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Historie obce Hornosín
Hornosín, vesnice v okrese Strakonickém, dle Palackého 
Horusín, staročesky Horasín, prý má jméno od hory 
Hornosínské, vypínající se nad obcí do výše 438 m nad 
mořem.
První zmínka o obci pochází z období kolem roku 

1318, kdy ves patřila Hynku z Vlašimi. V 16. století byla 
rozdělena ves na dvě nestejné části. Roku 1510 patřila 

jedna část k Bělčicím, a to Běšínům z Běšín. Roku 1528 se 
stal Hornosín samostatným statkem. Roku 1602 byla tato část 

připojena ke Lnářům. Druhá část náležela ke Hvožďanům. Roku 1666 byla tato část 
přikoupena ke Lnářům a od té doby celá obec patřila ke lnářskému panství.
I přes nízký počet obyvatel, v současné době 71 trvale žijících, máme stále vlastní obecní 
samosprávu, v obci funguje sbor dobrovolných hasičů, místní lidová knihovna a několik 
dní v týdnu je možné přijít utužit mezilidské vztahy do místní hospůdky.
Hornosín disponuje 36 ha lesa, které si, jako jedna z mála obcí, obhospodařujeme 
vlastními silami. Už několik let nám přidělává starosti kůrovec, i přes to se snažíme naše 
lesy udržovat v co nejlepším stavu.

Kaple sv. Floriána
Dominantou Hornosína je nepochybně kaple svatého Floriána. Mešní kaple sv. Floriány 
byla stavěna v letech 1859-1860. Právo ke sloužení mší bylo kapli dáno 17. července 1861. 
Stavbu prováděl architekt Bierhanzl z Podruhlí. Nádenické práce a přívoz stavebního 
materiálu vykonali občané zdarma a podle svých možností i peněžitě přispívali. Obrazy 
k výzdobě kaple obdržela obec darem od občanů, další jiná výzdoba byla koupena přímo 
občany. Kaple byla vysvěcena 1. září 1861 farářem P. M. Froehlichem z Bělčic. 
Na věžičku byl dán zvon, který však v roce 1869 pukl a neznámý dobrodinec nechal odlít 
zvon nový. Ten byl dán do věže 26. září 1869 a byla sloužena mše.

Po delších přípravách bylo roku 1933 přistoupeno 
ke stavbě nové věže u kaple. Část štítu byla 
odbourána a stržena stará věžička. Střecha byla 
pokryta měděným plechem a do báně uložena 
pamětní listina zaletovaná do plechové krabice. 
Dále byly vyměněny dveře i okna a část dlažby 
uvnitř kapličky. Ve věži bylo postaveno lešení 
na dva zvony. Horní zůstal původní a spodní byl 
dodán z Bělčic. V roce 1934 byla oprava kapličky 
dokončena vymalováním interiéru. Přemalovány 
byly stěny a strop, všechny sošky, oltář i lavice.
V roce 1936 byly zakoupeny od firmy Jan Hejnal 
z Mělníka nové věžní hodiny. 
Oba zvony hornosínské kapličky byly za druhé 
světové války zabaveny. Dlouhá léta poté zůstala 
kaplička bez zvonu.
V průběhu let 2000 a 2001 přispěli občané a rodáci 
na nákup zvonu nového. Pro jeho zavěšení do věže 
kapličky bylo nutno zhotovit novou konstrukci. 

Pokračování na str. 5Pokračování na str. 5

Slovo na úvod

Hornosín

Milí čtenáři,
po příjemném období letních dovolených, 
táborů, vodních radovánek a prázdnin 
nám začalo září. Je čas vrátit se zpátky do 
lavic a zapadnou zpět do kolejí běžného 

života s novou energií, kterou jsme během léta načerpali. 
Pomalu přichází podzim, období, kdy se příroda zdobí 
barvami, stromy ztrácejí listí a podzimní deště snad osvěží 
vyschlou půdu. Nové období s sebou přináší spoustu 
nových příležitostí.

Podzim je ale také doba, kdy už téměř dohlédneme 
a pomalu se chystáme na konec roku, začínáme pomalu 
plánovat a připravovat se na rok následující.
V září nás čekají volby do krajského zastupitelstva, které 
budou probíhat 20. a 21. září. Také Den české státnosti 
28. 9., který připadá na sobotu.
Ať se Vám zbytek roku vydaří a zvládnete vše, 
co jste si naplánovali, přeje za obec Hornosín starosta 
Ing. Adam Ježek.

Rozhovor se starostou obce Hornosín
V čele obce Hornosín stojí pan 
Ing. Adam Ježek. Rádi bychom 
Vám představili pana starostu 
v krátkém rozhovoru.
Od kdy jste zvolen starostou 
obce?
Starostou obce jsem byl 
zvolen v komunálních volbách 
v roce 2022. Momentálně 
tedy probíhá mé první volební 
období.
Už před svým zvolením 
starostou jste byl členem ZO?

Ne, do zastupitelstva obce jsem byl poprvé zvolen právě 
v roce 2022. Do funkce starosty obce jsem byl vhozen 
jako do hluboké vody. První rok volebního období pro 
mě byl docela náročný, seznamoval jsem se se spoustou 
povinností, které funkce obnáší. Stále se ještě s tímto 
údělem v některých situacích sžívám a občas čerpám 
zkušenosti a rady zkušenějších.
Jaké problémy vaší obce vás nejvíce trápí a jak byste je 
chtěl řešit?
Aktuálních problémů, které denně řešíme je mnoho. 
Když se však na obec podívám s jakýmsi nadhledem, pak 
mě nejvíce trápí stárnutí populace. Do budoucna vidím 
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Co se v SOBu peče

Svazek obcí Blatenska
Kancelář SOBu na adrese:

Spálená 727, 388 01 Blatná 

tel.: 728 881 358, 383 420 300

e-mail: blatensko@blatensko.eu

Úřední hodiny:

Pondělí  8,00–11,00 12,30–16,00

Středa  8,00–11,00 12,30–16,00

Pátek  8,00–11,00

Uzávěrka příjmu příspěvků
do listopadového vydání

SOBáčku č. 100
je ve středu 6. 11. 2024.

Příspěvky posílejte na e-mail:
sobacek@blatensko.eu

Co se v SOBu událo 
a co se bude dít
- Byla připravena zpráva 
o činnosti Svazku obcí Blatenska za rok 

2023 pro kronikáře Města Blatná.

- S Úřadem práce ČR byla 
podepsána dohoda o zaměstnávání osob 

se zdravotním postižením. Jedná se především 
o příspěvek na mzdu pracovnic v prádelně. SOB dostal celkový 
příspěvek za druhé čtvrtletí ve výši 153.093,00 Kč.

- V rámci projektu „Předcházení vzniku odpadů a posílení 
separace odpadů ve Svazku obcí Blatenska“ byla připravena a podána 
Žádost o platbu a dále byla zpracována a podána Zpráva o realizaci 
projektu. 

- Na Svazku obcí Blatenska se začíná připravovat návrh 
rozpočtu na rok 2025. Ten bude nutné vyvěsit ve všech členských 
obcích na úřední desky. Projednání návrhu rozpočtu SOB na rok 2025 
připadne na poslední letošní Valnou hromadu, kterou plánujeme na 
začátek prosince 2024.

- Na pondělí 23. září 2024 je naplánováno přezkoumání 
hospodaření. To provede Krajský úřad – Jihočeský kraj.
- Průběžně byla poskytována poradenská činnost a pomoc 
dle aktuální potřeby starostů případně dalších pracovníků obcí.

- Své příspěvky, články, reportáže i s fotografiemi, pozvánky 
na dění u Vás, další informace o životě ve Vašich obcích posílejte, 
prosím, pouze na naši e-mailovou adresu: sobacek@blatensko.eu.

Dana Vohryzková, předsedkyně SOB

Kalendář SOB na rok 2025
Tradiční stolní kalendář SOBu na rok 2025 je možné zakoupit 
v prodejně Hračky a papír Alena Tomášková Blatná a v Informačním 
centru Blatná. Stolní kalendáře budou k dispozici samozřejmě ve 
všech členských obcích SOBu začátkem října 2024.
Informace v kalendáři slouží jako pozvánky na nejrůznější akce na 
Blatensku v roce 2025. Zároveň je kalendář dokumentací toho, jak 
proběhly plesy, maškarní bály a vůbec všechny společenské, kulturní, 
sportovní a další události v našem regionu.
Fotografii na titulní stranu nám poskytla paní Lucie Kočovská z Kadova.
Poděkování za pomoc při realizaci kalendáře z Blatenska patří všem 
obcím, organizátorům akcí, fotografům a dalším „spolutvůrcům“ 
našeho kalendáře.
Pro každého autora zveřejněných fotografií budou připraveny 
k vyzvednutí 3 kusy kalendářů na rok 2025 v kanceláři SOB na adrese 
Spálená 727, Blatná. Autoři fotografií mohou kalendáře vyzvedávat 
od října 2025. 

Dana Vohryzková a Bohumila Hoštičková

VU3V na Blatensku
Virtuální univerzita třetího věku bude pokračovat i v zimním 
semestru nového akademického roku 2024/2025. Pro 
studium zimního semestru máme opět na výběr ze dvou 
kurzů – první kurz „Umění rané renesance v Itálii“ a druhý kurz 
„Naše stromy“. Poprvé se tedy sejdeme ve velké klubovně 
Komunitního centra aktivního života v Blatné ve čtvrtek 
3. října 2024 v 9,00 hodin a bude zahájen první kurz. Druhý kurz 
zahájíme ve čtvrtek 10. října 2024 také v 9,00 hodin. Studenti mají 
možnost navštěvovat jeden z kurzů, nebo mohou navštěvovat oba 
kurzy současně. 
Zájemci o studium Virtuální univerzity třetího věku se mohou přihlásit 
ještě před zahájením zimního semestru osobně v kanceláři SOB na 
adrese: Spálená 727, Blatná nebo e-mailem: blatensko@blatensko.eu 
případně na telefonu: 728 881 358. Poslední možnost pro přihlášení 
je pak při zahájení zimního semestru přímo na přednáškách ve čtvrtek 
3. října 2024 a 10. října 2024. Cena jednoho kurzu vychází na 
450,00 Kč. Tuto částku je potřeba uhradit bankovním převodem na 
bankovní účet SOBu 5501804544/0600.

Dana Vohryzková

2 0 2 5

Svazek obcí Blatenska
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Svazek obcí Blatenska 
Spálená 727, 388 01 Blatná 

IČO: 68538189 
Dana Vohryzková tel.: 728 881 358 

e-mail: pradelna@blatensko.eu 
 

 

Komunální služby 
Blatenska 

 

praní a žehlení | mandl | švadlena 

 
PONDĚLÍ | 9,00 – 12,00; 13,00 – 16,00 

ÚTERÝ | 9,00 – 12,00 

STŘEDA | 9,00 – 12,00; 13,00 – 16,00 

ČTVRTEK | 9,00 – 12,00 

PÁTEK | 9,00 - 11,00 

 
| U ručního žehlení se připočítává částka 20,-Kč za kus. 

| Ceny jsou konečné, nejsme plátci DPH. 
| Dopravu nezajišťujeme. 

| Individuálně může být stavena cena vyšší např. u nestandardního prádla velkých rozměrů 
nebo při silném znečištění. 

| Dodací lhůta 5 pracovních dní, do dodací lhůty se nezapočítává den příjmu, 
sobota, neděle a svátky. 

| Možnost zakoupení dárkových poukazů. 
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Ceník praní a mandlování prádla 
Platnost od 1. 1. 2024 

1. Kapna…………………………………………………………………………………………………………….. 30,- Kč 
2.  Prostěradlo……………………………………………………………………………………………………… 25,- Kč 
3.  Povlak na polštář………………………………………………………………………………………………. 20,- Kč 
4. Ručník, utěrka…………………………………………………………………………………………………... 12,- Kč 
5.  Ručník froté, mopy, prostírání velké……………………………………………………………………….. 15,- Kč  
6.  Ručník malý, prostírání malé………………………………………………………………………………… 10,- Kč 
7.  Osuška…………………………………………………………………………………………………………… 20,- Kč 
8.  Ubrus…………………………………………………………………………………………………………….. 25,- Kč 
9.  Závěs, záclona………………………………………………………………………………………………….. 30,- Kč 
10. Sedák…………………………………………………………………………………………………………….. 35,- Kč 
11. Mikina, vesta……………………………………………………………………………………………………. 30,- Kč 
12. Košile…………………………………………………………………………………………………………… 35,- Kč 
 Košile pouze žehlení…………………………………………………………………………………………... 30,- Kč 
13. Tričko…………………………………………………………………………………………………………….. 25,- Kč 
14. Kalhoty…………………………………………………………………………………………………………… 35,- Kč 
15. Zástěra, šaty…………………………………………………………………………………………………….. 18,- Kč 
16. Ponožky…………………………………………………………………………………………………………..   8,- Kč 
17. Plyšové hračky do 30 cm……………………………………………………………………………………… 20,- Kč 
18. Potah matrace………………………………………………………………………………………………… 200,- Kč 
19. Spacák slabý………………………………………………………………………………………………….. 100,- Kč 
 Spacák silný…………………………………………………………………………………………………… 180,- Kč 
20. Mikroutěrka…………………………………………………………………………………………………….... 8,- Kč 
21. Chňapka, žínka…………………………………………………………………………………………………. 10,- Kč 
22. Plášť……………………………………………………………………………………………………………… 45,- Kč 
23. Bunda slabá…………………………………………………………………………………………………….. 90,- Kč 
 Bunda silná……………………………………………………………………………………………………. 135,- Kč 
24. Deka slabá, závěs slabý………………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
 Deka střední, závěs silný……………………………………………………………………………………. 100,- Kč 
 Deka velká……………………………………………………………………………………………………... 200,- Kč 
 Deka ovčí vlna………………………………………………………………………………………………… 220,- Kč 
25. Podložka do postele ovčí vlna………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
26. Potah sedací souprava………………………………………………………………………………………. 180,- Kč 
27. Potah křeslo…………………………………………………………………………………………………….. 80,- Kč 
28. Polštář malý…………………………………………………………………………………………………….. 40,- Kč 
 Polštář velký……………………………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
29. Potahy do auta 1 sedačka……………………………………………………………………………………. 50,- Kč 
30. Potah zahradní silný malý……………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
 Potah zahradní silný velký………………………………………………………………………………….. 120,- Kč 
31. Župan slabý…………………………………………………………………………………………………….. 25,- Kč 
 Župan silný……………………………………………………………………………………………………… 35,- Kč 
32. MANDLOVÁNÍ vyprané suché prádlo  
 Polštář, ubrus…………………………………………………………………………………………………... 15,- Kč 

Kapna, prostěradlo…………………………………………………………………………………………….. 20,- Kč
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Vlastní zvon je 54 kg těžký a pochází z dílny Tomášová – Dytrychová 
z Brodku u Přerova. Je opatřen nápisem: „Florián – věnováno občany 
a přáteli Hornosína léta Páně 2001.“
Slavnostní vysvěcení zvonu se konalo o pouti 5. května 2001. Provedl 
ho českobudějovický biskup Jiří Paďour za přítomnosti d. p. děkana 
z Březnice. Této slavnosti se zúčastnilo velké množství občanů z okolních 
obcí. Paní Křivková přednesla báseň nazvanou Naše zvony, kterou složila 
pro tuto příležitost paní Marie Vrbská. 
V roce 2010 byla vyměněna střešní krytina a opraveny části vnitřních 
a venkovních omítek. V následujících letech byla opravena výmalba 
vnitřních prostor kaple spolu s renovací veškerého vybavení. V roce 
2023 byla znovu opravena poničená venkovní omítka.

Představujeme naše obce - Pokračování ze str. 1

Rozhovor se starostou obce Hornosín - Pokračování ze str. 1

tento jev jako potenciální problém. Souvisí to se stále ještě aktuálním 
trendem – stěhováním mladých lidí z vesnic do větších aglomerací. 
Do budoucna bych rád v obci zajistil takové životní podmínky a možnosti, 
aby mladí lidé neměli potřebu z obce odcházet. Byl bych rád, kdyby 
se nám v budoucnu podařilo zajistit a nabídnout dostupné pozemky 
k bydlení, kterých je v okolí nedostatek a které by do obce mohli přivést 
nové mladé rodiny.
Co chystáte pro obyvatele vaší obce na nejbližší období a jaké máte 
dlouhodobé plány?
Kromě již tradičně pořádaných kulturních akcí, jako je oslava výročí 
MDŽ, pouťová zábava se zaléváním máje a další, nás roce 2025 čeká 
výročí založení sboru dobrovolných hasičů, který je s obcí výrazně spjat. 
Jedná se o jediný spolek v obci. Na oslavu výročí založení sboru bude 
uspořádána soutěž v požárním útoku, která by měla být spojena se 
srazem rodáků a následnou taneční zábavou. Termín této kulturní akce 
je předběžně naplánován na 21. 6. 2025.
Jak vidíte „svou“ obec za 10 nebo 20 let?
Přál bych si, aby se i za tuto dobu našla v obyvatelích naší vesničky 
chuť, vůle a ochota starat se o chod obce, vést obec jako samostatnou 
a nezávislou. Neustále ji zvelebovat, tak jako tomu bylo doposud, třeba 
i lépe, pro to, aby se naši obyvatele, rekreanti i ti co obec pouze navštíví, 
cítili dobře a bezpečně a měli veškerý životní komfort.

SDH
V roce 1895 byl založen v Hornosíně sbor dobrovolných hasičů.
Ve svých počátcích měl sbor mnoho nepřátel ve vlastní obci, a sice 
proto, že jednatel J. Zíka dal do novin „Vyšehrad“ článek o poměrech, 
které vládly od šedesátých let 19. století v „Hudlosíně“. Tento článek 
vyvolal velký ohlas, protože podobné i horší poměry vládly i v mnoha 
jiných obcích.

První stříkačku koupil sbor od R. A. Smekala ze Smíchova, stejně jako 
přilbice. Sbor založil svůj divadelní spolek a pořídil si vlastní jeviště.
Postupem času ale byla uznána důležitost hasičského sboru všemi 
občany, i těmi, kteří se zpočátku chovali nepřátelsky.
Hasičský sbor v Hornosíně se několik let připravoval na zakoupení 
motorové požární stříkačky, která by byla lepším zabezpečením majetku 
občanů proti požárním škodám a která by odstranila nejtěžší práci 
členů hasičského sboru – čerpání vody manuálně. Proto byly navázány 
kontakty s výrobci stříkaček, kteří své výrobky v obci předvedli. Koupě 
byla uzavřena s firmou Bohumil Mára, lázně Poděbrady, odkud byla 
zakoupena dvoukolová motorová stříkačka s příslušenstvím. Slavnostní 
předání stříkačky se konalo 5. června 1938.
V roce 1974 byla v Bělčicích na návrh MNV do plánu akce „Z“ zařazena 
výstavba nového objektu, který by obsahoval nejen zbrojnici, ale 
i společenskou místnost, klubovnu nebo knihovnu. Koncem roku byla 
zahájena stavba vykopáním základů a sklepa. Tato stavba byla dokončena 
v roce 1978 a 16. září tohoto roku proběhlo slavnostní otevření požární 
zbrojnice. Dnes se v této budově, kromě hasičské zbrojnice, nachází 
obecní úřad, knihovna a hasičská klubovna.

V roce 2025 oslaví naše SDH výročí 130 let založení sboru. Oslavy jsou 
plánované na 21. června 2025. Rádi zde uvidíme všechny hornosínské 
přátele a společně s nimi výročí oslavíme. 

Dětské hřiště
Z nedávných akcí v obci bychom chtěli připomenout realizaci projektu 
„Venkovní mobiliář pro vícegenerační setkávání“, který se podařilo 
uskutečnit také díky podpoře Jihočeského kraje v rámci dotačního 
programu „Program obnovy venkova v Jihočeském kraji v roce 2023“ 
Z projektu byly pořízeny herní prvky, které jsou umístěné za budovou 
kulturního domu. Po počáteční nejistotě, zda bude hřiště využívané, 
jsme si mohli oddychnout. Hřiště si oblíbily jak místní děti, tak kamarádi 
z okolních obcí.
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Prozradíte na sebe něco osobního?
Narodil jsem se asi před 30 lety v Písku a od té doby žiju v Hornosíně. 
Po Základní škole v Bělčicích jsem vystudoval SPŠ ve Strakonicích, obor 
strojírenství. Následně pak Fakultu strojní na Západočeské univerzitě 
v Plzni, obor Konstrukce výrobních strojů. Již více než 5 let pracuji ve 
firmě Blatenské Strojírny Blatná s.r.o., kde v současné době působím 
jako vedoucí konstruktér. Zatím stále aktivně hraji fotbal za klub TJ Sokol 
Bělčice. Skloubit funkci neuvolněného starosty obce, práci i pohybové 
aktivity je dost často časově náročné. Většinu svého volného času se pak 
snažím věnovat rodině. Volného času však už moc nezbývá, což mi často 
připomíná moje přítelkyně.
Které místo v Jihočeském kraji (mimo vaši obec) máte rád?
Rád navštěvuji Šumavu.

Každá situace 
má řešení...
Od podzimu letošního roku začne 
platit dlouho připravovaná novela 
insolvenčního zákona. Jednou 

z největších změn je zkrácení délky 
procesu oddlužení. Do teď platila 

povinnost splácet dluhy po dobu pěti let, 
nyní se zkrátí na 3 roky pro všechny. Insolvence, 

často vnímaná negativně, může být v některých případech účinným 
nástrojem pro řešení složitých sociálních situací. Jedním z největších 
benefitů osobního bankrotu je možnost částečného nebo úplného 
odpuštění dluhů. Dlužník se tak může zbavit finančního zatížení, které 
by jinak bylo nesplatitelné. Insolvence dává lidem druhou šanci, což 
může vést k jejich lepšímu začlenění do společnosti. Odpuštění dluhů 
a možnost na nový začátek může zlepšit jejich pracovní vyhlídky 
a sociální vztahy, zároveň může významně zlepšit finanční situaci 
jednotlivců, což vede k lepší kvalitě života a menšímu riziku chudoby. 
I přesto, že insolvenční proces může být náročný, jeho potenciální 
přínosy pro jednotlivce i společnost jsou značné. Pokud se ocitnete 
v těžké finanční situaci, je důležité vyhledat odbornou pomoc! V naší 
organizaci pracuje řada odborných poradců, kteří vám nabízí bezplatné 
konzultace a mohou vám poskytnout potřebné informace. Chcete řešit 
svou finanční situaci bezplatně a odborně? Domluvte si u nás schůzku.

Kontaktní pracoviště Blatná
Nádražní 661, 388 01 Blatná

Provozní doba: čtvrtek 9.00–14.00
Bc. Adéla Sloupová
+420 725 945 798 

Informace z regionui

Přehled počasí v Blatné za červenec
Průměrná teplota: 19,9 °C, odchylka od normálu: +1,7 °C.
Úhrn srážek: 58,2 mm, tj. 73 % normálu.
Měsíc jako celek teplotně mírně nadnormální, srážkově mírně 
podnormální. Červenec započal chladnějším a proměnlivějším počasím, 
ale brzy se oteplilo a tento měsíc pak přinesl velké množství dnů 
vhodných k letní rekreaci. Letních dnů byl vysoce nadprůměrný počet 
22 a tropických dnů bylo 7, což je skoro dvojnásobný počet oproti 
dlouhodobému normálu. Na druhou stranu nešly maximální teploty 
do nějakých závratných extrémů, nejvyšší měsíční teplota byla 32,3 °C 
naměřená v samotném závěru měsíce dne 31. 
V průběhu července přišly vždy po sérii teplých až velmi teplých dní zase 
dny chladnější, kdy nastal vítaný odpočinek od horka. Měsíční teplotní 
minimum 8,4 °C bylo naměřeno dne 30. Srážkově červenec zaostával, 
nejdeštivější byla druhá dekáda, ale velký podíl na tom má vydatný 
srážkový úhrn 28,4 mm dne 12. Třetí dekáda července byla velmi suchá, 
spadly v ní jen 3 mm srážek a i kvůli vysokému výparu vody způsobeného 
zejména horkem a dlouhým slunečním svitem nastalo ke konci měsíce 
již i hydrologické sucho na Lomnici. 
Dnů s bouřkou bylo za červenec 6, což je podprůměrný počet, a navíc 
nebyly bouřky nijak zvlášť silné a škodlivé. Nejintenzivnější bouřka 
v červenci byla dne 12., ve které bylo zaznamenáno 127 výbojů blesků, 
za celý měsíc to bylo pak 172 výbojů. Dny s mlhou byly 4, což je přesný 
červencový normál. 

Přehled počasí v Blatné za srpen
Průměrná teplota: 20,3 °C, odchylka od normálu: +2,7 °C.
Úhrn srážek: 52,4 mm, tj. 70 % normálu.
Měsíc jako celek teplotně mírně nadnormální, srážkově mírně 
podnormální. Samotný začátek srpna přinesl proměnlivější, relativně 
chladnější počasí s častějšími, ale slabšími srážkami, ale rychle se 
oteplilo, čímž počasí tohoto měsíce dokonale přálo letní rekreaci. 

 
Máte v rodině nebo ve svém okolí člověka, který 

hůře slyší? 
Neustále se doptáváte, a i tak máte potíže s porozuměním? Hledáte podporu ve své 
životní situaci? Obraťte se na nás, poskytujeme bezplatně sociální služby všem lidem 
s jakýmkoliv sluchovým postižením nebo v případě nastupující ztráty sluchu. 
Pomáháme s vyřizováním sociálních dávek, příspěvků nebo důchodů apod. Můžete 
se na nás obrátit i v oblasti dluhů či jiných problémů (práce, bydlení,...). 
Dále se věnujeme nácviku odezírání, práce s telefonem, počítačem či jiným chytrým 
zařízením, naučíme vás využívat sluchadla a další kompenzační pomůcky.  
Tichý svět také poskytuje tlumočení do českého znakového jazyka a zpět a přepis 
mluvené řeči, fyzicky i online.  
Moc dobře si uvědomujeme, jak je občas těžké si přiznat, že už náš sluch není 
v pořádku, a začít to řešit. Můžete nás kontaktovat: lucie.novotna@tichysvet.cz, tel. 
722 980 331 (lze i SMS nebo WhatsApp), přijedeme za Vámi. 
 

Přemýšlíte, jak zvládnout péči o blízké? 
Chcete lépe porozumět službám, které vám mohou 
usnadnit každodenní starosti?

Zajímá vás, jak funguje pečovatelská služba a osobní
asistence? Přijďte si pro odpovědi a konkrétní tipy.

Potřebujete poradit s péčí o seniory, osoby se zdravotním
postižením, nebo s jednáním s úřady a institucemi? Naše
odborná poradna je tu pro vás.

Chcete si vyzkoušet kompenzační pomůcky? Přijďte si je
osahat, naučíme vás, jak je správně používat.

Máte obavy, jestli zvládnete péči o nesoběstačného člověka?
Ukážeme vám, že na to nejste sami.

BLATNÁ Zahradnická 171
9.10 2024  9-17 hodin

STRAKONICE Smetanova 533
10.10.2024  10-15 hodin

VOLYNĚ Husova 795
11.10.2024 8-14 hodin

Přijďte se přesvědčit, že pečovat o druhé je možné s lehkostí a podporou.
Těšíme se na vaši návštěvu!

www.charita-strakonice.cz
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Zprávy z našich obcí

DRAHENICKÝ 
MÁLKOV

V srpnu byl zaznamenán vysoký počet letních dní 21 a 11 dnů bylo 
tropických. Nejvyšší teplota měsíce byla naměřena dne 13. a dosáhla 
33,5 °C. Měsíční teplotní minimum 8,5 °C bylo naměřeno dne 23. 
Srážkově přinesly první dvě dekády skoro obvyklé množství srážek, ale 
třetí dekáda byla nebývale suchá, čímž prohloubila již vleklé sucho. Stav 
hydrologického sucha na Lomnici byl zaznamenán v osmi srpnových 
dnech. Nejvyšší denní úhrn srážek spadl dne 16., kdy bylo při lokální 
bouřce naměřeno 9,2 mm srážek. Dnů s bouřkou bylo v srpnu 9 a při 
nich bylo zaznamenáno 334 výbojů blesků. Dnů s mlhou bylo rovněž 9. 
Během srpna bylo většinou i málo větrno. 

Zdeněk Vondra

A zase po roce kopaná!
V sobotu 20. července se jako tradičně 

konal pouťový fotbalový turnaj. Letos si 
vytáhlo zelenou kartu sluníčko a bylo parno. 

Se sluníčkem, a nejen s ním se přijelo vypořádat pět týmů včetně domácího 
Grand Hotelu. Naši hoši vyběhli na trávník ve zbrusu nových dresech, 
které vybíral hlavní organizátor turnaje Vlasta Lukeš. Bohužel ani nové 
dresy nepřinesly trochu toho štěstíčka a naši borci obsadili nepopulární 
čtvrté místo. Komu se letos dařilo byl tým Policie, který obsadil první 
místo. Jediný tým, který je dokázal porazit byl O.P. Slavie. Slávisti letos 
urvali druhé místo. Těsně v závěsu za nimi skončili kluci z Mirovic. Poslední 
místo letos obsadili Rozmetači, kterým se nepodařilo ani jednou zvítězit. 
Cenu pro nejlepšího brankáře si odnesl Petr Texler a cenu pro nejlepšího 
hráče pak Dominik Hrubý.  
Večer se ve sportovním areálu konala pouťová zábava s kapelou Kudrnáči. 

Rozloučení s prázdninami
Posledního srpna se málkovští sešli, aby se rozloučili s prázdninami. 
Tradiční posezení za hospodou si nenechalo ujít spousta místních. Kdo 
mohl přispěl s nějakou dobrotou. Obec i hasiči nám pomáhali dodržovat 
pitný režim a zlatým hřebem večera bylo výborné pečené maso.

Lucie Kyliánová

Oslavenci v osadě Drahenický Málkov

září
Šťastný Radek 55 let

Osadní výbor přeje všem oslavencům hodně štěstí, zdraví
a životní pohody. 

říjen
Cibulka Václav 80 let

Brejcha Josef 70
 

BLATNÁ
Start nové sezóny pro hokejbalisty Datels
Minulá sezóna pro hokejbalisty Áčka skončila krásným 3. místem v první 
lize a Datels do Blatné dovezli vytoužené bronzové medaile! Tým se 
napříč sezónou musel vypořádat s velkým počtem zraněných hráčů, 
z nichž se někteří po utržených zraněních na hřiště danou sezónu již 
nevrátili.
Plán na novou sezónu byl však jasný. Po celé léto probíhala na hřišti 
příprava a kondiční tréninky, některá zranění hráčů byla doléčena, ale 
bohužel někteří hráči i nadále čekají na svůj návrat na hokejbalové 
hřiště. Jak řekl kapitán A-týmu Sebastian Vaníček v rozhovoru 
pro Českomoravský svaz hokejbalu: „Myslím, že očekávání budou 
jednoznačná, medaile nám už chybí jen jedna jediná. Určitě budeme 
chtít zase naší hrou bavit naše skvělé publikum, které nemá v Česku 
konkurenci.“
Na domácím hřišti probíhaly nejen tréninky mužů z A-týmu. Během 
celého léta bylo hřiště plně využito ke sportovním účelům. Probíhaly 
zde tréninky minipřípravky, přípravky, mladších hráčů, starších hráčů 
i hráčů dorostu a pochopitelně můžu z B-týmu i A-týmu. Každá kategorie 
si také užila pod vedením trenérů a vedoucích oddílů soustředění, která 
opět byla sportovně zaměřena. Nezapomnělo se přes léto na již klasický 
miniturnaj v hokejbale, který se i po letech těší značné oblibě a letos do 
něj nastoupilo neuvěřitelných 12 týmů!!!
Za již tradiční se považuje přátelský hokejbalový zápas mezi B-týmem 
Datels a Kasejovicemi. Zápas skončil stavem 4:2 pro domácí. I v tomto 
roce se těšil velké oblibě a hráči se již těší na příští Blatenskou pouť, kde 
budou moci Kasejovice dát Datels pořádnou odvetu.
V této sezóně může Hokejbal Blatná hrdě prohlásit, že otevírá opět 
všechny kategorie. Minipřípravka, přípravka, mladší žáci, starší žáci, 
dorost, B-tým mužů, A-tým mužů. Každá kategorie je připravena bavit 
vás svou hrou. První zářijový týden proběhly nábory nových hráčů, 
ale kdokoliv se k nám může připojit i během sezóny. A pokud nemáte 
chuť hrát aktivně, rádi se s kýmkoliv z vás kdykoliv potkáme na tribuně. 
Protože žádný jiný tým v České republice nemá tak širokou podporu 
fanoušků, jako mají Datels!
Děkujeme fanouškům i sponzorům za podporu a držme si palce v sezóně 
2024/2025!

Za TJ Hokejbal Blatná Tereza Sedláčková

Za Mgr. Karlem Petránem 
(1946–2024)
Ve čtvrtek 1. srpna 2024 se ve věku 78 let zcela nečekaně uzavřela 
pozemská pouť emeritního ředitele Městského muzea v Blatné 
Mgr. Karla Petrána. Byl více než tři desetiletí vedoucím pracovníkem 
regionální paměťové instituce, ale také rodákem z tohoto kraje, kde měl 
hluboké kořeny. Je tudíž na místě připomenout si oba tyto aspekty jeho 
života.
Narodil se 6. 3. 1946 na samotě Lhotka u Blatné jako syn Karla Petrána, 
sladovníka blatenského pivovaru (16. 1. 1918 – 1. 3. 1982), a Heleny, 
rozené Necudové ze Lhotky čp. 218 (3. 6. 1922 – 11. 12. 2010), jež 
později pracovala jako zahradnice při blatenském zemědělském 
družstvu. Při křtu obdržel jména Karel Josef, první po otci, druhé po 
dědečkovi z otcovy strany. Měl ještě mladší sestru Helenu. 

Datels a jejich 3. místo v první lize hokejbalu!
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Samotný rod Petránů pocházel z Doubravice (u Strakonic), kde po staletí 
hospodařil na selské usedlosti (gruntu) čp. 17 a patřil k nejstarším ve 
vsi. Ostatně i v tamější obecní kronice, založené roku 1930, se dočteme, 
že „na statku tom byl rod ten od nepaměti“. Již v urbáři (přehledu 
poddanských platů a povinností) strakonického panství z roku 1569 
figuruje Řehoř Petrán, jehož jméno však bylo k jednomu z doubravických 
gruntů doplněno o něco málo mladším rukopisem namísto jména 
původního hospodáře při aktualizaci soupisu. 
Souvislou posloupnost rodu a usedlosti můžeme sledovat od roku 1640, 
kdy je připomínán Vít Petrán a po něm vdova se třemi syny – Matoušem, 
Jiřím a Pavlem. Z nich Matouš Petrán obhospodařoval grunt v době 
vzniku prvního českého katastru poddanské zemědělské půdy pro 
daňové účely, takzvané berní ruly (1653–1655). Měl tehdy 20 strychů 
polností a choval 4 voly, 3 krávy, 3 jalovice, 5 ovcí a 5 prasat. Následoval 
jeho mladší bratr Jiří (Jíra) Petrán, někdy též psaný Peltrán († 1685), poté 
dočasně Jírův starší syn Pavel, než předal rodinnou selskou živnost roku 
1709 mladšímu bratru Josefovi (19. 3. 1675 – 18. 8. 1733). Josefovo 
potomstvo se pak na gruntu udrželo v přímé linii až do dvacátého 
století. Vystřídali se tu Matěj Petrán (23. 2. 1718 – 25. 9. 1793), 
Josef Petrán (15. 3. 1764 – 24. 6. 1841), od roku 1840 Josef Petrán 
(5. 4. 1812 – 4. 10. 1892), po něm Václav Petrán (3. 10. 1843 – 
23. 2. 1879), vdova Anna Petránová, rozená Šimsová (25. 4. 1848 – 
4. 5. 1912), od roku 1880 s druhým manželem Josefem Hrabou 
(* 15. 11. 1847, † 17. 5. 1932). Nejpozději od roku 1906 tu pak hospodařil 
syn Josefa a Anny Petránových Josef Petrán (28. 11. 1876 – 2. 9. 1965), 
dědeček Mgr. Karla Petrána, mimo jiné během první republiky několikrát 
po sobě zvolený členem obecního zastupitelstva za Republikánskou 
stranu zemědělského a malorolnického lidu (agrárníky). 
Snad i pevné zakotvení v rodném kraji bylo jedním z určujících faktorů 
dalšího profesního a životního směřování Mgr. Karla Petrána. Zásadní 
roli však bezpochyby sehrálo to, že měl od dětství více než vřelý 
vztah ke knihám, historii a umění. Po absolvování Střední všeobecně 
vzdělávací školy v Blatné započal nástavbové studium na Střední 
knihovnické škole v Praze na Malé Straně. Po jejím absolutoriu přijal 
v roce 1968 místo pracovníka v Krajské vědecké knihovně v Českých 
Budějovicích. V této době dálkově absolvoval obor Dějiny umění 
a estetiky na Filosofické fakultě Univerzity Karlovy v Praze. Pod vedením 
významného historika středověkého umění prof. Jaromíra Homolky 

zakončil studium diplomovou 
prací – Gotické nástěnné malby 
v kostele sv. Jakuba Většího 
v Malenicích. Z pohledu 
metodologie středověkých 
dějin umění a zaměřením na 
regionální téma se jedná o jednu 
z prvních prací tohoto druhu, 
které pod vlivem německé, 
takzvané kulturněhistorické 
metody vznikly v komunistickém 
Československu. V Blatné se pak 
odborně zabýval problematikou 
nástěnných maleb v Zelené 
světnici a Starém paláci zdejšího 
zámku.
Z Českých Budějovic přešel od 
1. 8. 1978 na pozici odborného 
pracovníka tehdejšího 
Památníku města Blatné a po 
jeho transformaci v Městské 
muzeum v Blatné k 1. 11. téhož 
roku se stal vedoucím této 
instituce. V čele blatenského 

muzea tak stál více než tři desetiletí až do roku 2011. Od ledna 
2012 bylo muzeum začleněno do nově zřízené organizace Centrum 
kultury a vzdělávání Blatná (nyní Kulturní Plantáž Blatná) s ředitelkou 
MgA. Bronislavou Winklerovou. 
V počátcích jeho působení na místě vedoucího, respektive ředitele 
blatenského muzea vznikla, pro budoucí život instituce politicky 
potřebná, expozice s názvem „Blatná v socialistické výstavbě“, která 
byla otevřena v roce 1979. Dlouhodobě se řešila otázka stálé expozice, 
která by prezentovala tradiční místní řemesla a profese jako rybářství, 
kamenictví, cechovní výrobu, a též každodenní život a materiální kulturu 
měšťanstva i venkovského obyvatelstva na Blatensku. Z organizačních, 
finančních a prostorových důvodů tak mohla být první část vlastivědné 
expozice dokončena a zpřístupněna veřejnosti až v roce 2006. 
Velkou zálibou Mgr. Karla Petrána bylo výtvarné umění. V daném 
směru významně rozšířil muzejní sbírky a z jeho inciativy uspořádalo 
muzeum mnoho úspěšných výstav místních i nadregionálních umělců. 
Za všechny jmenujme na svou dobu politicky sebevražednou výstavu 
tvorby Františka Bílka v roce 1986. Tento odvážný počin měl výraznou 
odezvu v zahraničním tisku. Inicioval též vydávání katalogů k výstavám. 
Mnoho let úzce spolupracoval s Městským muzeem a galerií Vodňany, 
s nímž uspořádal putovní výstavu obrazů Jana Trampoty a výstavu 
obrazů z regionálních sbírek pod názvem „Vody Prácheňska“. Ještě 
z jeho iniciativy byla v letošním roce uskutečněna ve vodňanské galerii 
mezinárodní výstava Spolku sběratelů grafiky a exlibris.
Dále se zasloužil o vydání cenných publikací, které se týkají bohaté 

minulosti Blatenska – Sborník 
k 750. výročí Blatné (1985), Keltský 
poklad z Bezdědovic (1999), 
Sborník k 400. výročí Blatné 
(2001), K historii Židů v jihočeské 
Blatné a okolí (2003), 250 let 
kostela sv. Jana Křtitele v Paštikách 
(2003), Jan Pavel Hille. Blatenský 
kněz a regionální historik (2011) 
a mnohé další. Z jeho podnětu 
vznikla například i obsáhlá 
a výpravná kniha Vladimíra 
Červenky a Romana Lavičky 
věnovaná kostelu Nanebevzetí 
Panny Marie v Blatné, vydaná roku 
2015 u příležitosti 500. výročí jeho 
vysvěcení. V řadě případů však 
zůstalo jen u záměrů a nesplněných 
snů. Jedním z nich je, alespoň 
prozatím, vydání monumentálního 
díla Jana Pavla Hille Vikariát 
blatenský – umělecko-historicko-
topografického soupisu církevních 

Někdejší Petránovská usedlost čp. 17 
v Doubravici (foto Vladimír Červenka)

Rodný dům Mgr. Karla Petrána ve Lhotce 
čp. 218 (foto Vladimír Červenka)

 

oo Záboří 3. 2. 1869 

JOSEF PETRÁN 
rolník v Doubravici 17 

* 28. 11. 1876, Doubravice 
† 2. 9. 1965, Doubravice 

VÁCLAV  
PETRÁN 

rolník 
v Doubravici 17 
* 3. 10. 1843, 
Doubravice 

† 23. 2. 1879, 
Doubravice 

ANNA 
ŠIMSOVÁ 

z Doubravice 30 
* 25. 4. 1848, 
Doubravice 
† 4. 5. 1912, 
Třebohostice 

 

FRANTIŠEK  
SRP (SRB) 

rolník  
v Pacelicích 14 
* 28. 12. 1839, 

Pacelice 
† 22. 11. 1895, 

Doubravice 
 

MARIE  
SÁDLOVÁ 
z Minic 4 

* 10. 4. 1848, 
Minice 

† 24. 11. 1911, 
Doubravice 

 

FRANTIŠEK 
NECUDA 

krejčí 
v Kocelovicích 67 
* 16. 12. 1856, 

Kocelovice 
† 11. 9. 1925, 

Kocelovice 
 

MARIE 
VYLITOVÁ 

z Bezdědovic 27 
* 7. 7. 1872, 
Bezdědovice 

† 21. 12. 1947, 
Kocelovice 

 

oo 
Blatná 

21. 10. 1944 
 

oo Blatná 20. 2. 1906 oo Blatná 16. 7. 1921 

oo Pohoří 20. 6. 1869 oo Blatná 29. 9. 1891 

FRANTIŠEK 
ŠLAIS 

domkář  
ve Lhotce 218 
* 13. 12. 1852, 
Jindřichovice 
† 4. 3. 1933, 

Lhotka 
 
 

MARIE 
KALISTOVÁ 

ze Lhotky 248 
* 29. 9. 1863,  

Lhotka 
† 14. 4. 1941,  

Lhotka 
 

oo Záboří 14. 11. 1887 

KAREL PETRÁN 
sladovník ve Lhotce 218 

* 16. 1. 1918, Doubravice 
† 1. 3. 1982, Lhotka 

HELENA NECUDOVÁ 
zahradnice, ze Lhotky 218 

* 3. 6. 1922, Lhotka 
† 11. 12. 2010, Strakonice 

MARIE SRPOVÁ 
z Pacelic 14 

* 9. 8. 1879, Pacelice 
† 29. 12. 1955, Doubravice 

JAN NECUDA 
rolník ve Lhotce 218 

* 16. 2. 1895, Kocelovice 
† 21. 3. 1968, Strakonice 

MARIE ŠLAISOVÁ 
ze Lhotky 218 

* 11. 7. 1899, Lhotka 
† 10. 11. 1991, Lhotka 

 

Mgr. KAREL PETRÁN 
* 6. 3. 1946, Lhotka 
† 1. 8. 2024, Blatná 

Mgr. Karel Petrán v počátcích svého působení 
v blatenském muzeu (Kulturní Plantáž Blatná)
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Jak jsme přivítali 
nový školní rok
V pondělí 2. září přesně v 8,00 hod jsme po dvou 
měsících přivítali stávající i nové žáky v krásně 
vyzdobeném interiéru školy. Především to byli naši 
prvňáčci. Letos jich nastoupilo 30 a byli rozděleni 
do dvou tříd. Také jsme otevřeli již třetí ročník přípravné třídy, kterou 
navštěvuje 11 předškoláčků.
Prázdninové ticho vystřídal dětský smích a křik. Učitelé se s dětmi 
pozdravili ve svých třídách, sdělili si své dojmy z dovolených, probrali 
organizační věci a s prvním zvoněním se rozloučili, aby si děti užily 
poslední volný den bez učení.
Kromě žáků přišli noví zaměstnanci a změnilo se i vedení školy. Novou 
paní ředitelkou se stala Ing. Martina Michalová, zástupkyní ředitele 
Mgr. Zdeňka Jestřábová.   
K radosti nejmladších bylo přes prázdniny vybudované venkovní hřiště 
s hracími prvky.  
Na závěr bychom chtěli všem učitelům, žákům, rodičům a vedení města 
Blatná poděkovat za dosavadní podporu. V novém školním roce Vám 
přejeme hlavně zdraví, veselou mysl, úspěchy a dobré vztahy. 

Martina a Zdeňka
„Škola je dílna lidskosti, kdež lidé mladí a suroví bývají ku přijetí plných 
pravých obrysů vzdělání, aby nezůstali pařezy, nýbrž stali se živými 
obrazy, tvory Tvůrci nejpodobnějšímu. Každému člověku je jeho věk 
školou.“

J. A. Komenský

památek příslušného správního obvodu, který je ve strojopisné 
a rukopisné podobě uložen ve Státním okresním archivu ve Strakonicích.
V letech 1990–2014 byl Mgr. Petrán členem redakční rady Blatenských 
listů, do nichž i aktivně přispíval články o historických událostech, 
významných osobnostech a drobných památkách Blatenska. Působil též 
v Komisi státní památkové péče města Blatná. Z této pozice kupříkladu 
bojoval za záchranu vzácných a dobře zachovaných pozůstatků blatenské 
šibenice z přelomu 15. a 16. století, které se nachází mezi rybníky Zadní 
Topič a Přední Řitovíz. Zabýval se otázkou kontribuční sýpky u rybníka 
Přední Topič, konzervace zřícenin hrádku Křikava nad Černívskem apod.
V posledních letech života se věnoval především sběratelství grafiky, 
poskytoval odborné rady v galerijní činnosti Kulturní kavárně Železářství 
u Šulců v Blatné a pokračoval v dlouholeté úspěšné spolupráci 
s Městským muzeem a galerií Vodňany. 
Poslední rozloučení se zesnulým Mgr. Karlem Petránem se konalo ve 
čtvrtek 8. 8. 2024 v blatenském krematoriu. 
Čest jeho památce! Dej mu Bůh lehké odpočinutí! A my, kdo můžeme 
těžit z plodů jeho práce, ať dovedeme docenit jeho zásluhy o kulturní 
dění v Blatné a udržování historické paměti našeho kraje.

Čestmír Cimler – Vladimír Červenka

Mgr. Karel Petrán při instalaci výstavy obrazů Jana Trampoty 
v blatenském muzeu roku 2011 (foto Petr Škotko, Strakonický deník)

Nově vybudované hřiště
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První školní den 
na ZŠ TGM Blatná
V pondělí 2. září se po letních prázdninách opět 
otevřely brány Základní školy T. G. Masaryka Blatná. 
Tento den je nezapomenutelným okamžikem 
v životě každého dítěte, obzvlášť ale prvňáčků, kteří se vydávají na svou 
školní cestu poprvé. 
První školní den je pro mnoho rodin prvňáčků slavnostní událostí. Děti 
proto přišly v doprovodu nejen rodičů, ale také dalších příbuzných. 
V jejich očích bylo vidět nadšení z nových zážitků i obavy z neznámého. 
Po příchodu do školy následovalo slavnostní uvítání třídních učitelek 
a žáků z devátých ročníků. Letošní školní rok usedlo do prvních tříd 
celkem 50 žáků. S paní učitelkou Ivetou Burianovou vyplouvá 25 malých 
námořníků a v Pohádkové třídě paní učitelky Evy Vonáškové bude 
kouzlit 25 školáčků.
Mnoho školních úspěchů našim nejmladším žákům a rodičům velkou 
dávku trpělivosti přišla osobně popřát také paní ředitelka Mgr. Zdenka 
Dvořáková společně s panem starostou Ing. Robertem Flanderou.
Přejeme dětem, aby se jim ve škole líbilo, chodily s úsměvem na tváři 
a škola pro ně byla místem, kde se budou nejen vzdělávat, ale kde 
poznají i nové kamarády a zažijí spoustu legrace.

Mgr. Iveta Burianová a Mgr. Eva Vonášková, třídní učitelky prvních tříd

Spolupráce ZŠ TGM Blatná 
se spolkem Růže Blatná
V loňském školním roce jsme přijali nabídku 
spolupracovat s nově vzniklým spolkem Růže Blatná. 
Jeho činnost jsme podpořili na mnoha akcích 
zahrnujících sázení růží, péči o ně či pomoc při přípravě 
výstavy růží na Zámku Blatná. Poslední zmiňovaná 
akce proběhla 17. - 18. srpna a naše žákyně jste mohli potkat v zóně 

vyhrazené těm nejmladším návštěvníkům. Pro děti si připravily výtvarné 
aktivity a doplnily tak skvělou výtvarnou dílnu paní Marie Moulíkové, 
autorky omalovánek a pohádek o růžích. 
Doufáme, že spolupráce se spolkem Růže Blatná zprostředkovává našim 
žákům možnost dozvědět se více informací nejen o Janu Böhmovi, ale 
také o růžích obecně. Růže se znovu vrací do blatenských zahrádek a ulic, 
můžeme se s nimi setkat v centru města, na zámku i v zahrádkářských 
koloniích. S žákovským parlamentem připravujeme výsadbu růží v okolí 
školy a je nezbytné, abychom o nich něco věděli. 
Společně s Městem Blatná a Nadací Via se v tomto školním roce pustíme 
do úprav na hřišti u školy. V plánu jsou nejen opravy stávajících herních 
prvků, ale těšit se můžeme i na prvky nové. Žákovský parlament ve 
spolupráci se spolkem zajistí výsadbu Böhmových růží. Vybrali jsme 
takové, které svým názvem budou blízké dětským návštěvníkům – 
Böhmova Popelka, Sněhurka, Blatenská královna, Česká pohádka 
a Ta naše písnička česká. Na projekt, který nás bude provázet celým 
nadcházejícím školním rokem, se moc těšíme, stejně tak jako na 
spolupráci se spolkem a p. Marií Moulíkovou, která ke všem zmíněným 
růžím sepsala krásné pohádky doplněné omalovánkami. 

Mgr. Ludmila Růžičková a Zuzana Voračková, koordinátorky ŽP

Okénko do ZŠ Holečkova č. 6
Zábavný den
Poslední týden školního roku 2023/2024 byl věnován převážně dobré 
zábavě jako odměně za usilovnou práci žáků během celého období. 
V úterý 25. června jsme pro ně uspořádali Den plný her. V ranních 
hodinách byla připravena stezka okolní přírodou v rámci hry šipkovaná. 
Děti pak ve skupinách s pedagogickým doprovodem vyhledávaly celkem 
20 stanovišť, na kterých plnily zajímavé úkoly a odpovídaly na záludné 
otázky. Všichni se pak postupně přes Vinický kopec dostali zpět do školy. 
Během turistické výpravy navíc každý žák musel s sebou na zpáteční 
cestu vzít typickou věc z lesa. Při návratu se na určeném místě v areálu 
školy hromadily různé větvičky, listy, květy a další přírodniny, ze kterých 
pak žáci sestavovali podle vlastní fantazie společný obrázek. Za odměnu 
si pak každý mohl v rámci svačiny opéct na připraveném ohništi nabízený 
buřt. 
Po načerpání nové energie se děti rozdělily podle zájmu na jednotlivá 
stanoviště s méně obvyklými hrami. V nabídce byly velké mikádo, 
pétanque a hra kubb. Kromě nich se každý mohl aktivně zapojit do 
hudební a taneční dílničky, kde vyjadřoval smysl pro rytmus, a také do 
dílničky ručních prací s výrobou přívěsků na klíče nebo malováním na 
oblázky. 
Všechna stanoviště byla po zbytek dopoledne v permanenci a děti si 
vesele užívaly všechny předkládané aktivity. Den plný her byl zakončen 
společným obědem ve školní jídelně. 

Naše školní olympiáda
U příležitosti konání Olympiády dětí a mládeže v Českých Budějovicích 
jsme si společně uspořádali ve středu 26. června naši školní olympiádu 
i se všemi poctami, které k takovému sportovnímu svátku patří. 
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Velkolepá akce začala slavnostním nástupem závodníků se startovními 
čísly podle jednotlivých kategorií pod barevnými olympijskými kruhy. 
Od pravé řecké bohyně byl převzat olympijský oheň, který přenesl žák 
9. ročníku Pavel Baum do místa konání sportovních zápolení. Olympijský 
slib závodníků přečetla žákyně 7. ročníku Kamila Matoušková. Teď už nic 
nebránilo zahájení sportovních soutěží a disciplín. 
Pod bedlivým dozorem přísných rozhodčích se postupně rozpoutaly 
urputné boje. Krátký běh určil nejrychlejšího sprintera školy, v delším 
běhu rozhodovala správná taktika a vytrvalost. Slalomový běh vyžadoval 
kromě rychlosti také správnou orientaci. Atletickou všestrannost 
dokazovali závodníci v hodu míčkem a trojskoku z místa. Tady se 
uplatnila síla paží i síla nohou a také správná technika provedení. 
Druhá část závodů byla věnována dovednostním disciplínám. Kdo 
chtěl uspět v celkovém hodnocení, musel ostatní překonat v hodu 
basketbalovým míčem na koš, v kopání na malou branku, v hodu 
létacím talířem na vzdálenost, v hodu malými míčky na přesnost a ještě 
navíc v jízdě na koloběžce. Do většiny disciplín se zapojili také žáci ze 
speciálních tříd a své zápolení si opravdově užívali. 
Všestrannost účastníků byla při závěrečném ceremoniálu odměněna 
medailemi ve všech kategoriích. Vrcholem naší školní olympiády se stalo 
vyhlášení celkových vítězů. Pro tento případ byly připraveny 3 poháry, 
které na stupních vítězů převzali P. Baum, T. Šesták a M. Moulis. 
Zvláštní pozornost a uznání si zasloužil žák 3. ročníku M. Kadlec. Při 
delším běhu se starostlivě vrátil zpět k soupeři, který nešťastně upadl při 
velké snaze o skvělý výsledek. Přesně podle olympijského slibu předvedl 
dokonalý smysl pro fair play. 
Všichni účastníci byli při závěrečném ukončení naší školní olympiády 
zdravě unaveni, ale šťastni z povedené akce a krásných odměn a z pocitu 
vítězů. Také díky příhodnému počasí se soutěže náramně vydařily. 

Školní (třídní) výlety
Ve čtvrtek 27. června se každá třída vydala na svůj třídní výlet. Nejstarší 
žáci se vypravili na turistickou procházku z Blatné do Mačkova. Společná 
cesta po cyklostezce byla velmi příjemná. V Mačkově všichni využili 
krásné víceúčelové hřiště k různým hrám a zdravému soupeření. 
Zpáteční cesta byla díky velkému horku dost náročná, ale každý se bez 
újmy na zdraví šťastně dostal zpět do Blatné, kde se na náměstí osvěžil 
před odchodem do školy. Tady byl třídní výlet ukončen. 

Závěr školního roku
V pátek 28. června byl školní rok slavnostně uzavřen rozdáním 
vysvědčení, zhlédnutím závěrečné prezentace školního roku 
a společným rozloučením před odchodem na zasloužené prázdniny. Ve 
třídách a posléze i před budovou školy panovala skvělá nálada a chvíli 
trvalo, než se všichni rozešli ke svým domovům. 

Mgr. Petr Šavrda

Bělčicko 
po prázdninách
Léto je téměř za námi a prázdniny už 
jsou minulostí. Letos nás opět „drtí” 
velká vedra a konec srpna byl velmi 

suchý. Ale i o prázdninách se udělalo 
spousta práce nehledě na počasí. 

Jedna z velkých akcí bylo pořízení 
fotovoltaické elektrárny na střeše mateřské 

školy. Tato akce byla podpořena Státním Fondem Životního Prostředí 
z programu „Nové obnovitelné zdroje v energetice (RES+) financovaného 
z prostředků Modernizačního fondu”. Tento projekt byl podpořen 
částkou 1.405.635 Kč z celkově uznatelných výdajů 1.873.250 Kč 
vč. DPH. Z realizace máme velkou radost, neboť už nyní ušetří nemalé 
výdaje za el. energii v rámci chodu MŠ. 

DEN MODERNÍ 
TECHNIKY 
V SOU BLATNÁ

Bělčice
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Rovněž jsme v průběhu prázdnin rekonstruovali třídy mateřské školy 
v 1 NP., které jsou nyní vybavené novými podlahovými krytinami, 
osvětlením a nábytkem. Vše bude jistě pomáhat s výchovou našich 
nejmenších. I tato akce byla podpořena dotačně. Přispěl nám na ni 
Jihočeský kraj v rámci POV v roce 2024. Z celkově uznatelných výdajů 
594.342 Kč jsme byli Jčk podpořeni částkou 216.000 Kč vč. DPH.
No a třetí větší akcí, kterou jsme o prázdninách začali byla akce v hasičské 
zbrojnici, kde jsme započali s rekonstrukcí šaten pro místní JPOIII. 
I v tomto případě jsme byli podpořeni v rámci neinvestiční dotace od 
Jihočeského kraje v rámci dotačního programu „Neinvestiční dotace pro 
jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí Jihočeského kraje, 1. výzva pro 
rok 2024”. Podpořeni jsme byli částkou 250.000 Kč z celkových výdajů 
476.029 Kč vč. DPH.
Dále se pracuje na restaurátorských pracích na soše sv. Jana 
Nepomuckého. Podpora z Dotačního programu Jihočeského kraje 
Kulturní dědictví opatření č.1 Obnova drobné sakrální architektury, 
1. výzva pro rok 2024 byla poskytnuta ve výši 90.000 Kč z celkově 
uznatelných výdajů 188.877 Kč. 
A posledním drobnějším počinem byla výměna střídaček na fotbalovém 
hřišti, který byl podpořen v rámci Dotačního programu Jihočeského 
kraje Podpora sportovní infrastruktury, 1. výzva pro rok 2024 částkou 
56.000 z celkově uznatelných výdajů 262.183 Kč.
Závěrem mi dovolte popřát hezký zbytek letních dnů a příjemný podzim, 
který se nezadržitelně blíží.

Pavel Vejšický, starosta

Mladí hasiči
V sobotu 31. 8. 2024 se mladí hasiči z Bělčic zúčastnili svých 
prvních závodů v požárním útoku. Na závody vyrazili do nedalekých 
Hajan, kde se konalo již tradiční rozloučení s létem. I přes oslabení 
družstva o jednoho hasiče se děti umístily na čtvrtém místě s časem 
24,10 sekundy z celkových osmi družstev a odvezly si tak nové zkušenosti, 
zážitky a v neposlední řadě medaile.
Během celé akce byl připraven doprovodný program v podobě soutěží, 
ze kterých si děti následně odnesly i zajímavé ceny.
Po příjemně stráveném dětském odpoledni, poměřili síly i naši muži 
a zároveň tatínci mladých hasičů v noční soutěži Memoriálu Václava 
Vaněčka, kde se umístili na sedmém místě z celkem jedenácti družstev.
Velké díky patří hajanským hasičům za skvělou organizaci, příjemně 
strávený den a těšíme se za rok u nás v Bělčicích.

Zprávičky z bělčické školičky 

Také v bělčické škole jsme 2. září zahájili nový školní rok. Stejně jako 
v předchozích letech budeme pracovat na tom, aby se naše škola stala 
pro děti místem, kde se cítí dobře. Snažíme se vytvořit v jednotlivých 
třídách kamarádské a nekonfliktní prostředí. Učíme děti slušnosti 
a vzájemnému respektu. Proto se také hned 3. září vydali naši osmáci 
a deváťáci na návštěvu do 1. a 2. třídy. Děti z 8. třídy se šli seznámit se 
svými nejmenšími spolužáky do budovy MŠ. Vzájemné představování 
bylo trochu ostýchavé, ale jakmile si všichni zazpívali a zahráli si 
společnou hru, našel si hned každý prvňák svého velkého kamaráda. 
Ten mu pak pomohl nakreslit značku, kterou bude používat místo svého 
podpisu. V podobném duchu probíhalo i setkání deváťáků se druháky 
ve „velké“ škole. Také oni po vzájemném představení vytvořili dvojice 
a trojice, ve kterých starší spolužáci pomáhali mladším složit a nalepit 
obrázek, na kterém pak společně poznali Pražský hrad. Setkání 
9. a 2. třídy se uskutečnilo v nově opravené třídě, která vznikla z bývalé 
kraslovny. Nyní už máme celou naši školu v „novém kabátě“. 
Chtěli bychom poděkovat našemu zřizovateli, městu Bělčice, 
za výbornou spolupráci. V letošním roce se podařilo díky jeho podpoře 
zrekonstruovat i třídy mateřské školy.  O tom, že naše škola nabízí dětem 
opravdu hezké prostředí, se můžete přesvědčit, pokud si najdete na 
internetových stránkách školy odkaz na její virtuální prohlídku.

Z ničeho se nedá dělat věda
ani z vědy ne, natož pak ze života.   
 Jan Werich

Info z Bezdědovic, 
Dobšic a Paštik

Opustili nás…
V červenci: 
Václav Koubek, nar. 1937, Bezdědovice
Anna Vydrová, nar. 1949, Bezdědovice
Čest jejich památce!

Za obec Alena Vestfálová, zastupitel

Bezdědovice
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Společenské a kulturní dění v obci
V sobotu 20. 7. 2024 se v Bezdědovicích konal tradiční turnaj v nohejbale 
trojic O pohár starosty obce Bezdědovice mezi firmami působícími na 
Blatensku.
Turnaje se zúčastnilo celkem 10 trojic. Tyto trojice byly rozděleny do dvou 
skupiny po pěti. Po sehrání všech vzájemných zápasů v obou skupinách 
se podle umístění ve skupině, hrálo dále vyřazovacím způsobem. O třetí 
místo si zahrály trojice Polygraph a Svářeči. Po vítězství 2:1 si třetí místo 
zajistila trojice Polygraph.                
V nejdůležitějším zápase turnaje se střetla trojice Cykloservis a BOB 
a BOBEK. Po napínavém boji vyhrála 2:0 trojice Cykloservis. Poháry pro 
trojice na prvních třech místech a věcné ceny pro ostatní trojice předala 
zástupkyně obce Bezdědovice Alena Vestfálová. 
Turnaji přihlíželo mnoho diváků, kteří hlasitě povzbuzovali nejen své 
favority, ale i ostatní hráče.
Za vzornou organizaci turnaje bych chtěla poděkovat organizátorům 
Jaroslavu Šípovi, Michalu Bláhovi a Josefu Březnickému ml., kteří se 
starali o hladký průběh turnaje. Občerstvení pro všechny bylo zajištěno, 
o žíznivé hráče i diváky se starala Martina Bláhová, gril obsluhovali Jan 
Rataj a Jakub Poskočil. Všichni si za to zaslouží naše poděkování!
Myslím, že mohu za všechny zúčastněné říci, že to byla povedená akce 
a těšíme se na příští rok.
Pan Jaroslav Šíp by chtěl touto cestou poděkovat všem sponzorům za 
hodnotné ceny věnované do turnaje a obci Bezdědovice za finanční dar.

Text: Alena Vestfálová, foto: Pavel Chaloupka

Na jaké akce se můžete těšit
•	  13. 10. Posvícení v Bezdědovicích, Dobšicích a Paštikách
Na všechny akce Vás srdečně zveme!
Aktuality a informace je možné sledovat na adrese:
www.bezdedovice.cz.

Buzice

Pouťový víkend 
v Buzicích
První prázdninový víkend byl v Buzicích 
bohatý na kulturní vyžití. V sobotu 
29.6. se konal na hřišti Buzický Bejk 

(fotbalový turnaj neregistrovaných) 
a završení celého dne byl koncert blatenské 

skupiny Anča Band po širým nebem. Počasí 
přálo a i díky tomu dorazilo na parket nespočet 

návštěvníků. Děkujeme všem, kteří dorazili a báječně jste se bavili. 
Výtěžek z celé akce putuje do kasy buzických hasičů.
V Buzicích jsme nezaháleli a hned následující den se na návsi konala 
další kulturní akce Buzická pouť a s tím spojené významné výročí 640 let 
obce Buzice. Výročí se počítá od roku první písemné zmínky o Buzicích, 
a to je rok 1384.
Pouťová neděle byla díky výročí výjimečná, a proto jsme ocenili 
„výjimečné“ obyvatele Buzic za jejich práci pro obec, nebo její 
reprezentování.

Oceněnými byli tito občané:
Jitka Vohryzková a Vladimír Vránek, kteří vedou v Buzicích knihovnický 
kroužek a knihovnu, jejich práce je obzvláště záslužná, starají se o děti 
v Buzicích v rámci kroužku, věnují tomu svůj volný čas a zapojují do 
přípravy celou svou rodinu. Svědomitě se podílí na kultuře v obci 
a nechybí na žádné brigádě.
Alena Koubková, která se svědomitě stará o kapličku v obci a zastává 
pozici zvoníka. Povoláním zvoníka je rozeznít zvon. Největší rozkvět 
tohoto povolání byl v 18. století, dnes je díky elektronickému ovládaní 
zvonu toto povolání na ústupu a naše obec díky paní Koubkové tuto 
tradici stále udržuje.
Josef Šouník, který daroval ledvinu k záchraně jiného člověka, daruje 
pravidelně finanční částky organizacím podporující život, je Dobrým 
Andělem a v roce 2023 byl pasován Blanickým rytířem. Velké díky za to, 
že máme v obci lidi, kterým není lhostejný osud ostatních a chci zmínit 
jeho motto „Zdraví lidé by měli pomáhat nemocným“
 Václav Maňhal, který dlouhá léta působil ve funkci starosty obce, díky 
němu má obec např. od roku 2010 svůj prapor a znak. Jako starosta 
působil v obci do roku 2022.
Poslední ocenění si převzali buzičtí hasiči, kteří se velkou měrou podílí 
na kulturním dění v obci. Obec s hasiči úzce spolupracuje a hasiči se 
účastní formou brigád činností, které pomáhají ke zvelebování obce.
Všichni ocenění dostali dárkové tašky se skleněnými plaketami Čestné 
uznání, hrneček s kresbou Buzic, poukázku do Lidlu, brožurku o Buzicích 
a ženy květinu.
K této slavnostní události přijal pozvání pan senátor za obvod č. 12 Tomáš 
Fiala, který se ujal slova a všem oceněným poděkoval za jejich záslužnou 
činnost. Popřál naší obci vše dobré a i přes jeho nabitý program, poseděl 
s námi a s našimi občany u pouťové dechovky.
Letošní poutí provázela dechová kapela Sedmikráska z Týna nad Vltavou. 
Všichni příchozí měli na stole pravé pouťové koláče a o pitný režim se 
starali hasiči a hasičky z Buzic. Pro děti bylo vyžití na skákacím hradě 
a nově si mohly zastřílet na dřevěné střelnici, která měla úspěch u všech 
věkových kategorií. Na návsi byla možnost nahlédnout do stánků, ve 
kterých si mohli příchozí nakoupit domácí limonády, ručně vyráběnou 
keramiku od Jany Halló z Myštic, korálky a náramky a keramiku 
s tématikou Buzic.
Střelnice, kulečník a stánky jsme měli zapůjčeny od obce Škvořetice 
a touto cestou bych ráda poděkovala panu starostovi Jaroslavovi 
Chlandovi za zapůjčení.
Dále patří velké díky Mirce Humlové, která dorazila se svou vynikající 
točenou zmrzlinou a ručně malovanými perníčky. Jen v neděli vystřídala 
celkem tři příchutě zmrzliny a já doufám, že se jí v Buzicích moc líbilo 
a budeme rádi, když ji přivítáme i na dalších akcích.
Nemalé díky patří panu Petrovi Slezákovi za zapůjčení kamionu, který 
nám posloužil jako pódium pro kapelu. Pan Slezák nás v neděli podpořil 
jako host na pouťovém posezení.
Jako poslední bych ráda zmínila vystoupení blatenských mažoretek, 
které u nás vystoupily již podruhé a opět jejich vystoupení bylo 
fantastické a sklidilo obrovský potlesk.
Závěrem chci poděkovat všem, kteří se účastnili na přípravách celého 
víkendu, bylo to náročné, ale stálo za to. 
Děkuji všem, kteří se dorazili pobavit jak v neděli, tak v sobotu k nám do 
Buzic. Účast návštěvníků byla bohatá po oba dva dny. Těšíme se na vás 
při dalších kulturních akcích.

O prázdninách jsme nezaháleli
Již druhým rokem naše obec zaměstnává brigádníky z řad mladých 
Buzičáků. Letos jsme měli na obci 2 brigádníky a díky nim se zase udělalo 
v obci přes prázdniny spoustu práce. Zrenovovali jsme pivní sety, sezení 
na dětském hřišti, natřené sloupky u ČOV, natřelo se oplocení nádrže 
u obecního úřadu a natáhlo se nové oplocení, zrenovoval se plot 
u obecního úřadu, proběhl úklid odtokových kanálů a ořez dřevin v obci.
Další práce probíhaly na inovaci obecního mobiliáře. Díky dotačnímu 
titulu za spolufinancování Evropské unie a podpoře projektů konečných 
žadatelů naplňující cíle SCLLD příslušné MAS jsme v Buzicích pořídili 
5 ks laviček, 3 ks betonových košů, 2 ks košů na psí exkrementy, 
3 ks stojanů na kola. Pro kulturní akce jsme pořídili 2 nůžkové stany 
(4x8m a 3x 4,5 m) a 5 ks nových pivních setů.



Svazek obcí Blatenska - září 202414

4 nové lavičky, 2 betonové koše, 1 stojan na kola a 1 koš na psí 
exkrementy byli umístěny na dětském hřišti v Buzicích na návsi. 1 stojan 
na kola a nová lavička jsou umístěny před obecním úřadem, 1 betonový 
koš je umístěn u kamenného mostu, 1 koš na psí exkrementy je umístěn 
směrem na Buzičky u ČOV, další stojan na kola je umístěn u autobusové 
zastávky.
Ještě nás čeká dodělání nového ohrazení u plastových kontejnerů, 
práce na ohrazení budou dokončeny v měsíci září. Vzhledem k tomu, 
že stále v obci bojujeme s nepořádkem okolo kontejnerů, bude tento 
prostor snímán kamerovým systémem a doufáme, že tím eliminujeme 
nepořádek okolo kontejnerů, které sousedí s dětským hřištěm a jsou 
v nitru obce. 
Budu se opakovat, ale díků není nikdy dost a proto chci poděkovat všem, 
kteří se zapojují do prací, které vedou ke zvelebení obce. 

Gabriela Málková, starostka

Po stopách Christiana Battagli
Organizátoři tradiční cykloturistické akce „Po stopách Christiana Battaglii“ 
v Buzicích u Blatné se letos postarali o jistě příjemné překvapení. Název 
pietní jízdy po místech spjatých (nejen) s postavou fenomenálního 
cyklisty z bratronického zámku, rozšířili o jméno Christianovy sestry 
Blanky. „Měli jsme vůči této vzácné ženě velký dluh,“ poznamenal 
k tomuto kroku jeden z pořadatelů. „Vždyť Blanka Battagliová stejně 
jako její bratr milovala tenhle sport a na kole vydřela množství úžasných 
husarských kousků. Jak se o ni vyjádřil v povídce „Baroni na kolech“ sám 
spisovatel Ota Pavel, bez přehazovačky dokázala pokořit nejstrašnější 
alpské obry. Po trase na ni čekalo nevídané množství fanoušků, ve své 
době byla neuvěřitelně populární a slavná. Pro svá statečná vítězství nad 
zdánlivě nedobytnými kopci dostala přezdívku „Postrach Alp“. Zatímco 
rodiče Blanky a Christiana Gizela a Quido Battagliovi holdovali jízdě 
na koních, jejich ratolesti už v dětském věku na dvoře bratronického 
zámku sbírali své první cyklistické zkušenosti: „Bohužel Blanku po 
letech v Blatné porazilo auto, což znamenalo konec její slibné cyklistické 
kariéry. Doprovázela tedy alespoň bratra Christiana na závody jako jeho 
spřízněná bytost, trenérka a ošetřovatelka v jedné osobě.“
Letos premiérově a do budoucnosti už nastálo bude tedy znít oficiální 
název vzpomínkové jízdy se startem a cílem v hospodě „U Čiláka“ 
v Buzicích „Po stopách Christiana a Blanky Battagliových“.  Zahajovací 
ročník přilákal do Buzic více než sto cyklistických nadšenců. Cestou se 
ale přidávaly ještě další skupinky věrných příznivců zdravého pohybu, 
takže nakonec čítal duhový peloton ke 140 jezdců. U prezentace 
byla možnost zakoupit si za lidovou cenu trička s portréty obou tváří 
cykloakce v tyrkysové barvě, volně k rozebrání byly i samolepky 
a knihy s cykloturistickou tematikou. Na každého absolventa okruhu – 
lhostejno, zda celého o délce cca 53 kilometrů nebo polovičního – bylo 
pamatováno velmi zdařile vyhotoveným pamětním listem.
Cyklistická trasa zůstala nezměněna, a to: Buzice-Blatná-Jindřichovice-
Záboří (místo posledního odpočinku rodiny Battagliových)-Bratronice-
Třebohostice. Doporučená zpáteční cesta směřovala zpět do Třebohostic-
Doubravice-Lažan-Čekanic-Mačkova-Blatné a zpět do Buzic.
I letos se vzpomínková cyklistická jízda, nově také na počest paní 
Blanky, uskutečnila za významné podpory rodiště legendární 

sourozenecké dvojice – obce Bratronice. Uvnitř objektu zdejšího 
Obecního úřadu tradičně fungovala na výbornou občerstvovací stanice. 
Ale v Bratronicích šli a půjdou ještě dál… Okolí čestného pomníku 
Christianu Battagliovi místní občané velmi pečlivě a důstojně v rámci 
dobrovolné brigády upravili. Květinový koberec pod památníkem 
je do slova a do písmene fascinujícím prvkem i jinak vyšperkované 
návsi. Navíc se počítá s kompletní renovací pomníku samého: „Již 
jsme kontaktovali příslušného restaurátora. Ten se byl u nás v obci 
na předmět zakázky osobně podívat. Christian Battaglia vždycky bude 
nejproslulejší osobností naší obce a je naší morální povinností pečovat 
o vše, co ho veřejnosti připomíná,“ prohlašuje současná starostka 
Bratronic Hana Krejčířová.
Poslední zastávkou pietního podniku „Po stopách Christiana a Blanky 
Battagliových“ musel být a také byl les „Tisovník“. Místo, ze kterého čiší 
smutek a nostalgie. Tady 24.srpna 1991 ve věku 77 let, přesně podle 
mnoha předpovědí, skonal král jihočeské cyklistiky tak jak žil – v sedle 
kola. Tisíckrát projížděl Tisovníkem, až se mu po tisící prvé stal Tisovník 
osudným. „Vracel se tehdy z cyklistických závodů ve Strakonicích 
v doprovodu tří kamarádů. Zčistajasna zesinal ve tvářích a hlesl: „Kluci, já 
mám hlad…“ Než mohl kdokoliv z jeho doprovodu zareagovat, Christian 
najednou několikrát prokřižoval asfaltový koberec a zhroutil se do trávy. 
I když se za kratičkou dobu podařilo stopnout projíždějící auto, naložit 
nehybné tělo a odvézt poprvé poraženého reka z bratronického zámku 
do nemocnice, nešlo ho zachránit. Pravděpodobně byl mrtev již po pádu 
z kola. Jako příčinu smrti určili lékaři masivní srdeční infarkt,“ sestavuje 
posloupnost tragédie, co zasáhla bolestně celou českou cyklistiku, její 
poslední žijící účastník.
Cyklistická pieta za Blanku a Christiana se letos konala s významnou 
podporou obcí Buzice, Bratronice a města Blatná. Za to všem uvedeným 
samosprávám náleží srdečné poděkování. Stejně tak náleží vřelé díky za 
aktivní pomoc městské policii Blatná, Jaroslavu Plechatému z Nahošína 
a jeho rodině a přátelům za výborně a zodpovědně „zmáknutou“ 
pořadatelskou službu na trati a kolektivu buzické hospody „U Čiláka“ 
za senzační servis na place, u pípy i v kuchyni. V neposlední řadě pak 
zhotoviteli nádherných triček s Christianem a Blankou – panu Janu 
Frankovi z Prahy, výrobci neméně půvabných pamětních listů Jiřímu 
Říhovi z Plzně.
Za zmínku určitě stojí, že nejstarším účastníkem cyklistické akce byl 
Miroslav Hejl z Blatné. Ve svých 85 letech zdatný veterán poctivě 
absolvoval kompletní okruh. Právem převzal z rukou pořadatelů zvláštní 
cenu. Druhá „specialita“, cyklistická kšiltovka, kterou nosil slavný 
profík Roman Kreutziger, přemožitel obávané Tour de France a dalších 
vrcholných závodů, putovala na adresu Jaroslava Plechatého za jeho 
věrné pořadatelské služby cykloakcím na buzické půdě. 
Vynikl i stálý účastník Josef Trča ze Škvořetic. Bohužel tak, jak by si to 
nikdo nepřál. Až do vrcholu na les „Tisovník“ bylo všechno v pořádku. 
Ve zpátečním sjezdu ho projíždějící motorkáři téměř natlačili do škarpy, 
kde došlo k defektu. Na prázdném kole dílem jel, dílem popocházel 
rovných 22 kilometrů. Nestalo se mu to poprvé: „Jsem prostě smolař. 
Snad si ani nepamatuji akci, která by se v mém případě obešla bez 
technického zkratu. Můj osobní rekord, kdy jsem byl nucen vést kolo, 
činí 55 kilometrů,“ říká borec v důchodovém věku, který do toho ale 
stále znovu a znovu skáče takříkajíc po hlavě.
I tohle ale k cyklistice patří. Naštěstí převládá pohoda, relax a upevňování 
kondice nenásilnou cestou.
 (zkráceno redakcí)                                                                                          

Vladimír Šavrda 

Na buzické gulášiádě vařila 
jedenáctiletá Eliška
Při letošní vyhlášené soutěži ve vaření gulášů na dvoře buzické hospůdky 
„U Čiláka“ se k nelibosti soutěžících opakoval loňský meteorologický 
scénář. Datum „gulášiády“ se potkalo totiž už podruhé s nejžhavějším 
dnem léta, kdy rtuť šplhala až k drastickým šestatřiceti stupňům 
celsia. Přítomní kuchaři a kuchtíci byli tak uvařeni dříve než jejich 
„gastronomické lahůdky“. Ale ani tropický poryv nakonec neodradil 
milovníky klasického českého pokrmu od toho, aby v přímém přenosu 
předvedli své kulinářské umění. Celkem si dvůr před hospůdkou 
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„U Čiláka“ rozporcovalo při 
zmíněné příležitosti na jednotlivé 
úseky deset soutěžících.
Ve volbě zásadního materiálu 
jednoznačně převažovala zvěřina. 
Sáhla po ní rovná polovina 
gulášových „symfoniků“ – domácí 
reprezentant Martin Kubů se 
synem (jelení maso), Michal Vaněk 
s rodinou z Vodňan (daňčí maso), 
duo Dušan Vaněk z Hněvkova 
a Václav Novotný z Blatné (srnčí 
maso), Tomáš Pechr z Blatné (srnčí 
maso) a konečně syn majitele 
hospůdky „U Čiláka“ Lukáš 
Samec (srnčí maso). Zbylou pětici 
soutěžících tvořili buzický chalupář 
Oldřich Dřízhal (country kotlíkový 
buřtguláš), Richard Burian a spol., 
smíšený tým Bezdědovice a Blatná 
(hovězí maso  – mladý býček), Pavel Pechr z Blatné (Segedín pěkně ostrý 
jako břitva), manželé Marie a Petr Vyorálkovi ze Sedlice (kotlíkový guláš 
na ohni) a ještě nejmladší účastnice buzické „gulášiády“ v celé její historii 
– jedenáctiletá Eliška Pavelková z Chýně se zdatným sekundantem 
otcem Radkem Pavelkou.
Jako „benjamínek“ kulinářského přeboru měla Eliška Pavelková vřelé 
sympatie a morální podporu všech diváků i konkurence. Pavelkovi jako 
takoví do Buzic zavítali letos potřetí: „Předtím jsem vařil já,“ nechal se 
slyšet tatínek Radek Pavelka. „Při premiéře jsem skončil na čtvrtém místě, 
loni na pátém. Teď už jsme se nedostali do lepší poloviny – vypadá to, že 
to s námi jde z kopce,“ bral výsledek soutěže sportovně a s nadhledem 
Radek Pavelka. Ne už tolik jeho „gulášová princezna“ nedokázala zakrýt 
zklamání, ve tváři se jí na chvíli dokonce zaleskly slzičky. Nicméně na sebe 
mohla být hrdá. Vepřový guláš v jejím podání, nadto vylepšený přílohou 
v podobě bramboráčků, si našel své konzumenty a byl hodnocen jako 
výtečný. Tatínek podle svých slov tentokrát fungoval vedle ní coby 
legendární „pan Lorenc“ z neméně legendární komedie „Na samotě 
u lesa“: „Prostě podrž, zamíchej, nakrájej a tak podobně. Ona byla 
skutečnou autorkou guláše a my s manželkou jejími obdivovateli. Akorát 
by po sobě mohla v kuchyni lépe uklízet,“ neodpustí si drobné rýpnutí 
její vzor a gastronomický učitel.
Pavelkovi letos investovali do surovin na výrobu guláše cca 1100 korun. 
Téměř celý vklad se jim vrátil při prodeji hotové pochoutky vděčným 
strávníkům. „Ale kvůli tomu to člověk nedělá,“ podotýká Radek Pavelka, 
který si gastronomické odpoledne v Buzicích znovu náramně užil.
Pro dceru Elišku představuje prý kuchyně se vším, co k ní patří, hotový 
„ráj na zemi“. Korzování kolem sporáku jí doslova fascinuje: „Už jsem 
si zkusila usmažit třeba rybí prsty nebo sýr. Bez problémů zvládám 
palačinky, lívance a těší mě třeba i udělat párky v rohlíku nebo vajíčka,“ 
říká s nadšením šikovná kuchařinka. Od tří let okoukávala, jak si po 
kuchařské linii vede tatínek a v osmi vytvořila bez dozoru první „jedlou“ 
palačinku.
„Co se vaření týče, má Eliška ještě dostatek času,“ míní tatínek Radek. 
„K ničemu většímu ji zatím nepouštíme. Ale snídaně nám dělá, to je fakt 
a moc nám to vyhovuje,“ přiznává se smíchem zkušená gastronomická 
„šajba“. Už nyní se Pavelkovi těší na příští buzickou „gulášiádu“. „My se 
vrátíme a s námi přijde novinka,“ slibují unisono.
Okolo sedmnácté hodiny odpoledne bylo v Buzicích uvařeno a pak se 
dostala na řadu a ke slovu odborná tříčlenná porota. Bohužel stejně jako 
loni v ní chyběl skutečný „aristokrat“ mezi kuchaři a televizní kulinářský 
„guru“ Jiří Babica, který si buzickou soutěž ve vaření gulášů moc oblíbil 
a dodal jí svou přítomností v minulosti téměř nadpozemský „šmrnc“. 
Hbitě donášené vzorky jednotlivých gulášů se hodnotily podle pěti 
kritérií – barva, vůně, hustota, ochucení a celkový dojem na stupnici od 
jednoho do pěti bodů, kdy pět bodů znamenalo naprostou dokonalost.
Odborná porota pracovala uvážlivě a poctivě. O kulinářské způsobilosti 
vypovídá i fakt, že hodnocení od jednotlivých členů se lišila minimálně. 
Jak v závěrečném proslovu zdůraznil předseda poroty Josef Mašek, 
všechny pokrmy byly na vysoké úrovni a splašily spolehlivě kompletní 

objem chuťových buněk člověka. Nicméně gastronomické výsluní bylo 
jen jedno. 
Se svým exemplářem prorazil tentokrát na vrchol Michal Vaněk. Na 
záda mu dýchal Pavel Pechr, medailovou bonanzu doplnil vyslanec 
a potomek „Čilákovského miniimpéria“ v Buzicích Lukáš Samec. 
Nepopulární bramborový stupeň patřil Tomáši Pechrovi, do první pětky 
se dostali ještě manželé Marie a Petr Vyorálkovi. Ostatní soutěžící však 
také neodešli s prázdnou a odměnou jim byl i upřímný potlesk všech 
přítomných.
S koncem gulášového přeboru zaplnilo dvůr před hospodou „U Čiláka“ 
takové množství labužníků, že soutěžící museli vlastními těly bránit před 
snědením i prázdné kastroly. Skoro to připomínalo demonstraci proti 
hladu!
Putovní kuchařská vařečka tak letos na celý rok změnila majitele. 
A příště možná přijde i Babica!
Srdečné poděkování za sponzorské dary na buzickou „gulášiádu“ patří 
firmě AGRO Blatná, hospodě „U Čiláka“ v Buzicích, firmě LEIFHEIT 
Blatná, společnosti LIQUIB Blatná.

Vladimír Šavrda

Pozvánka na akci
PROSPORT Blatná, hospoda „U Čiláka“ v Buzicích a Jednota Orel 
Strakonice srdečně zvou všechny příznivce cykloturistiky na 13. 
ročník „Cyklistického loučení s létem“. Datum konání: sobota 5. října. 
Místo konání: hospoda „U Čiláka“ v Buzicích. Společný odjezd: 
13.30 hodin. Předpokládaná trasa: Buzice-Skaličany-Vahlovice-Laciná-
Buzice (cca 11 kilometrů), 100% asfaltový povrch. Po dojezdu společné 
občerstvení a sportovně-kulturní doprovodný program (vystoupení 
blatenských mažoretek, taneční soubor z Čížové a exhibice na jednokolce 
v podání blatenského rodáka Petra Beneše, držitele českých rekordů 
a nově i rekordu mezinárodního). Zlatým hřebem bude bohatá tombola 
o hodnotné ceny!
Akce se koná pod záštitou a s podporou „Nadace Jihočeské cyklostezky“ 
a Jihočeského kraje. Dále za spolupráce a s podporou obce Buzice.

Léto v Doubravici
Léto se blíží do svého finále, pomalu 
končí čas dovolených a dlouhých 
teplých večerů, děti se vrátily 
po dvou měsících zpět do školy. 

Nezbývá než s nostalgií vzpomenout 
na červencovou pouť a s ní spojený 

fotbalový turnaj, který opanovalo ke 
spokojenosti místních fanoušků domácí 

mužstvo, večerní zábavu pod širým nebem nebo 
na dětské odpoledne, pořádané hasiči třetí sobotu v srpnu.

Doubravice
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Anenská pouť
Poslední červencový víkend se 
v Hajanech slavila pouť svaté Anny. 
V sobotu od 13:00 hod byl na 
programu tradiční pouťový turnaj 
v mini fotbálku. Na prvním místě 

se umístili Borci z Blatné. Vyhlášení 
a předávání cen proběhlo za Hajanskou 

hospodou. Po vyhlášení následovalo 
sousedské posezení s reprodukovanou hudbou. 

V neděli ve 14:00 hod přivítal starosta obce Miroslav Bláha se starostou 
SDH Janem Gregorem přítomné hosty a předali čestné uznání od OSH 
panu Václavovi Šafaříkovi, Pavlovi a Renatě Turkovým za dlouholetou 
práci ve sboru dobrovolných hasičů. Po úvodních slovech představitelů 
obce se od hospody vydal slavnostní průvod ke kapli sv. Anny, kde se 
konala mše svatá. Součástí mše bylo požehnání novému praporu SDH. 
Po mši pokračoval pouťový program opět za hospodou. Mohli jsme si 
užít řemeslný jarmark a pouťové atrakce. K tanci a poslechu hrála hudba 
pana Koubka. Přítomní hosté si také mohli v průběhu dne prohlédnout 
místní muzeum, nebo navštívit na obecním sále výstavu obrazů Petra 
Štěpána. Všem, kteří se podíleli na přípravě akce, děkujeme.                      

Tomáš Blovský

Hajany

Rozloučení s létem
Poslední prázdninová sobota patřila v Hajanech již tradičně dětem. Dob-
rovolní hasiči ve spolupráci s obcí připravili pro děti odpoledne plné zá-
bavy. Děti si mohly nechat něco namalovat na obličej, vydovádět se na 
skákacím hradu, zastřílet si z airsoftových zbraní, svézt se na čtyřkolce 
nebo si vystřelit růži z papíru na střelnici. Pro menší děti byly připravené 
i různé soutěže a hry. Při plnění disciplín děti sbíraly razítka, za která 
dostaly na konci odměnu. V průběhu odpoledne proběhly dětské hasič-
ské závody v požárním útoku v kategorii přípravka, mladší žáci a starší 
žáci. Letos se zúčastnilo rekordní počet družstev a to 15. Domácí obsadili 

hned dvě první místa a dvě 
druhá místa, z čehož měli 
obrovskou radost jak děti, 
tak i vedoucí. Naši nejmlad-
ší získali svoji první „zlatou“ 
medaili. Mladší byli na prv-
ním místě se skvělým časem 
20,26 s a na dru-
hém místě s časem jen 
o chlup pomalejším a to 
20,53 s a v kategorii star-
ší skončily hajanské děti 
na druhém místě s časem 
25,72 s. Vítězům moc 
gratulujeme a děkujeme 
všem, kteří se zapojili do 
příprav této již tradiční 
akce.

Výsledky soutěže mladých hasičů Loučení s létem:
Přípravka

Umístění Družstvo Čas

1 Hajany 40,05

2 Chlum 40:32

Mladší družstvo

Umístění Družstvo Čas

1 Hajany B 20:26

2 Hajany A 20,53

3 Tchořovice 22:12

Starší družstvo

Umístění Družstvo Čas

1 Chlum 21,84

2 Hajany 25,72

3 Tchořovice 28:77

Hana Gregorová

Memoriál Václava Vaněčka
Ukončením soutěže mladých hasičů nic nekončilo ba naopak čekal nás 
zlatý hřeb večera, a to tradiční noční hasičská soutěž. Prezentace družstev 
probíhala od 20:00 hod. Počasí nám přálo a do Hajan přijela opět spousta 
hasičských sborů z přilehlého okolí. Těsně před setměním přivítal starosta 
SDH Jan Gregor s velitelem SDH Markem Zíkou přítomné sbory a rozhodčí 
seznámili soutěžící s pravidly soutěže. Jak je již v Hajanech zvykem, byla 
do pravidel zahrnuta podmínka, že všechny spoje musí být spojeny mimo 
základnu. Což činí celou soutěž atraktivnější. Jako nejlepším týmem 
v mužích zvítězilo družstvo z Hvožďan s časem 28,41s. Mezi ženami se 
umístilo na prvním místě družstvo z Předmíře s časem 42,72s. a mezí 
veterány zvítězili hasiči z Blatné s časem 31:15 s. Muži z Hajan se společně 
s veterány umístili na hezkém 3. místě a ženy tentokrát měly bramborovou 
medaili. Po předání cen pokračovala taneční zábava, kde nám k tanci 
a poslechu hrála skupina Avengers až do ranních hodin. Chtěli bychom 
tímto poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravě a realizaci celé akce. 
Bez vás by to nešlo, děkujeme.

Tomáš Blovský
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Uspořádané akce
Koncem května se uskutečnila 
hasičská okrsková soutěž, jenž byla 
opět jednou z vydařených akcí v naší 
obci. Jelikož tou dobou probíhalo 

mistrovství světa v ledním hokeji, měli 
soutěžící i návštěvníci možnost zhlédnout 

rozhodující finálový zápas, ve kterém naši 
hokejisté vyhráli proti Švýcarsku a stali se tak 

Mistry světa. V prostorách venkovní pergoly byl umístěn projektor 
společně s plátnem, aby zde občané měli možnost spatřit průběh tohoto 
utkání. Byl to opravdu pro všechny zážitek, když po letech mohli slavit 
s přáteli a vidět rozhodující gól v posledních minutách tak důležitého 
zápasu.
Okrskové soutěže se účastnilo opět několik družstev, která se k nám 
pravidelně dostaví, aby předvedla a ukázala své schopnosti. Všem 
děkujeme za účast. 
V červnu se také naši dobrovolní hasiči účastnili soutěže dobrovolných 
hasičů v Bělčicích, kde se umístili na krásném 2. místě.

Víkend ve stanu
Poslední červencový víkend jsme se opět sešli za místním kulturním 
domem a postavili stany se svými dětmi. Počasí nám přálo, a tak jsme 
mohli opět opékat buřty a péct maso na kameni, které vždy zakoupíme 
v ZD v Bělčicích. Pro děti nesměly chybět ani tousty a letos byly poprvé 
i hamburgery, které nám pro jejich přípravu poskytla darem paní 
Monika Bílá, děkujeme. Též děkujeme dobrovolným hasičům za finanční 
příspěvek na nákup sudové limonády pro děti. Víkend jsme si všichni 
užili a těšíme se opět na další stanování.

 

sobota 19. 10. 2024 od 15:00
HLUPÍN – KAPLE SV. JANA NEPOMUCKÉHO 

Na sleduje pru vod a odhalení pamětní desky 
P. Janu Komrskovi na bra ne  jeho rodne ho domu č p. 5. 

 

Po skončení připraveno malé občerstvení. 

P. JAN NEPOMUK 
STANISLAV KOMRSKA 

* 18. 7. 1884, Hlupín 

† 6. 8. 1939, Strakonice 

 

Hornosín

Co se nám podařilo
Rekonstrukce s vybavením na sále v podobě barového pultu společně 
s odkládací a úložnou plochou. Součástí je také vestavěná myčka, což je 
velkým přínosem při větších akcích.
V místní hospůdce byla předělena místnost, jenž dříve sloužila pro 
potřeby Obecního úřadu. Její část tak může sloužit pro potřeby nájemce 
výčepu.
Oprava části kanalizace a následná úprava komunikace.
Zateplení půdních prostor kulturního domu.

Naši oslavenci
Červenec    Vrbský František 80
                     Pobuda Zdeněk 78
                     Červenková Růžena 72                  
Srpen    Vonášek Vlastimil 78
                   Bendová Marie 75
                   Mašek Karel 84
                     Vonášková Marie 75
Září    Mašková Anna 74
Všem oslavencům blahopřejeme a přejeme jim hodně zdraví, štěstí 
a životní pohody do dalších let.

Jana Čtveráková Bendová

Blahopřání
V pátek 12. července 2024 oslavil 80. narozeniny pan František 
Vrbský. Pan Vrbský stál 12 let v čele naší obce a během této doby se 

zasloužil o realizaci mnoha 
projektů např. vybudování 
přístřešku za KD, kompletní 
renovace kaple sv. Floriána 
a ve výčtu bychom mohli 
dlouze pokračovat. Touto 
cestou bychom panu 
Vrbskému chtěli ještě jednou 
pogratulovat vše nejlepší, 
pevné zdraví a do dalších 

let mu přejeme mnoho životního elánu, ať nám ještě dlouhou dobu 
předává své zkušenosti a je nám dobrým rádcem a konstruktivním 
kritikem při dalším zvelebování naší vesničky.

V. a A. Ježkovi

Setkání 
chlumských žen
V naší obci jsme v letošním roce 
zavedli setkávání chlumských žen 
v hospodě našeho Kulturního domu. 

První setkání se konalo 5. 6. 2024. Při 
vínku, kávičce a domácích dobrotách, 

které ženy přinesly jsme s chutí pohovořily 
o všem možném se sousedkami. Po dohodě jsme 

termíny na další setkávání stanovily vždy na první středu v měsíci a tyto 

Chlum
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termíny dodržujeme. Zároveň ženy, které se setkání dosud nezúčastnily 
na naše příští setkání zveme. Poděkovat musíme obci, že nám umožnila 
setkávání a panu Jiřímu Bláhovi, který se ochotně ujal funkce vrchního 
číšníka. Děkujeme.

Oslava 95. narozenin
Dne 20. 7. 2024 se v hospodě chlumského Kulturního domu 
konala oslava 95. narozenin profesora MUDr. Jaroslava Fajstavra, 
Dr.Sc. Profesor Fajstavr si v sedmdesátých letech minulého století 
zakoupil chalupu v Chlumu a naši obec si zamiloval. V roce 2019 mu 
obec udělila čestné občanství obce Chlum. Profesor Fajstavr mnoha 
lidem z naší obce pomohl vyřešit různé zdravotní problémy. Pomáhal 
nejen lidem z Chlumu, ale i sousedům z ostatních obcí a Blatné. Po celá 
léta jeho víkendových pobytů se zde scházeli lidé, kteří pro sebe nebo 
své blízké potřebovali pomoc a radu odborníka. A pan profesor ochotně 
všem pomáhal. Mnoho občanů dnes na profesora Fajstavra vzpomíná 
a děkuje mu za jeho práci a pomoc při řešení zdravotních problémů. 
Pane profesore, přejeme Vám mnoho dalších klidných a radostných 
roků života.

Miluše Kordulová

Naši jubilanti
V měsíci srpnu až září oslavili své životní 
jubileum:
Miklasová Marie a Němec Jaroslav
V měsíci říjnu a listopadu oslaví své 

životní jubileum:
Šůcha Pavel, Kubátová Anna

a Jančarová Alžběta 
Zastupitelstvo obce přeje výše uvedeným 

jubilantům všechno nejlepší, pevné zdraví a pohodu.
Miloš Kadlec, starosta

Hasičská soutěž 
o pohár starosty obce
V pátek 5. července se ve sportovním areálu v Chobotě uskutečnila tradiční 
hasičská soutěž O pohár starosty obce Chobot. Zúčastnilo se celkem 
22 družstev, z toho 11 družstev mužů, 4 družstva žen a 7 družstev veteránů. 
Odpoledne začalo ukázkou dvou útoků dětí z Hajan. Dobrou zprávou je, 
že se nemusíme bát o budoucnost našeho oblíbeného sportu, protože 
děti předvedly parádní výkony.  Soutěž byla zahájena kategorií mužů, 
kterou ovládlo družstvo Bezdědovice „B“, na druhém místě se umístilo 
domácí družstvo a třetí skončilo družstvo z Mirovic. Mezi ženami vládlo 
domácí družstvo před Mirovicemi a Hajanami. Kategorii veteránů vyhrál 
opět domácí tým, druzí byli veteráni z Bezdědovic a třetí místo obsadili 
veteráni z Hajan. Poté se ještě vybralo 5 družstev do „superfinále“, kde si 
výhrou zlepšilo svůj výsledek družstvo z Podlesí. Celé odpoledne soutěž 
uváděl a do nočních hodin se o hudební doprovod staral pan Karel Zbíral. 
Počasí nám po celý den přálo. Děkujeme všem týmům a fanouškům za 
hojnou účast. Chtěla bych také jménem zastupitelstva obce poděkovat 

Chobot

všem, kteří se podíleli na přípravách, a hlavně našim drahým hasičským 
ženám, které s úsměvem zvládly chod ve stánku s občerstvením. Těšíme 
se zase za rok.

Tradiční nohejbalový turnaj trojic
V sobotu 17. srpna přijelo do našeho sportovního areálu poměřit 
své síly 9 nohejbalových družstev. Turnaj se odehrál ve stylu „každý 
s každým“, takže nás čekalo celkem 36 napínavých zápasů na dvou 

antukových hřištích. Slavnostní 
výkop proběhl v 9 hodin. Bohužel 
silný neustávající déšť si vynutil 
pauzu, která se protáhla až na 
3 hodiny a vyřadil ze hry jedno 
hřiště. Hráči se ale nevzdali, na 
sluníčko si počkali a pokračovalo 
se na jednom hřišti až do 
20 hodin. Ihned po skončení 
posledního zápasu se rozdaly 
ceny a diplomy. Ale tím tento 
den nekončil. Občerstvení a piva 
bylo dostatek a někteří vydrželi 
za zvuku kytary až do noci. 
A výsledky? Celý turnaj ovládla 
trojice ze Zahorčic, za nimi se 

umístila Marná naděje a třetí skončilo družstvo Ospalí vlci. Děkujeme 
všem týmům a fanouškům za účast a hlavně těm, kteří i přes nepříznivé 
počasí zůstali. Doufáme, že se na nás v příštím roce konečně to sluníčko 
usměje.

Tereza Kadlecová

Střípky z Kadova, Pole, 
Lnářského Málkova, 
Vrbna a Mračova
„Všechny knihy zežloutnou, ale kniha 

přírody má každý rok nové, nádherné 
vydání.“

Hans Christian Andersen

Vážení a mílí, buďme hodně zdrávi, žijme s láskou, v lásce a pro lásku 
a chovejme se k sobě vždycky hezky.

Uzavírání smluv na pronájem 
hrobového místa na hřbitově v Kadově
Dovolujeme si připomenout, že je možné uzavírat písemné smlouvy na 
pronájem hrobových míst pro pohřebiště v Kadově.
Informace podá a uzavření smluv zajistí kancelář Obecního úřadu Kadov 
č.p. 65, tel: 383 491019 nebo 724 181 049, e-mail: ou@kadov.net.
Smlouvy lze uzavřít, nejlépe po telefonické domluvě, osobně na Obecním 
úřadě v Kadově, nebo po telefonické dohodě lze smlouvy i zaslat.
K uzavření smlouvy je nutné znát číslo hrobového místa, do smlouvy 

Kadov
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se uvádí i telefonický kontakt, případně e-mail a dále jméno, příjmení 
a adresa svého zástupce, který musí být ve smlouvě delegován jako 
zmocněný zástupce.    

O čem víme, co se chystá a že se děje?
Sobota 12. 10. – Vítání občánků v Kadově
Sobota 16. 11. – Svatomartinská mše v kapličce v Poli
Všechno, co se u nás děje, můžete sledovat na našich www stránkách 
www.kadov.net.

Rybářské závody v Poli
V sobotu 13. 7. se v obci Pole na návsi konaly rybářské závody. Dostavilo 
se celkem 25 rybářů. Závody byly rozděleny na dětskou a dospělou 
kategorii. Nachytalo celkem 97 ks kaprů o celkové délce 3 795 cm. 
Dospělá kategorie – 1. místo Jaroslav Dub 489 cm, 2. místo František Šefl 
334 cm, 3. místo Miroslav Jeníček 264 cm.
Dětská kategorie – 1. místo David Kolář 255 cm, 2. místo Sofie Čadová 
230 cm, 3. místo David Hanzlík 75 cm.
Největší úlovek lapil Jaroslav Dub – 71 cm.
Děkujeme sponzorům Jednota Lnáře, VOD Kadov, Obec Kadov, Blatenská 
ryba.

Text a foto: Markéta Čadová

Od Přístavu 
k Přístavu
Přístavy jsou spojovány odnepaměti 
s lodní dopravou a námořníky. Ten 
v obci Lnáře na Blatensku to má 

trochu jinak. Nejde totiž o přístav 
v pravém slova smyslu, ale o „zavedený“ 

název kdysi vyhlášeného hostince s bohatou 
historií. Dnes je tento objekt v majetku obce Lnáře. 

Před třemi lety si ho vyhlédli průkopníci cyklistických dobrodružství 
a ve spolupráci se zdejší samosprávou vdechli život nové kolařské akci 
„Lnářská cyklotoulka od Přístavu k Přístavu“. Nápad padl na úrodnou 
půdu a rychle se ujal.
Název cykloturistické novinky napovídá, že start i cíl vyjížďky pro 
všechny generace jsou soustředěny právě před někdejší hospodu. 
Samotný okruh po krásách a pamětihodnostech okolí Lnář měří vždy 
cca 30 kilometrů, což je optimální dávka. „Architektem“ trasy a hlavní 
osobou organizovaného relaxu v sedle byl také letos domácí Tomáš 
Tesař – zkušený a velice zdatný cyklistický borec. Zároveň plní funkci 
vedoucího pelotonu. Takže mapky s popisem okruhu jsou zbytečné, 
stačí se držet „v houfu“. Trasa byla pokaždé odlišná. Letos se jelo po 
okruhu: „Přístav“ Lnáře - Hradiště - Kasejovice - Chloumek-Budislavice 
(„občerstvovací stanice“ v hospůdce „U Křížů“) - Dožice, poté starou 
formanskou stezkou do Starého Smolivce-Metly-Předmíř-Zahorčice 
a konečná opět „Přístav“ Lnáře. Výměra okruhu podle tachometru 
vedoucího jezdce Tomáše Tesaře činila přesně 29,4 kilometru. 
Stoprocentní pohodář a prima „kluk“ Tomáš Tesař opět přivedl do 
cíle celou cyklistickou partu bez „ztráty kytičky“, v bezvadné náladě 
a příjemném rozpoložení. Znovu tak dokázal, že mu zodpovědnost 
vůbec není cizí a je na něho stoprocentní spolehnutí.
Sám Tomáš, který stojí v čele malého klubu Kolštrek Křepín“, si letos 
užil pěkné cyklistické dobrodružství u Máchova jezera v Českém 
ráji. Každoročně pak se svými kamarády dodržuje stálý cyklistický 
program: „V srpnu podnikáme takzvanou „noční jízdu“. S příchodem 
října následuje „Ukončení sezóny“. Na Nový rok „dobýváme“ Třemšín 
a aby byla také nějaká změna, první sobota v roce je ve znamení 
celodenního „špacíru“, prozrazuje Tomáš Tesař.
Jako výraz hlubokého uznání za lví nasazení v celém cyklopodniku 
na lnářské půdě převzal Tomáš Tesař před zraky ostatních účastníků 
výletu odměnu v podobě značkového cyklistického dresu. Ten ho teď 
bude provázet na jeho cyklistických cestách i necestách jako věrný 
kamarád.
Do lnářského pelotonu, čítajícího letos 29 jezdců, se zařadila i paní 
Vlasta Kresslová ze Zalán u Rožmitálu pod Třemšínem se svým 
manželem. Pozornost všech ostatních upoutaly jejich parádní dresy, 
ze kterých až „oči přecházely“: „To jednou u nás v hostinci slovo dalo 
slovo a my, co spolu v partě jezdíme na kolech, jsme se rozhodli 
nechat si vyrobit jednotnou cyklistickou „garderóbu“. Celkem to bylo 
45 dresů,“ vzpomíná Vlasta Kresslová, „No, ono už to bude možná 
patnáct let.“ S manželem prý „prohání pedály“ skoro třicet let a jejich 
oblíbenou destinací jsou Brdy. „Tady na té lnářské akci jsme poprvé. 
Upozornila nás na ni reklama v blatenském infocentru,“ podotýká 
dále vitální cyklistka. S manželem vyrazili na kolech i do ciziny: 
„Odstartovali jsme z Mnichova se závazkem ujet nějakých padesát 
kilometrů. Problém nastal, když jsme sháněli nějaké ubytování. 
Nakonec se na nás usmálo štěstí. Pod pohostinnou střechou nás 
mírně šokovalo sdělení majitele, že jsme urazili ve skutečnosti 
158 kilometrů!“, usmívá se paní Vlasta Kresslová. Na „Lnářské 
cyklotoulce“ měla letos při své premiéře trochu smůly: „V jednom 
ze sjezdů jsem ztratila vládu nad kolem a výsledkem byla odřenina. 
Takže jsme nakonec zvolili zkrácenou verzi trasy. Ale to nesmí člověka 
nějak zvlášť mrzet – prostě daň ze sportu!“
Nestorem cyklistické party, která se letos sešikovala u lnářského 
„Přístavu“, byl držitel požehnaného věku 82 let Petr Vích z Hněvkova. 
Představoval živý důkaz toho, že věk je leckdy jen číslem. Na trasu 

Lnáře
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se pustil s takovým elánem a energií, že by mu mohl lecjaký „zajíc“ 
jen tiše závidět. A mimoto rozdával svým společníkům plnými hrstmi 
dobrou náladu, takže kilometry příjemně ubíhaly. 
Plnohodnotný výkon Petra Vícha ocenili všichni přítomní tím více, 
že neohrožený penzista nedávno podstoupil operační výměnu obou 
kyčlí za kovové náhrady. „No, na kole mi to zase tolik nevadí. Ale 
chůze, tu bych si odpustil, kdyby to bylo možné,“ zašprýmoval si 
vášnivý cykloturista.
Na chvíli se vrátil v paměti do dětských let, kdy započaly „doutnat“ 
jeho „otrkávačky“ se sportovním vyžitím: Učarovaly mi lyže 
i cyklistika. S pubertou jsem ovšem zatáhl za pohybovou brzdu 
a pořídil si motocykl. Pak samozřejmě přišlo na řadu auto. Paradoxně 
jsem se k cykloturistice pevně „uvázal“ až s dovršením důchodového 
věku,“ referuje stoprocentní pohodář. Teď je spokojený, že všechno 
ještě krásně dohonil. Ba v sedle ekologického stroje si možná užil 
a ještě užije víc radosti než spousta o desítky let mladších jedinců. 
„Dal jsem se dohromady s partou správných chlapíků ze Strakonic 
a dokazujeme si, že cyklistika je pro nás jako dělaná,“ usmívá se 
neúnavný „lovec kilometrů“. Se svými cyklokamarády se vydal mimo 
jiné dobýt i Kratochvíli. Bohužel dopadl jako Žižka před hradem Rábí, 
vyjma vystřeleného oka: „Na cyklostezce jsem vjel do rigolu v trávě 
a přelétl přes řídítka. A věřte nevěřte, dodnes jsem se na Kratochvíli 
nedostal!“ Na své konto si ale může připsat daleko úžasnější činy na 
kole: „Absolvoval jsem několikadenní přejezd z Moravy do Jižních 
Čech o délce cca 600 kilometrů. S potěšením si vyjedu i sám (propast 
„Macocha“) a náležitě se „kochám“ (čímž zdatně konkuruje panu 
doktorovi z legendární komedie „Vesničko má středisková“. On ovšem 
co chvíli nebourá!).“ Se zmíněnou skupinou cyklistů ze Strakonic Petr 
Vích pokořil nedávno hranici 700 kilometrů za rok: „Někteří borci 
to dotáhli pod vedením Jiřího Votruby až na tisícovku,“ upozorňuje 
„věčně mladý“ kolař z Hněvkova.
Po lnářské vyjížďce všem členům pelotonu notně vytrávilo. A tak jim 
náramně přišel vhod štědrý sponzorský dar od obce Lnáře – poukazy 
na bezplatné občerstvení v „Přístavu“. Nabízely se také vynikající 
pokrmy z teplé kuchyně. Provozovatelka objektu paní Ackermanová 
se ukázala být pozornou hostitelkou, stejně tak její pravá ruka. 
Oběma náleží srdečné poděkování. Na startu celé akce nechyběl ani 
pan starosta Ing. Josef Honz, který shromážděné cyklisty mile přivítal. 
Rovněž jemu a obecnímu zastupitelstvu za projevenou podporu 
a výbornou spolupráci náleží vřelý dík.
Kromě obce Lnáře musí být vyzdvižen rovněž sponzoring ze strany 
KONETU Blatná, podnikatele Ladislava Kratochvíla z Blatné a AGRA 
Lnáře.
Cykloturistika zažívá během několika posledních let ohromný „boom“ 
i v končinách Blatenska. A snad svou troškou do mlýna přispívá 
k tomuto potěšujícímu trendu také toto dobrodružství na lnářské 
půdě, byť sotva „vylíhnuté“.

Vladimír Šavrda

Mateřská škola Lnáře
V letošním školním roce jsme přivítali v naší školce 26 dětí. Slavnostní 
zahájení proběhlo za účasti starosty obce Ing. Josefa Honze, místostarosty 
Mgr. Vladimíra Červenky a rodičů nově příchozích dětí.
Vzdělávání probíhá podle školního vzdělávacího programu „Putování 
s krtkem“, který rozšiřují doplňkové programy: „Máme rádi naší 
Zemi“ – rozvoj enviromentální výchovy, „Já a moje zdraví“ – prevence 
patologických jevů, poznávání podstaty zdraví. Využíváme vzdělávací 
metodu při práci s interaktivní tabulí – program „Interaktivní školička“. 
Jsme zapojeni do projektu „Se Sokolem do života, aneb svět nekončí 
za vrátky, cvičíme se zvířátky“ – celoroční aktivity k rozvoji pohybové 
gramotnosti dětí. Využíváme robotické hračky – robot Blue Bot 
a robotickou hru Cubetto.
Věnujeme se i dalším aktivitám. Každodenně s dětmi provádíme řečovou 
prevenci, pracujeme s keramickou hlínou a pořádáme tvořivé dílničky 
pro rodiče a děti.

Za MŠ Lnáře Eva Machovcová

 

Plzeňská diecéze  
Církve československé husitské (CČSH)  

a Náboženská obec CČSH v Blatné  
zvou srdečně na 

v sobotu

v zámecké kapli ve Lnářích 
Kázáním a modlitbou poslouží Mgr. Lukáš Bujna, 

plzeňský biskup CČSH. 
 

 

Pro zařazení konkrétní osoby  
nebo rodiny ke jmenovité zmínce  

při pobožnosti kontaktujte  
Josefa Honze st.,  

tel.: 777 843 287,  
e-mail: Honz.Josef@seznam.cz. 
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Základní škola Lnáře
Tak a je tady 2. září! Významný den pro osm prvňáčků, jejich rodiče 
a další nám dobře známé dětské tváře. Pondělním ránem naše základní 
škola opět ožila. Společně jsme za přítomnosti vedoucí učitelky MŠ paní 
Aleny Maškové, pana starosty Ing. Josefa Honze a pana místostarosty 
Mgr. Vladimíra Červenky zahájili nový školní rok 2024/2025. Paní 
ředitelka přivítala všechny žáky a představila dětem paní učitelky, které 
je budou celým školním rokem provázet. Na slavnostním zahájení 
promluvil také pan místostarosta Mgr. Vladimír Červenka a popřál 
všem hodně úspěchů a sil do nadcházejícího školního roku. S přáním 
se připojil také pan starosta Ing. Josef Honz, který rodičům prvňáčků 
oznámil, že jim bude Obcí Lnáře poskytnut peněžní dar ve výši 
1 500 Kč. Žákům 1. třídy předala paní vychovatelka Jaroslava Boušová 
kornout se sladkostmi a pamětní list k zahájení školní docházky. 
Samozřejmě nechybělo ani povinné zapózování a úsměv do objektivu 
fotoaparátuJ Poté se již všichni žáci odebrali do svých tříd, aby 

Zahájení školního roku před školou (foto Petra Šímová)

Druháci a třeťáci (foto Petra Šímová)

mohli povyprávět své dojmy a zážitky z letních prázdnin nejen svým 
kamarádům, paní učitelkám, ale i dvěma asistentkám pedagoga – paní 
Petře Šímové a Ing. Renátě Turkové. Co zbývá na závěr popřát? Nám 
všem přeji pevné zdraví, mnoho radosti z učení a v neposlední řadě 
odvahu překonávat překážky na cestě za vzděláním.

Za ZŠ Lnáře Mgr. Eva Tučková

Turnaj v nohejbale
Říká se, že prý od jisté doby sudičky kladou čerstvě narozeným klukům 
ze Zahorčic u Lnář do kolébky mičudu a síť. Pravdou je, že na tamní půdě 
vyrostla dlouhá řada skvělých nohejbalistů a tento sport je zde dodnes 
alfou a omegou pohybové abecedy,
Není tedy divu, že se v Zahorčicích rozhodli pořádat v nohejbalu turnaje. 
Letos šlo už o 28. ročník. „Vždycky se snažíme dát dohromady klasickou 
desítku týmů,“ uvádí hlavní pořadatel turnaje Pavel Brož. „Ale ne vždycky 
se to povede. Měli jsme tady taky osm, ale i šest manšaftů.“ A zrovna 
letos byla „nadílka“ nohejbalových sestav „hubená“. U sítě na antukovém 
plácku si to rozdalo právě jen šest trojic. Ale tato skutečnost nikomu 
vrásky na čele neudělala. Nohejbaloví nadšenci si prosluněnou sobotu 
v Zahorčicích náramně užili a předvedli divákům plejádu supervýkonů. 
„Jednotlivé výměny byly hodně vyrovnané,“ podotýká Pavel Brož, který 
sám válí nohejbal na okresní úrovni. Pro letošní turnaj spolu s kolegy 
z okresní soutěže Janem Čadkem a Martinem Zíkou sestavil vskutku 
elitní těleso nazvané „Žluťáci“. „Žluťáci“ nenechali konkurenci lovit 
v domácích vodách a vybojovali pro Zahorčice vítěznou trofej. Výborně 
si zahorčická trojka ostatně vedla i loni ve vyšší soutěži: „Skončili jsme 
zhruba uprostřed výsledkové tabulky. To považuji za dobré umístění. 
Bohužel se sezóna neobešla bez zranění na našich pozicích,“ referuje 
dominantní osobnost zahorčického nohejbalu.
O první místo se v těsném a náramně vydařeném finále utkali „Žluťáci“ 
s tzv. „Sponzor týmem“. Ten přivedl na „bitevní pole“ do Zahorčic pan 
Milan Flandera, jinak hlavní sponzor sportovního dne u sítě. V této 
smíšené sestavě vedle borců z Radomyšle a Škvořetic také zasáhl 
výrazně do děje rodák ze Zahorčic, který nyní žije v Mužeticích – Jaroslav 
Vonášek. „No, měli jsme tam i šanci vyhrát,“ soudí pětadvacetiletý 
nositel zahorčické nohejbalové pochodně. „První set patřil jim, 
ve druhém jsme to otočili my. Závěr nakonec „urvali“ oni. Já osobně jsem 
to bral jako zajímavý trénink s kamarády a spoluhráči z okresní „štace“, 
kam jsem se propracoval před deseti lety.“ V Zahorčicích se zúčastnil 
již dvanácti ročníků domácího turnaje: „Za „zlatou éru“ zahorčického 
nohejbalu považuji úvodní průkopnické soutěže, kdy byla v obci hojně 
zastoupena starší generace chlapů, co to doslova prožívali a byli ochotni 
na kurtu nechat i duši. Faktem je, že nohejbal představuje v Zahorčicích 
jediný živý sport, zato tedy všudypřítomný. Naše generace se v něm 
zdokonalovala odmala, já zhruba od těch osmi let. Prostě jsme se 
seběhli na hřiště a kopali si. Když přišla řada na starší ročníky, poslušně 
jsme vyklidili pole a sledovali jejich úžasné nasazení,“ vzpomíná Jaroslav 
Vonášek.
Tělesné schránky nohejbalistů si odpočinuly okolo sedmnácté hodiny, 
kdy turnaj odezněl a rozdávala se ocenění. Po zlatém týmu „Žluťáků“ 
a stříbrném „Sponzor týmu“ se na bednu dostali ještě obhájci loňské 
výhry ze Zadních Zborovic s krycím názvem „Klubovna“. Nepopulární 
bramborová medaile putovala na adresu „Výjezďáků“ z Kasejovic. 
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Předposlední „flek“ uhrál tým „Tomáš Vonášek“, kde se sdružili fotbalisté 
s vazbami na Zahorčice. S „Černým Petrem“ odjížděla „Královka“ 
z Blatné.
Veřejné poděkování patřilo a patří všem dobrovolníkům, co se podíleli 
na přípravě, obsluze a servisu kolem 28. ročníku zahorčického turnaje 
v nohejbalu. „Zvláštní díky bychom chtěli vyslovit obci Lnáře, která 
vedle podpory turnaje pravidelně přispívá na samotný nohejbalový tým 
a kurt za klubovnou „Alcron“. Tam byla před několika lety zrealizována 
renovace,“ vyjádřil se závěrem Pavel Brož.
Máloco je tak věčného jako nohejbal v Zahorčicích. Prostě existují ještě 
jistoty, na které se dá sázet.

Vladimír Šavrda

Oslavenci
V červenci oslavila paní B. Křišťanová 
85. narozeniny a p. Z. Hanzlík 
75. narozeniny.
V září oslaví pan P. Henzl 70. narozeniny.
V říjnu pan V. Křišťan 80. narozeniny 

a pan M. Hakr 90. narozeniny

Oslavenců přejeme mnoho zdraví, štěstí, 
krásný bezbolestný život a stálý úsměv na tváři. 

Mačkov

Paní Křišťánová, 85 let Pan Hanzlík, 75 let

Co se děje v obci
Pod obcí stále probíhá výměna plynového potrubí a pokračuje směrem 
k Hříbárně. Místní hasiči pomáhali plynařům s odčerpáním vody. 
Hasičům velmi děkuje obec i zhotovitelé za ochotu a pomoc. 
Hasiči měli zásah na odklizení stromu u Domova Petra. 
U Hříbárny se dokončil obchvat přejezdů. Obyvatelé Hříbárny se z Blatné 
dostanou k domovu po nové cestě vedoucí mimo kolejí. 
U obecní vodárny v místě zvaném Cihelna probíhá částečná rekonstrukce 
objektu s novým zastřešením. 
U hasičárny se buduje přístřešek na koňskou stříkačku.
U rybníka Mačkovský Velký je nová lávka pro kolaře a kočárky. Lávka 
propojila rybník s přilehlou lokalitou Hříbárna. 
V září začne budování cest z Mačkova na Hříbárnu a z Mačkova okolo 
rybníků k lomu. (Drašťák, Závist, Sakovák, Podolák)

Výměna plynového potrubí

Otevření nového pavilonu
V pátek 30. srpna se slavnostně otevřela v našem Domově nová 
přístavba zdravotního pavilonu. Pro přístavbu byla zvolena jihozápadní 
část pozemku, což umožnilo navázání na objekty stávajících obytných 
domků areálu. Hlavní přístup je řešen napojením na stávající hlavní 
komunikační chodbu areálu. Zhotovitelem stavby byla společnost 
Geosan Group, která vše stihla za 540 kalendářních dnů. Cena 
zhotoveného díla je 161,37 milionu korun a byla hrazena z rozpočtu 
Jihočeského kraje. Přístavba má kapacitu 30 lůžek v jednolůžkových 
a dvoulůžkových pokojích. Naši uživatelé tak budou mít větší komfort 
i soukromí, protože doteď žili ve čtyřlůžkových a vícelůžkových 
pokojích.

Zřizovatelem Domova PETRA je Jihočeský kraj a jak při slavnostním 
přestřižení pásky zmínil hejtman Martin Kuba, jsou sociální služby 
klíčová oblast, do které kraj investuje peníze, protože každá společnost 
se musí umět postarat o seniory či lidi znevýhodněné. 
Náměstkyně hejtmana pro sociální služby Lucie Kozlová vyzdvihla 
práci našich zaměstnanců, poděkovala za empatii a laskavost. Uvedla, 
že bez nich by se sociální služby dělat nedaly. 
Ředitelka Domova Petra Vlasta Maroušková popřála všem 
zaměstnancům příjemné podmínky v jejich nelehkém úkolu 
a neopomněla poznamenat, jak moc si jejich práce a přístupu ke 
klientům váží. 
Senátor a ředitel strakonické nemocnice Tomáš Fiala, který byl také 
přítomen slavnostnímu aktu, ocenil, že Jihočeský kraj propojuje 
sociální péči s péčí zdravotní.
Domov PETRA poskytuje od roku 1999 sociální služby pro uživatele 
s mentálním a kombinovaným postižením. Poskytuje tři sociální 
služby. Chráněné bydlení, Domov pro osoby se zdravotním postižením 
a sociálně terapeutické dílny. Jeho kapacita je 130 lůžek a pracuje 
zde 120 zaměstnanců. Projekt nového pavilonu tak přinese zlepšení 
kvality života a péče pro jeho uživatele s těžkým mentálním nebo 
kombinovaným postižením.



23Svazek obcí Blatenska - září 2024

Oslavenci
V těchto dnech oslavili nebo oslaví výročí tito 
naši spoluobčané: 
Urešová Marie (85), Mašek František (72), 
Karlík František (72), Karlíková Marie (70)
Všem uvedeným jménem obce blahopřejeme a do dalších let 
přejeme hlavně stálé zdraví a mnoho životních úspěchů.

Výměna střešní krytiny 
požární zbrojnice v Předmíři
Počátkem loňského roku bylo rozhodnuto o zahájení rekonstrukce 
požární zbrojnice v Předmíři. Po několika úpravách projektu tak, 
abychom mohli žádat o finanční podporu z Ministerstva vnitra, 
resp. Hasičského záchranného sboru jsme zjistili, že tudy cesta 
nepovede. Kritéria, mezi které patřilo např. zřízení oddělených 
šaten pro muže a ženy, stejně tak sociálního zařízení včetně sprch, 
nebo společenské místnosti by celou akci tak finančně navýšilo, 
že případná dotace by ztrácela smysl. Proto bylo počátkem tohoto 
roku rozhodnuto o rozdělení akce na etapy a jako první byla 
realizována výměna střešní krytiny. Rozpočet činil cca 500 tis. Kč, 
ve výběrovém řízení byla k realizaci vybrána firma CI&JL, která 
v květnu tuto akci zrealizovala. Zároveň jsme na tuto akci podali 
žádost o dotaci do Programu obnovy venkova Jčk 2024 a kraj tuto 
akci finančně podpořil částkou 216 tis. Kč. Celkové náklady se 
vyšplhaly na 496 085,60 Kč.   

Pavel Karlík, starosta obce

Cvičení Mačkov každý čtvrtek 
od 3. 10. v 18,30h na sále obce
Kondiční aerobní cvičení s Hankou Voříškovou (Šurátovou)

       

Výlov rybníka Nový
10. ZVE OBEC MAČKOV OBČANY NA VÝLOV RYBNÍKA 

Výlov začíná v

pomoc občanů vítána – č.
) budou ponechány na výroční schůzi o POSVÍCENÍ

Střípky z kroniky 
mladých hasičů
Tréninky požárního útoku, účast 
na hasičských soutěží a několik 
přivezených pohárů. To všechno naši 

nejmenší stihli během léta. Dalším 
stupněm k získání všeobecných znalostí 

bylo na programu stanování s přespáním. 
Nejprve bylo nutné postavit stany, rozdělat 

oheň a uvařit oběd. Náplň celého dne a večera se nesla ve znamení 
her, střelby ze vzduchovky a ve výuce rozpoznání stromů, rostlin, 
zvířat a jejich stop. Samozřejmostí bylo i opékání výborných 
špekáčků od místního řezníka Martina Šustra (Huga), který dodává 
své výrobky na všechny obecní akce. Večerní procházkou pak děti 
potvrdily, že jsou odvážnější, než si jejich maminky dopoledne 
myslely. Zvlášť, když na ně na cestě čekalo několik strašidel. 
Prohlašujeme, že na žádném z dětí nebyla způsobena ani fyzická 
ani duševní újma (vyjma těch, co si už přinesly z domova). Ranní 
vstávání se uskutečnilo už jen za dozoru vedoucího Martina, 
protože Míra s Pepou byli v tu dobu odveleni s místní jednotkou 
na pomoc při hašení požáru lesa v nedaleké obci. Věříme, že se 
dětem, i přes menší komplikaci líbilo, a že si něco v podobném 
duchu zopakujeme i příští rok.

Předmíř
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Radomyšl

Hokejový talent 
z Radomyšle
Ve čtvrtek 29. 8. jsem se na radnici 
sešel s mladým hokejistou Danielem 
Jungbauerem ml., který mi přinesl 

ukázat na týden zapůjčený pohár 
z prestižního turnaje mladých talentů, 

který uspořádala Hockey Talent Academy 
18.–19. 8. v Telči. Turnaje ve věkové kategorii 

2015 a mladší se zúčastnilo 16 týmů z ČR i zahraničí. Daniel 
reprezentoval výběr Raiders one five, který ve velké konkurenci 
celý turnaj vyhrál. Mladý hokejista jde ve stopách svého otce, 
který hrál dorosteneckou a juniorskou extraligu a 1. ligu dospělých 
za IHC Písek a v současné době je kapitánem hokejistů Radomyšle 
v Krajské lize. Daniel Jungbauer jun. hraje hokej od 3 let v Písku, 
stejně jako jeho o 2 roky mladší bratr Jakub. Oběma přeji v jejich 
hokejové kariéře hodně úspěchů!

Ing. Luboš Peterka, starosta

zajímavých okamžiků při získávání několika částí mapy k pokladu. 
Jeden den jsme také vyrazili na výlet vlakem na Podskalí, kde 
jsme si udělali krásný okruh kolem řeky s možností her, koupáním 
a hlavně obědem. Ve čtvrtek nás svojí návštěvou potěšili drážní 
hasiči z Českých Budějovic, kteří se zapojili do tréninku a doplňovali 
nám vodu z cisterny, dokonce dětem nafoukli i člun a nechali nás 
pádlovat na rybníku Malduchy. Za odměnu čekaly děti i hasiče řízky 
od naší kuchařky paní Hendrychové. Ze čtvrtka na pátek děti prošly 
stezkou odvahy a po náročném dni usnuly ve stanech jako koťátka. 
V pátek jsme poobědvali kotlíkový gulášek vytvořený dětmi 
a odpoledne jsme se rozloučili... Děkujeme všem za společně 
prožitý týden a spoustu zábavy.

Michaela Kadečková, vedoucí tábora

Bruslení zdar!
Prázdniny se nám chýlí pomalu ke konci, dětem začnou jejich 
školní povinnosti, rodiče zase naběhnou do kolotoče úkolů, příprav 
svačin, vožení dětí na kroužky a sladění práce – škola/školka... atd. 
Však to všichni dobře známe. V Leskovicích jsme se s létem loučili 
na ledě, jak jinak než sportem. Dorazil menší počet sportovců než 
obvykle, každý se ještě snažil stihnout různé dovolené, výlety a své 
aktivity, což je pochopitelné... i v menším počtu jsme si bruslení 
užili, zase to byla změna v tomto počasí, jiný pohyb a jiná aktivita. 
Těšíme se na podzim, kdy si jistě užijeme podobného bruslení 
dostatek a zahájíme nový školní rok pohybem.

Mgr. Tereza Žílová Kadlecová 

Workoutové hřiště v Leskovicích
Na začátku jara proběhly první úpravy obecního pozemku Na 
Drahách v Leskovicích, který byl jako stvořený pro výstavbu nového 
hřiště pro děti a dospělé. Vykácení a vyčištění této části se chopil 
Ondra B., který to vzal opravdu od podlahy a celou část ukázkově 
vyčistil. Poté se pomocí techniky dalšího úkonu zhostil Radek N., 
který bagrem vytahal všechny pařezy a kořeny, nečistoty, které by 
místu překážely, navozil zeminu a srovnal pozemek do takového 
stavu, aby sem mohla dorazit firma Obstaculus, která hřiště přišla 
na místě sestavit. Bohužel, jako asi téměř jakákoliv dnešní akce, 
se i tato neobešla bez potíží a firma musela přijet udělat úpravy 
ještě jednou. Práce týkající se obrubníků a navození podkladových 
kamínků s fólií se zhostili zaměstnanci městyse Radomyšl v čele 
s náčelníkem Honzou R., který se tohoto úkolu zhostil a moc nám 
tím pomohl. Na poslední fázi se sešli místní chlapi, kteří dorazili 
v hojném počtu a od nejmladších po nejstarší pilně rozhrabávali 
kamínky, které slouží jako podklad pod celou sestavou. Hřiště je 
opravdu určené zejména pro posilování, workoutové cvičení pro 
starší děti, případně dospělé. Myslím, že každý si zde přijde na 
své a děti mohou posilovat na čerstvém vzduchu, nemusí využívat 
žádných posiloven a mohou si zde vyzkoušet takové cviky, které 
jen tak na nějakém obyčejném hřišti nesvedou. Celá akce byla 
financována městysem Radomyšl. Děkuji tímto všem, kteří se na 
výsledném hřišti jakkoliv podíleli, za podporu, konzultace, práce 
atd. Teď už se můžete přijet kdokoliv na hřiště podívat, vyzkoušet 
si jej a maximálně jej využívat.

Mgr. Tereza Žílová Kadlecová 

Rojice
V měsíci srpnu nám byla opravena pozemní komunikace na návsi. 
Jsme moc spokojeni, neboť vjezd na hlavní silnici je přehlednější 
a mnohem bezpečnější. Obci baráčníků Radomyšl se dostalo té cti 
předvést své překrásné kroje v průvodu Mezinárodního dudáckého 
festivalu ve Strakonicích, kterého se zúčastnilo i několik rojičáků 
v krojích. 

Marie Hřebíčková

Příměstský tábor 
pro malé hasiče z Leskovic
Trénovali jsme společně hasičské dovednosti, zopakovali jsme si 
první pomoc za asistence zkušeného pana záchranáře, utužovali 
jsme týmového ducha při různých soutěžích a zažili spoustu 
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Láz
Z důvodu chybějícího WC byla u klubovny vybudována přístavba se 
sociálním zařízením a byl zabudován nový septik, který se napojil 
na obecní kanalizaci. Objekt byl napojen na vodu z obecní studny 
a byla rozvedena nová elektrika. Díky této investici v hodnotě 
2.644.650 Kč se výrazně zlepšilo zázemí klubovny.

Václav Kovář

Jak trávily bábinky prázdniny?
Určitě jako většina jejich vrstevnic – hlídáním vnoučat, pečováním 
o zahrádku, sklízením a zavařováním úrody, chozením na 
procházky… Ale nebylo to všechno, s tím by se Bábinky z Radomyšle 
rozhodně nespokojily. Hned první prázdninovou středu vyjely spolu 
s vnoučaty na Hlubokou, navštívit zdejší zoologickou zahradu. Děti 
se zde mohly nejen podívat na různá zvířata, případně pozorovat 
krmení některých druhů, ale také odpočinout si a pohrát si na 
místech vyhrazených právě pro ně. Počasí jim většinu dne přálo, 
a i když přece jen zapršelo, mohly se schovat v některém pavilonu. 
Některým nestačilo jen pozorování zvířat a posezení ve zdejší 
restauraci, ale navštívily v sousedství zoo lovecký zámek Ohrada. 
Je to barokní zámek, v němž sídlí muzeum lesnictví, myslivosti 
a rybářství Národního zemědělského muzea, jedno z nejstarších 
českých muzeí.
Týden poté uspořádaly bábinky v Leskovicích pro ně naprosto 
netypickou akci. Nazvaly ji „Leskovické hry“ – a tento název 
již mluví sám za sebe. Přestože venkovní teploty se šplhaly na 
třicet stupňů a meteorologové vyhrožovali bouřkami, sešlo se na 
leskovickém hřišti devětadvacet bábinek. Patnáct nejodvážnějších 
předvedlo sportovní výkony v hodu míčem do koše, hodu kroužkem 
na cíl, shazování plechovek míčem, balancování míčku na pálce 
a závodu trojic v přenášení vajíčka na lžičce. Některé bábinky se 
zapojily coby porotkyně do obsluhy soutěžních stanovišť, jiné se 
staraly o občerstvení a ostatní zkrátka fandily a dobře se bavily. 
S obsluhou stanovišť tentokrát pomohli i muži. Jako u každého 
správného sportovního klání i zde nakonec došlo na udílení medailí. 
A protože se hodnotila každá disciplína zvlášť a nakonec celkové 
umístění, získaly některé bábinky i dvě medaile (Helenka tři) a jen 
čtyři z nich zůstaly bez ohodnocení. Nikdo si však nestěžoval a kdo 
ví, třeba tento den vznikl základ nové tradice. To nám ukáže čas.
První srpnovou středu se bábinky navzdory horkému počasí vydaly 
na místní koupaliště, některé pěšky po silnici a ženy, které by 
pěší túru už těžko zvládaly, spolehly na auta. Někdo by se mohl 
ptát: proč navzdory? Horko a voda ke koupání, to je přece v létě 
ta nejlepší kombinace. Jenomže jestli čekáte, že bábinky se v cíli 
vrhly po hlavě do bazénu, musím vás zklamat. Cílem nebylo 
plavání, ale procházka (pro některé) a hlavně příjemné posezení na 
čerstvém vzduchu. Bábinky se prošly areálem, vyzkoušely nabídku 
občerstvení, pohovořily s provozovatelem, samy mezi sebou 
probraly «ten světa běh» a na zpáteční cestu zvolily sice delší, ale 
hezčí a hlavně bezpečnější trasu polní cestou.

Všichni víme, že jakmile se léto přehoupne do srpna, čas jako 
by znásobil svoji rychlost. Najednou se až neuvěřitelně rychle 
přiblížil konec prázdnin, a tak bábinky ještě naplánovaly poslední 
prázdninový výlet na poslední prázdninovou středu, tentokrát do 
Blatné. Možná zaskřípala organizace, možná to mělo na svědomí 
horké počasí, ale ráno se na autobus vypravilo jenom sedm bábinek 
a jedna dorazila do cíle autem. Kdo zaváhal, udělal chybu. Ranní 
procházka směrem k rybníku do Topičské ulice byla příjemná a v cíli 
nás čekal pan Vladimír Pokorný, aby nám ukázal svoji vlakovou 
stanici s depem, úzkorozchodnou tratí a motorovým vláčkem (vše 
je jeho dílem a pýchou). Strávily jsme zde příjemné dopoledne 
povídáním i svezením po trati, která měří 30 metrů. Nechyběl nám 
ani výpravčí, ani průvodčí, která nám vydala jízdenky. Pan výpravčí 
se dostavil s harmonikou, takže jsme si společně i zazpívali. 
Návštěvu soukromé vlakové stanice Blatná – Přední Topič můžeme 
jen vřele doporučit. Na zpáteční cestě jsme ještě navštívily výstavu 
modelů sestavených z lega, která je k vidění v blatenském zámku. 
Při jejím zhlédnutí musíte prostě jen žasnout, co všechno se dá 
z těch malých kostiček stvořit a určitě této návštěvy nelitujeme.
Na závěr malá zmínka o výstavě „Hračky našich dětí“, kterou bábinky 
uspořádaly v Muzeu Radomyšl. Kromě běžných návštěvníků si ji 
o prázdninách přijela prohlédnout skupina dětí ze Sedlice a také 
jeden oddíl dětí z letního tábora na Chvalově. V polovině července 
jsme v muzeu přivítaly pracovníky Prácheňského muzea z Písku – 
emeritního ředitele PhDr. Jiřího Práška a etnologa Mgr. Jana Koubu 
– doprovázené starostou městyse Radomyšl Ing. Lubošem Peterkou. 
Naši vzácní návštěvníci ocenili rozmanitost zastoupených exponátů 
loutkovým divadlem počínaje a plyšovým medvědem konče.

Bábinky z Radomyšle

Obec baráčníků Radomyšl
Tradičně po dvou letech proběhl ve Strakonicích Mezinárodní 
dudácký festival, letos měli baráčníci z Radomyšle štěstí a mohli 
být součástí dudáckého průvodu, který se konal před závěrečným 
vystoupením v neděli 25. 8. 2024 od 13 hod. Zúčastnila se hlavně 
naše taneční mládež, tetičky a sousedé z Obce baráčníků Radomyšl.
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Původním záměrem byla pouze účast dětí, jako odměna za jejich 
práci pro spolek. Později jsme byli zastupiteli výboru pro organizaci 
MDF osloveni s žádostí o nesení příslušných praporů festivalu 
a přítomnost ostatních členů baráčníků, včetně praporečníka 
s praporem. Byla pro nás čest společně se zahraničními 
i tuzemskými soubory ukázat naši práci s mládeží.
Doufáme, že se tato akce stane tradicí pro náš spolek.

Josef Jůzek, rychtář

Žáci TJ Radomyšl vezou medaili z MČR 
O víkendu 24. a 25. srpna proběhlo v Rychnovku u Jaroměře MČR 
dvojic a trojic starších žáků v nohejbale. Pořadatelům se povedlo 
připravit perfektní podmínky, počasí také přálo, a tak se v místním 
areálu sešla kompletní špička této věkové kategorie z celé republiky. 
A zástupci naše oddílu se rozhodně neztratili a dali o sobě pořádně 
vědět. V sobotních zápasech dvojic to ještě nebylo úplně ono 
a dvojice sourozenců Sekáčových Adéla a Jakub skončili na 5. místě 
a Šimon Demetr s Vojtěchem Liškou na 9. místě. Ohromný úspěch 
však výše jmenovaní zaznamenali v neděli, když dokázali vybojovat 
bronzové medaile. 
Vladimír Mašek (trenér): Musím poděkovat svým svěřencům za 
předvedené výkony a za bojovnost, se kterou šli za svým cílem, 
kterým byla medaile. V přípravě jsme nic nepodcenili a v týdnu 
před MČR jsme měli malé herní soustředění v našem areálu, kde 
jsme se dokázali připravit na opravdu tuhé boje. Adéla Sekáčová 
je první dívkou v historii, která dokázala v této věkové kategorii 
vybojovat medaili. Věřím, že tento úspěch přivede další zájemce 
o nohejbal do našeho oddílu a budeme moci na tento ohromný 
úspěch navázat i v dalších letech. Předpoklad je opravdu velký, 
protože jeden z vůbec nejlepších hráčů celého MČR J. Sekáč, 
zůstává v žákovské kategorii i příští rok. 

Ing. Milan Koubovský

Sedlice

Devátý ročník 
střeleckých závodů
V sobotu 3. srpna proběhl na 
fotbalovém stadionu v Sedlici již 

devátý ročník střeleckých závodů. 
Na celkem deseti drahách se soutěžilo 

ve střelbě ze vzduchové pušky vleže na 
vzdálenost 10 metrů v sedmi kategoriích, 

a to předškoláci, mladší a starší žáci, open junior a senior, muži 
a ženy. Do závodu se přihlásilo 75 účastníků, které srdečně přivítali 
pořadatel Ladislav Kovařík a místostarostka Kateřina Brabcová. 
Podívat se přišlo mnoho podporovatelů, ale také hokejový 
obránce Motoru České Budějovice David Štich se svou manželkou. 
Po sečtení všech výsledků byly vyhlášeny výsledky.  

Předškoláci: 1. Liliana Musilová, 2. Nolan Dušek, 
3. Karolína Kopáčková
Mladší žáci: 1. Norbert Dušek 131/150, 
2. Martin Hrdlička 125/150, 3. Jitka Barcalová 124/150
Starší žáci: 1. Tomáš Tondr 133/150, 2. Pavel Janus 125/150, 
3. Jan Baloušek 125/150
Open junior: Shot Off – 1. Julie Kovaříková 150/150, 
2. Viktorie Ředinová 149/150, 3. Leontina Novotná 146/150 
Open senior: 1. Eliška Sudová 142/150, 
2. Ladislav Kovařík ml. 140/150, 3. Šárka Sudová 138/150
Ženy: 1. Markéta Matějovská 44/55, 2. Ella Stone 41/55, 
3. Vanesa Trčová 42/55
Muži: 1. Cyril Dušek 49/55, 2. Václav Mareš 47/55, 
3. Pavel Zemek 46/55
Bez odměny nezůstal žádný malý závodník. Vítězové si jako vždy 
odnesli řadu hodnotných cen. Velké poděkování patří nejen 
pořadateli Ladislavu Kovaříkovi, ale i všem dalším, kteří se na 
pořádání této oblíbené akce podíleli. 
Sportovní střelbě v Sedlici: „Zdar!“

Kateřina Brabcová

Pozvání partnerských Sedlic 
na „storočnici“ místního SDH
V neděli dne 21. července se ve slovenských Sedlicích konaly oslavy 
při příležitosti stého výročí založení dobrovolného hasičského 
sboru. Město Sedlice i SDH Sedlice obdržely milé pozvání, které 
velmi rády přijaly.
Naše město navázalo první přátelské kontakty s obcí Sedlice 
na východním Slovensku již v roce 2003, o šest let později 
došlo k podepsání dohody o partnerství a spolupráci, které se 
rozvinuly nejen mezi oběma úřady, ale také mezi hasiči, sportovci, 
folklorními soubory nebo školami. Od té doby se uskutečnilo 
několik vzájemných setkání především při významných výročích 
obou obcí, výročích hasičských sborů nebo třeba při příležitosti 
konání Krajkářských slavností.
Obec Sedlice se nachází 26 km jihozápadně od okresního města 
Prešov, leží na jižním okraji Šarišské vrchoviny v mírně zalesněném 
území. První písemná zmínka pochází z roku 1329, v obci v současné 
době žije 970 obyvatel a v jejím čele stojí od roku 2018 Mgr. Marek 
Guman.
Za našimi přáteli jsme se vydali již v pátek brzy ráno, avšak do 
Sedlic jsme dorazili až pozdě odpoledne. Po oficiálním uvítání se 
státními hymnami následovala krátká procházka obcí, abychom se 
podívali, co se za poslední dobu podařilo nového vybudovat. 
V sobotu jsme měli možnost poznávat slovenskou kulturu. 
Navštívili jsme významnou národní kulturní památku Červený 
klášter (založený v roce 1320), kde v minulosti sídlil řád kartuziánů. 
Součástí celého komplexu je rozhlehlá středověká klášterní budova 
(nyní interaktivní muzeum), hodinová věž, minipivovar, gotický 
jednolodní kostel a rozsáhlé zahrady plné bylinek. Červený klášter se 
nachází ve stejnojmenné obci, kterou protéká řeka Dunajec, tvořící 
přírodní hranici mezi Slovenskem a Polskem. Velkou turistickou 
atrakcí jsou tu také vory, na kterých se návštěvníci mohou svézt. 
Byl to krásný zážitek! Řeka byla průzračně čistá a chladivá, všude 
kolem rozeklané skály a krásná krajina. Při zpáteční cestě jsme se 
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zastavili ve stylové kolibě na skvělé slovenské halušky s brynzou. 
Večerní program ještě zpestřila exkurze do místního podniku 
živočišné výroby.
V neděli nastal onen památný den stoletého výročí, na který jsme 
se všichni tolik těšili. Oslavy zahájil slavnostní průvod do kostela na 
mši svatou, po které se všichni přítomní odebrali ke společnému 
obědu. Předseda místních hasičů Martin Fiľakovský v proslovu 
připomněl nedávno zesnulého sedlického hasičského funkcionáře 
Karla Ambruše, který měl ve slovenských Sedlicích mnoho přátel. 
Jeho památku přítomní uctili minutou ticha. V odpoledním 
programu se představily všechny soutěžní týmy hasičů, od těch 
nejmenších až po veterány, včetně žen, které předvedly ukázky 
útoků. K vidění byla také ukázka zásahu při vyprošťování zaklíněné 
osoby z hořícího vozidla. Program zakončilo vystoupení slovenské 
hudební kapely Tublatanka revival. 
Byl to opět krásný čas strávený s našimi blízkými, se kterými nás 
pojí mnoho společného, hlavně dlouholeté přátelství. Moc bych 
si přála, stejně tak jak to uvedli oba bývalí starostové obcí, aby 
přátelství vydrželo i v dalších letech. Jménem města Sedlice i SDH 
Sedlice bych ráda poděkovala slovenské straně za jejich péči, 
s jakou se o nás postarali, i za krásný program, který pro nás 
připravili. 

Text: Kateřina Brabcová, město Sedlice
Foto: Josef Brabec

Příměstský tábor v Sedlici
Již se stalo milou pravidelností, že začátek prázdnin mohou děti 
ze Sedlice a okolí strávit na příměstském táboře, který pořádá 
Klub žen Sedlice. Je určen dětem ve věku od 5 do 12 let a probíhá 
vždy v druhém prázdninovém týdnu od pondělí do pátku od 7:30 
do 16 hodin. Zázemí poskytuje místní budova hasičské zbrojnice. 
O program i výbornou kuchyni se starají především členky Klubu 
žen spolu s dobrovolnicemi. Program pomáhají tvořit také místní 
spolky i instituce.
Nejinak tomu bylo i letošní léto. Táborový týden se uskutečnil 
od 8. do 12. července a zúčastnilo se ho 21 dětí. Celý týden nás 
provázelo poctivé letní počasí plné sluníčka a vskutku vysokých 
teplot. A jaký byl program? 
V pondělí jsme navštívili místní knihovnu, kde jsme si zahráli 
nejrůznější hry – například oblíbené pexeso nebo double a se 
společností Sedlická krajka jsme upaličkovali dárky pro své 
nejbližší. Odpoledne jsme zavítali vláčkem do Radomyšle, prohlédli 
si expozici muzea včetně výstavy retrohraček a pohráli si na hřišti 
v blízkosti místní základní školy.  Úterní den jsme prožili v zoologické 
zahradě v Táboře. Na velký výlet jsme jeli autobusem, do kterého 
jsme přibrali i několik dalších dětiček s jejich doprovodem. 
Ve středu jsme se vypravili do společnosti Agro, abychom se 
pomazlili s telátky a dozvěděli se něco o chovu hovězího dobytka. 
Odpolední program si pro nás připravili nejdříve „Mladí hasiči“ 
a pak spolek Modrásek. Získali jsme tak spoustu informací o činnosti 
hasičů a jejich vybavení a za odměnu jsme pumpovali vodu 
ze džberovek a sráželi naplněné láhve. Moc příjemné osvěžení. 
S Modráskem jsme si dali nejprve poznávačku rostlin u vlakové 

zastávky, následovalo povídání o Ježíškově babičce u kapličky 
sv. Anny a na závěr jsme si zahráli hru na hledání zlatého grálu. 
Ve čtvrtek jsme se za dalším dobrodružstvím vydali na kolech. 
Cestou v cestách jsme dojeli na farmu Starý Bor, abychom nakrmili 
místní zvířátka. Mají jich tu opravdu hodně, a navíc také skvělou 
zmrzlinu. Poté jsme se přemístili do Sedlické obory, vyslechli jsme 
zajímavé povídání pana oborníka, zhlédli film a na korbě auta jsme 
pak prozkoumali oboru. Viděli jsme divočáky, daňky i jeleny. Zkušení 
jezdci se zpět do Sedlice vrátili opět na kolech, menší dětičky pak 
linkovým autobusem nebo autem. V pátek jsme si užili oblíbenou 
šipkovanou, která nás zavedla až ke sladkému pokladu. V chladném 
lese se nám moc líbilo, a tak jsme se pustili do stavění domečků 
a paláců pro zvířátka. Odpolední program jsme zahájili s výtvarnicí 
Hankou Pavlíkovou. Vytvořili jsme krásné obrázky sedlické krajiny 
i zajímavé koláže. Trochu škoda, že nás předčasně vyhnala bouřka. 
Naštěstí byla brzy pryč, a tak jsme mohli pokračovat s opékáním 
buřtů, malováním na obličej, elegantními účesy a nechyběla ani 
prázdninová diskotéka. 
Dětičky byly skvělé, táborové prázdninové dny utekly jako voda 
a my už se všichni těšíme na příští ročník. Za Klub žen Sedlice 
bych ráda poděkovala všem, kteří nám s programem pomohli, 
i rodičům, kteří nám své dětičky opakovaně svěřují. Děkuji také 
paní kuchařkám i vedoucím Janičce, Káje a Sandě. 

Text i foto: Kateřina Brabcová, Klub žen Sedlice

Pouťový víkend 

Poslední červencový víkend patří v Sedlici Svatojakubské pouti. 
V pátek zahájila pouťový program vernisáž výstavy výtvarníků, 
kteří tvoří spolek Nemějcův Ateliér „K“ Nepomuk. Výstava 
krásných obrazů nesla název Poklady z Nemějcovy půdy a byla 
k vidění po celý víkend v prostorách bývalého kupectví na 
náměstí. Současně probíhala i výstava Naše Sedlice, která se stále 
k vidění v prostorách městského úřadu. 
V páteční podvečer se také odehrál další ročník Pouťového 
volejbalu za účasti 6 amatérských týmů. Vítězem se stal tým 
S.O.V.A.
V sobotu ráno byla zahájena výstava Modely v lahvích, kterou pro 
město Sedlice připravil pan Hoda ze Strakonic v zasedací místnosti 
Městského úřadu. Jednalo se o opravdu unikátní výstavu, 
k vidění bylo mnoho neskutečných modelů a obdivovatelů 
dorazilo nespočet. Odpoledne už patřilo fotbalovým kláním na 
fotbalovém hřišti a nechyběla procházka Za historií kraječek 
s K. Brabcovou. Večer nechyběla pouťová zábava v zahradních 
prostorech restaurace Na Velké. K poslechu i tanci hrála skupina 
Trolling Stones. 
Neděle nadělila chladnější počasí, chvílemi panovaly obavy, že 
snad bude pršet, ale nakonec nám počasí přálo. Nechyběl bohatý 
kulturní program – mše svatá a výstava v kostele sv. Jakuba, 
šermířské vystoupení skupiny Vendeta, myslivecká střelnice, 
sokolník a jeho dravci, pouťový jarmark a pouťové atrakce na 
náměstí.

Město Sedlice
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Flétnový koncert v kostele
Poslední srpnovou neděli se konal v kostele sv. Jakuba již druhý 
flétnový koncert klasické hudby tentokrát obohacený o varhany. 
Na flétnu hrály Iva Klímová a Anna Láchová, za varhany usedla 
Marcela Šestáková. Návštěvnost byla veliká, téměř 100 posluchačů, 
všechny lavice byly obsazeny, několik lidí vyslechlo koncert ve 
stoje. Na programu byly skladby známých hudebních velikánů 
(G. Ph. Teleman, W. F. Bach, L. van Beethoven), ale i skladatelů 
tvořících v první polovině 20. století a také díla současného 
německého varhaníka a skladatele Hans-André Stamma. Na úvod 
zazněla skladba pro varhany «Entreé» od Jehana de Montbera. 
Skladby pro jednu nebo dvě flétny hrály umělkyně před posluchači 
vpředu v kostele, při skladbách pro varhany a flétnu jsme je slyšeli 
z kůru, což pro flétnistky znamenalo během koncertu několikrát 
vyjít a sejít příkré nerovné dřevěné schody na kůr. Na hudebním 
projevu se cesta po schodech nijak neprojevila a všichni posluchači 
jsme byli odměněni nádherným hudebním zážitkem.
Příští koncert v Sedlici si nenechte ujít. Duchovní prostor kostela 
sv. Jakuba a krásná akustika vás jistě naplní a obohatí.

František Jirsa

pár fotografii a společnou fotku děti dostaly na památku. Také 
děti měly přírodovědnou stezku pomocí hry Šipkovaná. Konec 
stezky byl na Hotelu Pila, kde se hledal poklad a opekly se buřty. 
Pro rodiče dětí byl připraven požární útok na louce za požární 
nádrží Martin. Myslím, že si to rodiče s dětmi užili. Po celou dobu 
tábora jsme měli obědy z rekreačního střediska Dol, které jsme 
si dováželi na hasičárnu. Obědy dětem chutnaly, že si i někteří 
chodily přidávat. Konec tábora byl zakončen diskotékou a otázkou 
dětí i rodičů „Bude tábor i příští rok?“
Uvidíme a snad se příští rok vydaří jako ten letošní.

Příměstský tábor 
nejen pro mladé hasiče
Poslední týden v červenci proběhl na hasičárně SDH Sedlice 
příměstský tábor. Pro děti byl přichystaný bohatý program, aby 
si děti odnesli nějaké zkušenosti a zážitky, na které snad budou 
rády vzpomínat. Vytvořily si pomocí barev na textil nádherné trička 
a pomocí FIMO hmoty si ozdobily lžičky. Dvakrát jsme s dětmi byli 
na výletě. První výlet byl až do Českých Budějovic do Planetária, 
kde se děti dozvěděly něco o noční obloze, Měsíci a poznaly 
souhvězdí. Počasí nám přálo, a proto osvěžením pro všechny byla 
zmrzlina. Druhý byl do Blatné na zámek, kde se nám podařilo 
i nakrmit daňky. Děti si posbíraly také paví pera, které si odvezly 
na památku domů a k obědu byla pizza. Na výletě bylo pořízeno 

Pozvánka na přednášku o zážitcích 
z „velkých kopců“
Město Sedlice a městská knihovna Sedlice srdečně zvou na zajímavé 
povídání sedlického „kluka“ Martina Bubna o jeho cestě na vrchol. 
Vyprávět bude o výpravě do Nepálu v roce 2023, ale i o zdolávání 
dalšího světového vrcholu tentokrát v Pákistánu v roce 2024.
„Když jsem v dubnu 2023 odlétal do Nepálu, nevěřil bych nic tomu, 
kdo by mi řekl, že za další dva roky poletím do Pákistánu a pokusím 
se o výstup na vrchol osmitisícové hory. Osud tomu tak chtěl 
a já tam opravdu vyrazil. S myšlenkou leť, zkus, jdi a uvidíš, kam 
se dohrabeš…,“ vzpomíná Martin.
PS: Jak si obyčejný kluk plní své sny. 
Akce se uskuteční v sedlickém kině dne 16. listopadu 2024 
od 17 hodin.

Krajkované léto
V Sedlici se 10. srpna konal již VII. ročník Krajkářských slavností 
na téma „Krajkobraní aneb hezky česky“. Slavnostní zahájení bylo 
odstartováno v 10.00 hodin za účasti pozvaných hostů. Návštěvníky 
z podia přivítal a pozdravil hejtman Martin Kuba, první náměstek 
hejtmana František Talíř a náměstek Tomáš Hajdušek. 
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A co vše jsme tentokrát naším návštěvníkům nabídli?
Program na hlavním pódiu byl opravdu pestrý a zahájili ho žáci 
z místní Základní školy svým veselým pásmem plným scének 
a písniček. Následovala Pošumavská dudácká muzika. Repertoár 
souboru tvoří nejen lidové písně a tance z Prácheňska, Šumavy 
a Pošumaví, ale též rekonstrukce starých zápisů dudáckých muzik 
z oblastí Chodska a Chebska.  Lidovky vystřídala kapela České 
srdce. Melodický kytarový rock inspirovaný keltskou hudbou brzy 
zaplnil náměstí a rozpohyboval většinu návštěvníků. Prosluněné 
odpoledne nám pak zkrášlil dívčí taneční soubor Evil Dancers 
a jejich vystoupení „Rebelové“ a „Diskopříběh“. Velice oblíbená 
je i módní přehlídka krajkových oděvů a doplňků, kterou pro Vás 
vždy připravujeme. Ta letošní měla název „„Svatební den v krajce“. 
V první části jsme Vám představili svatební retro modely a v další 
části pak následovaly doplňky pro současnou, moderní nevěstu. 
Mezi těmito dvěma bloky vystoupil taneční pár Michaela Haladová 
a Jiří Gross, vicemistři ČR v latinskoamerických a standartních 
tancích. Jejich taneční vystoupení jste mohli vidět v TV pořadech 
Tvoje tvář má známý hlas a Czech Social Awards. Michaela Haladová 
je choreografkou soutěží krásy jako jsou – Česká Miss, Top Model 
of the Year, Miss Aerobik. Po romantickém tanečním vystoupení 
následovala školička tance a návštěvníci se mohli zapojit a rozvlnit 
své boky v rytmu hudby. V půl třetí odpoledne pak přišlo všemi 
očekávané vystoupení zpěváka Petra Kotvalda. I přes velké horko 
nás určitě Petr Kotvald nezklamal a zazněly hity jako Marilyn nebo 
Mumuland. Svým elánem pořádně roztančil a rozezpíval celé 
přihlížející obecenstvo – a že Vás tam nebylo málo...
V rámci slavností také probíhala na Městském úřadě výstava již 
VII. ročníku soutěžní přehlídky v oboru paličkovaná krajka – „Bienále 
sedlické krajky 2024“, kterou pravidelně pořádá Sedlická krajka, 
o. p. s. Na téma „Květiny pro nevěstu“ se nám sešli krajky ze všech 
koutů republiky. V kategorii dospělí první místo získala Helena 
Bělohlavová ze Strakonic a její práce „Kytice“. Svoji premiéru měl 
zde i projekt českých a bavorských malých krajkářek „HRADNÍ 
STRAŠIDLA“. Na této prostorové krajce o velikosti 2x2 metry se 
podílely žákyně z kroužků paličkování do 15 let. Sedlická krajka 
o. p. s. připravila podvinky i materiál na jednotlivé pohádky a ty 
si pak mezi sebou poctivě rozdělily lektorky ze Sedlice, Blatné 
a Tiefenbachu (okres Cham). K vidění zde byl také předchozí 
společný dětský projekt „STROM POHÁDEK“ a „LOUKA“, který 
paličkovaly „dospělé“ krajkářky.
Další paličkovaný projekt SLUNEČNICE – jste mohli obdivovat pod 
širým nebem přímo na náměstí ve druhé polovině parku (přes 
silnici). Toto společné dílo sedlických a bavorských krajkářek nese 
název „SLUNEČNÍ CESTA PŘÁTELSTVÍ“.
A to nebyla jediná krajková výstava, kterou jste v Sedlici mohli 
shlédnout. Zcela výjimečná a ojedinělá byla přehlídka krajek 
„Spolku Krušnohorská krajka“. Tato výstava nám představila výběr 
historických krajek, z nichž nejstarší byly z roku 1890 a repliky, 
které krušnohorské krajkářky upaličkovaly podle původních 
podvinků z tohoto období.
A to stále ještě nebylo vše.V budově „Kupectví“ (hned vedle 
radnice) – jste mohli vidět celkem dvě výstavy: „Výstavu 

historických kočárků a panenek“ a unikátní výstavu „Naše Sedlice“. 
Na té první všechny exponáty pocházely ze soukromé sbírky Olgy 
Vorudové. Starožitné panenky a kočárky byly více jak 100 let 
staré, ale mohli jste zde najít i ukázky retro panenek a kočárků. 
Stálou expozici těchto historických hraček můžete navštívit po 
celý rok a najdete je v malé vesničce Tažovice, která se nachází 
14 km od Strakonic. Vystavené panenky pocházely ze všech koutů 
Evropy a byly v originálním stavu, tak jak se dochovaly, tak jak je 
původní malá majitelka – holčička zanechala. Další výstava v této 
budově měla odlišný charakter. „Naše Sedlice“ byla zaměřená na 
mapování místních názvů, představila historii významných staveb 
a nezapomněla ani na slavné rodáky. V dopoledním i odpoledním 
čase bylo možno navštívit i komentovanou prohlídku. Výstavu pro 
Vás připravila Kateřina Brabcová, David Maňhal, Pavel Veselý + 
foto Josef Eigner st.   
 Mysleli jsme i na naše nejmenší návštěvníky. Zcela nově, jsme pro 
ně vytvořili chráněný dětský koutek, kde byl pro děti připravený 
celodenní program. K dispozici tu byl skákací hrad a prolézačka, 
loutkové divadlo s poutavým představením, dětská dílna, kde 
si děti mohly tvořit z papíru, kreslit, vyrábět různé zajímavosti 
a nemohla chybět střelnice a kolotoč… prostě zábava.
Součástí slavností byl i tradiční řemeslnický jarmark, kde jste mohli 
vidět a samozřejmě i zakoupit nepřeberné množství rukodělných 
výrobků a kde jste měli možnost sledovat ukázky výroby těchto 
ručních prací a řemesel. Mezi stánky měly i své místo naše 
krajkářky, bez kterých by naše slavnosti neměly tu správnou 
atmosféru. Po celý den neúnavně předváděly toto krásné umění 
a trpělivě odpovídaly na zvědavé otázky návštěvníků, jakže se to ty 
kraječky vlastně vyrábějí.
A pokud jste si chtěli uchovat vzpomínku na tento den, mohli jste 
se nechat vyfotit ve fotokoutku anebo se nechat zvěčnit tužkou 
karikaturisty, který Vás namaloval zcela zdarma.
Prostě byl to den, který jsme zasvětili krajkářskému řemeslu 
a naším cílem bylo představit široké veřejnosti naši několika set-
letou tradici a doplnit to dobrou zábavou a skvělou náladou.
Vážené a milé krajkářky a všichni příznivci paličkované krásy 
a ručních řemesel. Byla to příjemná prosluněná sobota a DĚKUJI 
Vám všem, že jste zavítali k nám do Sedlice a strávili s námi tento 
prosluněný den. DĚKUJI, že jste nás svojí přítomností podpořili 
v našem úsilí o zachování této překrásné tradice. Chtěla bych také 
poděkovat vedení města Sedlice za pomoc a podporu a celému 
týmu lidí, kteří se na chodu slavností podíleli.

Akce se pořádala za finanční podpory dotačního programu Jihočes-
kého kraje pod záštitou prvního náměstka hejtmana Mgr. Františka 
Talíře. Hlavním mediálním partnerem bylo Rádio Blaník.
Příjemné babí léto Vám všem.

Martina Srbová, ředitelka Sedlické krajky, o. p. s.

Hradní strašidla 
V rámci Krajkářských slavností (10. srpna.) jsme slavnostně 
představili další přeshraniční projekt sedlických a bavorských 
krajkářek – prostorovou krajku „Hradní strašidla“ s pohádkovou 
tématikou.
Finančními partnery tohoto projektu byli město Sedlice, obec 
Tiefenbach a VG Schönsee (Bavorsko-Horní Falc) a na samotné 
výrobě se pak podílely MALÉ KRAJKÁŘKY DO 15 LET ze Sedlice, Blatné 
a Tiefenbachu. Celkem veselá strašidla vyrábělo 28 dětí. Za českou 
stranu to byl kroužek paličkování při Sedlické krajce pod vedením 
lektorky Martiny Srbové a kroužek při DDM Blatná a lektorka Emilie 
Vrbová. Bavorské zastoupení tu měly malé krajkářky z Tiefenbachu 
(okres Cham).
Výsledné dílo má rozměry 2 x 2 m a představuje tajemný hrad, na 
kterém se to jenom hemží nadpřirozenými bytostmi. Bezhlavý rytíř, 
ohnivý pes, pavouci, létající netopýři, duchové, čarodějnice na 
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koštěti a v neposlední řadě i Bílá paní – ti všichni tu našli své místo 
a byli ztvárněny v paličkované krajce. Stačí se jen dívat a vzpomínat 
buď na návštěvu některého z hradů či zámků anebo rozvíjet vlastní 
fantazii a představivost.
Krajky byly vyrobeny z barevných bavlněných nití a na výrobu hradu 
a podkladu byla použitá pevná syntetická (polyesterová) plsť, která 
i do budoucna zajistí stálost a odolnost této velkoprostorové krajky.
Celý společný přeshraniční projekt byl realizován pouze z vlastních 
zdrojů všech tří partnerů projektu – každý se na nákladech podílel 
spravedlivě jednou třetinou. Veškeré přípravné práce, včetně výroby 
podvinků a posléze kompletaci velkoprostorové krajky, zajistila 
Sedlická krajka, o.p.s. (Martina Srbová).
Jako poděkování dostali všichni zúčastnění pamětních listy, 
magnetky a drobný rukodělný dárek.
Krajkářky i krajkáři z obou stran hranice již společně vytvořili čtyři 
projekty. Po „Květinové louce“ (2018) a „Stromu pohádek“ (2021) 
následovaly „Sluneční květinová cesta“ (2022) a teď „Hradní 
strašidla“ (2024). I do budoucna máme velké plány a já doufám, 
že se tato spolupráce bude rozvíjet tak jako doposud a i nadále nám 
bude přinášet nové poznatky a zajímavosti z oboru krajkářství. Proto 
také již v současné době připravujeme další projekt a těšíme se 
společné dílo… nechte se překvapit na dalším ročníku Krajkářských 
slavností v roce 2026.

Prázdninový den zalitý sluncem
V pátek 31. srpna se po delší době v rámci prázdninového programu 
setkaly děti partnerských obcí Sedlice a Tiefenbach.
Celodenní program měl dvě části – slavnostní premiéru společné 
velkoplošné krajky paličkované dětmi „Hradní strašidla“ a sportovní 
odpoledne. 
Po své premiéře na Krajkářských slavnostech v Sedlici, byla poprvé 
na bavorské straně představena velkoplošná krajka „Hradní strašidla“. 
Všichni, kdo se sešli na slavnostní prezentaci, ocenili jak nápad 
motivu, tak i práci dětí z obou stran hranice, které jednotlivé krajky 
paličkovaly. Výsledná krajka by nevznikla bez odborné pomoci lektorek 
paličkování, paní Srbové, paní Vrbové, paní Zilk a paní Prögler a bez 
finanční podpory obou partnerských obcí Sedlice, Tiefenbach a VG 
Schönsee. Veškeré přípravné práce včetně výroby podvinků a poté 
celkovou kompletaci zajistila Sedlická krajka,o. p. s. (Martina Srbová). 
Hornofalcká obec Tiefenbach (okres Cham) spolu s místními krajkářkami 
připravila v odpolední části pro děti „bojovku“ s hledáním pokladu. 
Poklad byl uložený v malované truhle, a po splnění jednotlivých 
úkolů děti společně hledaly schovanou truhlu plnou odměn. Akce se 
zúčastnilo 11 děvčat z kroužku paličkování při Sedlické krajce, o.p.s. 
a zhruba stejný počet dětí z Tiefenbachu. Všechna děvčata ze Sedlice 

paličkovala také jednotlivé díly společného dětského přeshraničního 
projektu „Hradní strašidla“.
O všechny účastníky bylo výborně postaráno jak vydatným 
a dostatečným občerstvením, tak i zmrzlinovým osvěžením během 
plnění jednotlivých úkolů bojovky za velmi teplého, slunečného 
odpoledne.
Tak jak v roce 2013 byla navázána přeshraniční spolupráce obou 
krajkářských oblastí, daří se ji naplňovat a rozvíjet společnými 
projekty, které udržují i tuto společnou tradici – tradici paličkování 
krajek. Postupně i přes jazykovou bariéru vznikají i osobní přátelství. 
I do budoucnosti plánují oba partneři společné akce pro děti, které 
jsou důležité pro udržení tradice paličkování i pro rozvoj přeshraniční 
spolupráce.
Sedlická děvčata si určitě užila jeden z posledních prázdninových dnů, 
i když cesta tam i zpět byla trochu zdlouhavá. Nezbývá než dodat, 
že příští společná akce pro děti se bude konat zase na oplátku v Sedlici.

Za Sedlickou krajku, o.p.s. Martina Srbová

Jste srdečně zváni na  
Požehnání opravené kaple   

sv. Jana Nepomuckého v Holušicích 
a požehnání nově ulitého zvonu

Obřad vykoná P. JCLic. Mgr. 
Rudolf Maria Hušek,  

duchovní správce  
farnosti Blatná. 

V NEDĚLI  
6. ŘÍJNA  
13.30 - setkání u kaple, 
posezení 
15.00 - požehnání a usazení 
zvonu
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KLUB ŽEN SEDLICE VÁS SRDEČNĚ ZVE 
         NA HUDEBNÍ SHOW 

ONE MAN SHOW -  
"CZ Elvis Vláďa 
Lichnovský” 
  

23. listopadu od 19hod, kino SEDLICE 

Nenechte si ujít úžasnou show v podání Elvis Presley revival band - ONE MAN SHOW. 

Sólový, 70-ti minutový program. "Elvis" kromě kytary hraje také na klavír.  

Program spojen s autogramiádou a focením s "králem".  

 VSTUPNÉ 250KČ.        Rezervace 773 991 406 

	

Klub žen Sedlice zve všechny na  

S T R A Š I D E L N Ý  B Á L   

P R O  D Ě T I  I  D O S P Ě L É   

    

V  S O B O T U  2 6 .  Ř Í J N A    

O D  1 7 H O D  

Z Á B A V A ,  S V Ě T E L N Á  S H O W  

O D M Ě N Y  

S O K O L O V N A  S E D L I C E  

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ 

Škvořetice

Žulové kostky 
jako symbol 
opravdového 
„tvrďáctví“

Ne vždy a ne všude pořadatelé 
sportovních akcí odměňují nejlepší 

borce klasickými poháry. Jinou cestou se 
rozhodli jít například na škvořetickém plavokoloběhu (jak 
přejmenovali v duchu vlastenecké krasomluvy tamní nadšenci 
triatlon). Skvělá prověrka svalstva a vůle po ose tří sportů nese 
název „Škvořetický žulák“ a od toho se odvíjí i hlavní trofeje – 
žulové kostky různých velikostí.

Pro zisk odznaku „drsňáctví“ v hranaté podobě musí závodníci 
a závodnice ve Škvořeticích podstoupit plavecké číslo (pro děti 
a ženy 100 metrů, od 15 let souhrnně 200 metrů) na rybníku 
„Dražský“ v blízkých Pacelicích, poté 20 kilometrů cyklistiky 
a na „doraz“ 1500 metrů běhu.
Na start se nakonec postavilo rekordních 74 tělovýchovných 
„úderníků“. Podle Josefa Hory z Pacelic, jednoho z nosných 
pilířů tradice a pravidelného absolventa stanovené trasy, to už 
je ale strop: „Jako pořadatelé si vyhrazujeme právo na omezení 
počtu účastníků. Chtěli bychom udržet stav na cca 70. Přednost 
mají domácí, dalším kritériem je počet dosavadních účastí.“ 
Dosud prý nikdo nebyl odmítnut: „Chceme udržet přátelskou 
atmosféru sranda mače s výjimečnými sportovními výkony,“ 
podotýká pravý žulák, který si i letos pořádně sáhl do svých 
rezerv.
Průběh letošního „Škvořetického žuláka“ byl z hlediska 
klimatických podmínek ideální. Přebor se odehrál za příjemné 
venkovní teploty bez deště. „Nahoře přitopili“, až když se 
schylovalo k vyhlášení výsledků uprostřed návsi. Protože 
k ceremoniálu nastupovali před zraky diváků všichni závodníci 
bez výjimky, jeho délka šplhala pomyslně k výměře pracovního 
týdne. A ke slovu se dostaly jako třešinka na dort pověstné 
žulové kostky!
Děti do 15 let: 1. Danny Blank (Podhůří). 1. Tilly Blanková 
(Podhůří), 2. Klára Sedmihradská (Laciná). Junioři 15 až 18 let: 
1. Tadeáš Tůma (Hněvkov), 2. František Jindra (Příbram), 
3. Daniel Kříž (Příbram). Muži 18 až 40 let: 1. Jakub Vácha 
(Štěkeň), 2. Zdeněk Zeman (Blatná), 3. Radek Matas (Blatná). 
Muži 40 až 50 let: 1. Ondřej Hulač (Buzice), 2. Véna Kašák 
(Hoštice), 3. Radek Červenka (Blatná). Muži 50 až 60 let: 1. Petr 
Soukup (Blatná), 2. Juraj Klembara (Praha), 3. Ladislav Panuška 
(Týnec, Malý Bor). Muži 60 let a víc: 1. Jan Mikoláš (České 
Budějovice), 2. Miroslav Huspeka (Čejetice), 3. Tomáš Ježek 
st. (Mirotice). Ženy 15 let a víc: 1. Jaroslava Hlínová (Žďárské 
Chalupy), 2. Monika Perková (Litvínov),3. Martina Honnerová 
(Mladějovice).   
Velkolepý triatlonový podnik měl letos i jednu kuriozitu. 
Pravidelný účastník Radek Muller z Mačkova byl totiž 
rehabilitován! A obešlo se to i bez „soudu“. Před jedenácti lety 
mu omylem pořadatelé „Škvořetického žuláka“ ve výsledkové 
listině ubrali správné umístění. Pozoruhodné je, že na chybu 
přišli oni sami a sami se také rozhodli chybu veřejně přiznat 
a napravit. „Je vidět, že tady se nic nezametá pod koberec jako 
v politice. Tohle gesto velice oceňuji a jsem za něj vděčný,“ 
pronesl do mikrofonu viditelně dojatý Radek.
Sport na jakékoliv úrovni a v jakékoliv podobě by měl být 
především čestný a mravní. Jak vidno, tady ve Škvořeticích 
tuhle zásadu prosazují se „žulákovskou“ pevností. Proto je 
zdejší plavokoloběh tak populární.
(zkráceno redakcí)

Vladimír Šavrda     

Pozvánka na akci
PROSPORT Blatná, obec Škvořetice a Jednota Orel Strakonice 
pořádají v sobotu 19. října na návsi osady Pacelice další ročník 
běžeckých závodů pro děti a mládež do 15 let „Pacelická tretra“. 
Soutěží se v kategoriích: Mláďata „A“ (do 4 let), Mláďata „B“ 
(5 až 6 let), C (7 až 9 let), B (10 až 12 let), A (13 až 15 let). 
Prezentace v obecním domě 13.00– 13.30 hodin. Start první 
kategorie ve 13.30 hodin. Připraveny jsou hodnotné ceny, 
včetně diplomů, medailí a pohárů pro nejzdatnější běžce.
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Tchořovice

Kemp Brdy Věšín 
– letní tábor MH
Ve dnech od 21.–27. 7. proběhl 
v areálu Kempu Brdy Věšín 
letní tábor pro mladé hasiče ve 

spolupráci SDH Tchořovice a SDH 
Střelské Hoštice. Tábora se zúčastnilo 

celkem 35 dětí a probíhal v pohádkovém 
duchu. Děti zde byly rozděleny do šesti družstev a sbíraly v rámci 
tematických her body. Na konci tábora proběhlo vyhodnocení 
a vyhlášení nejlepšího družstva s náležitou odměnou.
Děti se v rámci táborové hry setkávaly s různými pohádkovými 
bytostmi – Křemílkem a Vochomůrkou, Mankou a Cipískem, 
vodníkem, Šmoulinkou, králem nebo pavoukem… Vytvořily si 
oddílové triko na památku a také samozřejmě vlajku.
V úterý nás čekalo překvapení, přijela za námi televize ČT:D. 
Děti v rámci natáčení představily nácvik požárního útoku, 
vázaly uzly či balily evakuační zavazadlo. Natáčení bylo pro 
všechny nové a velmi zajímavé, reportér i kameraman ochotně 
předváděli něco ze svého umění. Krátká reportáž následně 
proběhla ve Zprávičkách na ČT:D.
Další den nás navštívila Policie ČR. Policista nastínil dětem práci 
policie, mohli jsme si prohlédnout policejní auto, udělat si 
otisky prstů, porovnávali fotografie lidí – hledali shodu, zkoušeli 
si slalom v brýlích navozující opilost či vliv psychotropních 
látek. Také přijel psovod s policejními pejsky a předvedl, jak 
s nimi pracují.
Součástí táborové hry byla i soutěž o nejlepší bramborák. 
Každé družstvo mělo za úkol připravit suroviny a s malou 
pomocí vedoucího děti vytvořily těsto. Po upečení probíhalo 
vyhodnocení a byla zvolena nejlepší cmunda.
Tábor byl plný různých pohádkových i nepohádkových her. 
Nejoblíbenější volnočasovou hrou byla zejména společná 
vybíjená s vedoucími následovaná volejbalem, tenisem či 
ping pongem. Nechyběla dlouhá vodní skluzavka, pochoďák 
v přírodě, táborák za doprovodu kytary a houslí a samozřejmě 
oblíbená noční hra, kde děti po družstvech hledaly vodníky, 
rusalky, andílka či žabku a také na samotný konec tábora 
i stezka odvahy, které se všechny srdnatě zúčastnily. 
Areál byl moc krásný, dobře nám kuchařky vařily, počasí nám 
přálo a já věřím, že se všem moc líbilo a na přes rok se zase tady 
sejdeme v takto hojném počtu.

Rozloučení s létem Hajany
V sobotu 31. 8. jsme se s dětmi zúčastnili krásného odpoledne 
plného hudby, her a zároveň hasičskou soutěží v Hajanech. 
Všichni jsme si tento den užili a zároveň děti vybojovaly v obou 
kategoriích krásná 3. místa. 

Text i foto: Martina Čadková

Události v Uzenicích
V sobotu 3. 8. 2024 se na louce 
za bytovkou uskutečnila soutěž 
v požárním sportu o Pohár starosty 
Uzenic. Celkem se zúčastnilo 

11 družstev mužů, 2 družstva mužů 
veteránů, 2 družstva žen a 3 družstva 

dětí, takže účast hojná. Až na malou 
průtrž deště se vše povedlo a klaplo, 

všechny dobroty se snědly, po soutěži hudba, tanec a nálada 
super. Také touto cestou chceme všem poděkovat co se o tuto 
akci postarali.
V termínu od pátku 23. 8. do neděle 25. 8. 2024 proběhla již 
počtvrté akce pro děti a jejich rodiče na Radyni
První den si děti s pomocí rodičů postavily stany a večer si 
každý opekl buřty na ohni. Ženy napekly také spoustu sladkého, 
slaného a udělaly spoustu pomazánek, takže si myslím, že hlady 
nikdo netrpěl.
Pro děti byl připraven, jako léta předtím pochod z různými 
stanovišti, směrem na Křikavu, jelikož nám přálo počasí, tak se 
to celé odehrálo také na Černívském rybníku, přes který byly 
děti převezeny na paddleboardu, dále byla zdravověda, kde 
děti byly moc šikovné poté pokračovaly směrem ke Křikavě, kde 
po cestě plnily různé úkoly.  Střílely do terče a ten si potom 
odnesly domů, dostávaly různé vědomostní úkoly, házely šipky 
a různé. Na konci cesty objevily truhlu s pokladem. Poté když 
našly poklad, tak měly v táboře volnou zábavu, při které některé 
děti chytaly ryby, stříkaly se vodou z nádrže, navlékaly korálky 
a dělaly různé věci a jelikož byly celou dobu pobytu úplně 
vzorné, tak si myslím, že se nenudily.
Ještě jsem zapomněla zmínit, že na každém stanovišti dostaly 
malou odměnu. Tohle byl program na sobotní dopoledne, 
k obědu byl výborný guláš, který uvařili v kotlíku na ohni v rámci 
kolektivu muži a druhý den z toho co zbylo zase vařily ženy. 
K večeři se opékalo prase a pro děti kuřecí. Každý večer se hrálo 
na kytaru a zpívalo, za což děkujeme Jakubovi Hrubých a holkám 
Flašků, a hlavně ještě chceme poděkovat Viktorce Flašků za 
zhotovení krásné vlajky, která se bude každý rok vyvěšovat 

Uzenice
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a rodině Seidlů za zhotovení medailí. A v neděli, jak už to bývá, 
se zase celý tábor musel rozebrat a všechno odvozit.
Takže ještě jednou děkujeme jménem obce všem sponzorům 
a zúčastněným za pomoc při organizaci stanování na Radyni 
a příští rok doufáme, že se zase všichni setkáme

Renata Marešová

Instalace FVE na
budově č.p.
11 v obci Uzenice
Tento projekt je spolufinancován ze systému EU
pro obchodování s emisemi prostřednictvím
Modernizačního fondu.

Cílem projektu je vytvořit v obci Uzenice systém pro vlastní
spotřebu (minimálně 80%) elektrické energie za pomoci
instalace fotovoltaické elektrárny na střeše budovy č. p. 11.

Celkové způsobilé výdaje: 676 999,94 Kč 
Příspěvek Modernizačního fondu: 357 441,75 Kč 
Příspěvek žadatele: 348 558,19 Kč 

Termín realizace projektu: 11/2023 – 06/2024

Prázdninový 
příspěvek
Letní prázdniny a čas dovolených jsou 
již nenávratně za námi a dětem začal 

nový školní rok plný povinností. Přeji 
mnoho úspěchů.

Návštěvníci hřbitova jistě zaznamenali, 
že jsou demontovány vstupní brány na hřbitov v Černívsku. Probíhají 
na nich restaurátorské práce v kovářské dílně za Volyní, dle původních 
technologických postupů z dob, kdy brány byly vyrobeny. Do konce 
října budou brány zpět na svém místě v opravených pilířích a v novém, 
kovářsky grafitovém kabátě.  Bude také opraven kříž u schodiště, 
kamenný podstavec je prasklý a hrozí pád. V červenci Anička se svou 
mamkou osázely květníky na odstavné ploše u hřbitova. Samozřejmě 
probíhala také údržba zeleně v obci, o kterou pečuje Anička, Ivo, 
Petr a Pepa.
I v Uzeničkách se o zeleň staráme. Pavel se špičkově postaral 
o pozemek „Ve vrbičkách“, je vyčištěný, posekaný a upravený. Větve 
jsme následně seštěpkovali společně s výřezem náletových dřevin od 
komunikace u KD s Dášou a Petrem. O strouhu od nádrže se postaral 
David. Strouhy nám seče Petr s Michalem.
V srpnu jsme uspořádali slavnostní vítání našeho občánka, které se 
díky nádhernému počasí mohlo uskutečnit venku. Společně s rodiči 
malého Míši Bernáška. Eliškou a Michalem, jsme zorganizovali tuto 
akci poprvé, v letech minulých vítání probíhalo v Bělčicích. Básničky 
bez chybičky přednesli Pavel, Honzík, Justýna a Jasmína. Děti dostaly 
jako poděkování knížky a malý Míša navíc i příspěvek od obce. 
S prázdninami jsme se rozloučili v pátek 30. 8. odpoledne u kulturního 
domu. O zábavu a soutěže se postaraly Jana s Ivanou, které připravily 
opičí dráhu s hromadou úkolů.  Na jejím konci si děti ochutnaly 
dobroty i nedobroty se zavázanýma očima, bylo to zábavné a děti 
překvapily. Za své skvělé výkony dostaly odměny.  V závěru večera 
jsme si opekli buřty. 
Za všechno, co se v obcích udělá nebo zorganizuje poděkuji těm, 
kteří se o to zaslouží a přiloží ruku k dílu.

Jiřina Červenková, starostka

Uzeničky
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Práce a dění v obci
V měsíci červen, provedli členové mysliveckého spolku Bárovka Osek, 
pomocnou brigádu na rozebírání dřevěné podlahy v sále Hospody 
U Mostu čp. 6. Byla rozebrána stará dřevěná podlaha a odvezena 
k likvidaci. Letošní letní počasí je velice teplé a převažují slunné dny. Pro 
zmírnění prašnosti na víceúčelovém pískovém hřišti v obci byl zakoupen 
zavlažovací set pro zkrápění povrchu hřiště při turnajích a volejbalových 
zápasech. Po větrném poryvu se rozlomila třešeň u Rojického potoka 
a její kmen a větve padly do koryta vodního toku. Členové zastupitelstva 
provedli jeho odklizení a vyčistění koryta Rojického potoka v místě 
spadlého stromu. Po schválení vyobrazení znaku a vlajky obce Velká 
Turná, byl tento návrh zaslán do Poslanecké sněmovny – Parlamentu 
České republiky. Zastupitelstvo dále řeší převody pozemků pod 
místní komunikací k Rojicům od Českých drah. Obec jako vlastníka 
a provozovatel obecního vodovodu provádí každých čtrnáct dní odečty 
spotřeby vody v předávací šachtě v Malé Turné. V letošním roce 
nenastal zatím žádný případ úniku pitné vody, která by byla zapříčiněna 
poruchou vodovodního řadu. Porucha se však objevila u domu čp. 80 
a to nefunkčností ovládací jehly uzavíracího ventilu domovní přípojky. 
Místo poruchy musí být odkopáno a bude vyměněna ovládací jehla 
ventilu. V prázdninovém období jsou prováděny práce na sekání živého 
plotu v obci.

Sportovní a odpočinkový areál  obce Velká Turná

Připravované akce
5. října – Výlet podzimní krajinou – pořádá SaK Turná z. s.

19. října – Posvícenská zábava v sále Hospody Na Rozhrání – pořádá SDH 

Velká Turná

21. října – Pěkná hodinka – pořádá SaK Turná z. s.

Text i fotografie: Eduard Červenka, místostarosta obce

Přípravné  práce  na rekonstrukci společenského sálu čp. 6 Velká Turná

Velká Turná

Kulturní akce 
a dění v obci
Stejně jako každým rokem scházejí 
se každé léto volejbalový nadšenci 
k pravidelným podvečerním zápasům 

na hřišti za starou hospodou.
Letošní „Loučení s prázdninami“, které 

proběhlo v neděli 1. září, se uskutečnilo 
v areálu farmy Starý bor (bývalý areál motorestu 

Starý bor). Děti a rodiče byly dopraveny historickým hasičským vozem 
značky Henschel na tzv. „Křižatky“, odkud se vydaly pěšky po hrázi 
rybníka do areálu farmy. V areálu Starý bor byl pro děti připraven 
program spojený s krmením zvířátek (pštrosi, lama, ovce, kozy) a drobné 
občerstvení. Na zpáteční cestu se děti a dospělý vydaly Starým lesem, 
s drobnou zastávkou v kempu na Milavech. Akce se zúčastnilo 17 dětí 
a 19 dospělých.  
V sobotu 14. září proběhne v odpoledních hodinách tradiční volejbalový 
turnaj „O Turenský šálek“. Počátkem října by měli členové spolku vyrazit 
na výlet podzimní krajinou.

Loučení s prázdninami na farmě Starý bor

SDH Velká Turná
V sobotu 24. srpna se uskutečnil 19. ročník Nohejbalového turnaje trojic 
ve Velké Turné. Do bojů o pohár se zapojilo osm družstev. Hrálo se ve 
dvou skupinách. Vítězem celého klání se stal tým „Starostův výběr“ 
ze Zahorčic. Pro všechny sportovce bylo zajištěno po celý den bohaté 
občerstvení.
V září čekají členy sboru dvě akce. První akcí je brigáda na rozebrání 
střechy nad chlévy čp. 6 před jejich demolicí. Druhou akcí, která 
se uskuteční v sobotu 21. září, je Milavský výšlap. Start proběhne 
u „Hospody Na Rozhrání“ a bude možno si vybrat ze 4 tras.
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Tour de Battaglia
„Drahý Christiane,
s Vaším jménem, s Vaší statečnou 
a vytrvalou osobností, s Vaší životní 
láskou – cyklistikou, spojujeme 

vzpomínkovou jízdu, která se již 
počtvrté ze Záboří, za slunečného 

počasí, vydala ve Vašich stopách, 
a to za účasti 260 nadšenců s vášní pro 

kola. Krásné okolí Vašich rodných Bratronic, nedaleké šumavské 
horizonty s půvabnými výhledy, malebné vesničky rozeseté 
v údolích a kopcích, to je to, co doprovází Váš odkaz pro všechny 
cyklisty, profesionály i amatéry: „Kolo musí bavit, musí být 
legrace, i když to někdy bolí. Hodně se pozná – příroda, lidi.“  
Někteří účastníci mají s Vámi společnou tu vášeň až do morku 
kostí a čiší z nich touha zdolávat vytýčené cíle, zvládnout dlouhé 
trasy a překonat všechny překážky a možná i sami sebe, jiní se 
prostě jen baví poháněním dvou kol přes pedály, kocháním se 
přírodou a strávením společného času s těmi, které mají rádi, 
přitom nijak nehrotit svoje možnosti a schopnosti. Všichni ti 
tentokrát měli stejný cíl, sešli se ve stínu pod naší majestátnou 
lípou, kde Vás připomínala fotografie v životní velikosti z roku 
1966, jak jinak než z cyklistického závodu. Po absolvování zvolené 
trasy s nadšením sdíleli zážitky z této rekreační jízdy, bavili se, 
a tak jako s úsměvem přijeli, tak se rozjížděli s úsměvem do svých 
domovů. A tak to má být a já věřím, že kdybychom Vám tuto 
zprávu poslali do cyklistického nebe, měl byste opravdu velkou 
radost.“
Jménem obce Záboří děkujeme všem účastníkům, váženým 
hostům, sponzorům, také všem, kteří se podíleli na organizaci 

Záboří

setkání i přípravám nových tras pro tento ročník v délce 15, 40 
a 60 km. Dovoluji si jmenovitě poděkovat panu Marku Šimoňákovi 
z Frýdku – Místku, (mistr střední Evropy v silniční cyklistice), 
který obci daroval obraz fotografie z roku 1966, kde je Christian 
zachycen na startu závodu z Českých Budějovic do Vodňan. 
Vážíme si přítomnosti pana Ing. Jiřího Fišera, radního Jihočeského 
kraje, dále bývalých československých reprezentantů v cyklistice, 
především pana Karla Štarka, olympionika (Tokio 1964, 5. místo 
tandemový sprint, dráhová cyklistika), pana Rudolfa Labuse 
(několikanásobný účastník Závodu míru), pana Zdeňka Jandy 
(národního šampiona a trenéra cyklistiky), pana Ivana Burkerta 
(cyklista na vysokém kole), v neposledním nejstaršího účastníka 
vyjížďky,  89 letého pana Jaroslava Vejvody z Lysé nad Labem. 
I letos se na trasu vydali členové klubu velocipedistů z Písku 
a z Prahy v půvabných dobových kostýmech, dámy ve slamáčcích 
a rukavičkách i pánové štramáci byli ozdobou setkání. Úctu 
k odkazu člena rodu Battagliů vyjádřili rovněž Mgr. Jana-Marie di 
Battaglia a Ing. Jaroslav di Battaglia, Csc. 
Je skvělé, že se díky této akci potkají lidé z celé republiky. 
Pravidelně jezdí cyklisté z okolí – parta z Čečelovic, Mačkova, 
skupina Rytířů z Bělčic či Vrbenští jezdci (co vůbec nejsou 
z Vrbna). Nesmí chybět cyklisté z nadace „Na kole dětem“ 
a samozřejmě parta pamětníků kolem zakladatelů vzpomínkové 
jízdy, pana Zemana a pana Šestáka. Na druhou stranu, jiní k nám 
přicestují přes celou republiku, z Děčína, od Ostravy, od Brna. Na 
letošní ročník ale z největší dálky „doslova přiletěl“ pan Václav 
Sosnovec, a to od protinožců, z Austrálie. Věříme, že za rok se 
setkáme znovu a těšíme se na příští jubilejní 10. ročník – popáté 
startující ze Záboří.

Jitka Říhová
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REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL,
B. Němcové 29, Blatná (u ubytovny TESLY Blatná)

33 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

 Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz . 

HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy,
chaty, byty, pozemky, lesy … Blatensko i kdekoliv jinde.

Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!
Zajistíme Vám bezstarostný prodej.

Prezentace na největších realitních serverech
a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.

Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné...
Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb

nejdéle působící realitní kanceláře v regionu.

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!

Posezení s přáteli
V prvním čísle našeho letošního zpravodaje vyzpovídala Jitka 
na dálku Lukáše Písaříka. Tento hudebník a zpěvák strávil 
v Záboří podstatnou část svého dětství a rád se sem vrací. 
Má tu rodinu, kamarády a fanoušky. Jeho hudební začátky se 
formovaly právě v Záboří, jak jsme se mohli dočíst v rozhovoru 
s ním. Vzpomínám si, jak ho vodila maminka do školky, kam 
očividně nechodil rád, řval na celou obec. Třeba už tenkrát to 
byl trénink na jeho pěveckou kariéru.
V sobotu 10. srpna přijel i se svou přítelkyní a zpěvačkou 
Zuzkou oslavit svoje narozeniny. Pozval si pár přátel a při té 
příležitosti zazpíval, jak jinak, pár svých písniček i duetů 
se Zuzkou. Příjemný letní teplý podvečer, posezení venku 
u altánku, v krásném prostředí penzionu u Aleše ve staré škole. 
Kdo přišel, určitě nelitoval.

Jaroslava Vodičková   

Co je nového u zábořských hasičů
Máme radost z toho, že čím dál víc dětí má zájem zapojit se do 
hasičského dění, a tak malí hasiči přibývají. Pod svá křídla si je 
vzali manželé Haráškovi a vzali to od miminek. Po hasičských 
akcích totiž jezdí i s kočárkem. O prázdninách se dostavily už 
i první výsledky. Družstvo malých hasičů získalo na soutěži 
v Chrašťovicích 4. místo a v Zadních Zborovicích byli dokonce 
první! Vidíte přeci na fotografii tu hrdost a radost malého 
hasiče se zlatou medailí na krku! Na ukončení prázdnin dostali 
za odměnu účast na pěnové párty ve Slivonicích, aby se mohli 
trochu vyřádit.
Ani družstvo mužů nezahálelo. Zúčastnili se soutěže v Zadních 
Zborovicích a obsadili krásné 5. místo z devíti družstev, ale 
pozor – bez tréninku! A to nejlepší na konec – musíme se 
pochlubit poděkováním zásahové jednotce SDH Záboří, pod 
vedením Maxe Brauna, jejíž členové se zúčastnili zásahu při 
likvidaci lesního požáru v Újezdci u Bělčic. Poděkování přišlo 
od společnosti Rybářství Lnáře. Dopis velice potěšil a bylo to 
poprvé, co jim přišla spolu s písemným poděkováním dokonce 
i finanční odměna. 

Josef Vydra, starosta SDH        

Začátek nového školního roku 
v Záboří
Dvouměsíčnímu období odpočinku již 
definitivně odzvonilo, a tak se v pondělí 
druhého září znovu otevřely dveře základních 
škol. Nejinak tomu bylo i v Záboří. Někteří žáci 
se do školy už hodně těšili, jiní by pro změnu 
raději školní docházku vrátili do doby před 
Marií Terezií, kdy se povinně do školy nemuselo. Zřejmě nejvíce 
se ale nemohli dočkat ti, kterým se dveře školy otevřely poprvé 
– prvňáčci. Těch u nás nastoupil letos přesně tucet. Jejich první 
kroky samozřejmě doprovázeli rodiče, ale ani po jejich odchodu 
nezůstanou ve škole bez pomoci. Jako každoročně se jich ujali 
pro změnu ti nejstarší – deváťáci, kteří si nad nimi vzali patronát 
a budou jim po ruce, když to budou benjamínci potřebovat.
A co v nejbližší době žáky čeká? Již v druhé polovině září se 
druháci a třeťáci zúčastní vícedenní exkurze do Stožce, koncem 
měsíce poměří své síly atleti ze škol z Blatenska. Chybět by 
neměl ani plavecký kurz 1. stupně, lyžařský zájezd do Krkonoš, 
návštěva Hudebního divadla Karlín a mnoho dalších sportovních 
a kulturních akcí i vzdělávacích exkurzí. 
Určitě nebudeme vše nyní prozrazovat, ať se mají všichni školou 
povinní na co těšit.

Text: Michal Gutwirth, foto: Šárka Kučerová
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PRODEJ
DŘEVĚNÝCH
BRIKET

731 418 344 Velká Turná 5agrovt@volny.cz

ODBĚR V PYTLÍCH NEBO BIG BAGU

CENA OD 3,90 KČ/KG

MOŽNOST ODBĚRU I O VÍKENDU ČI
VEČER

PODLE ODEBRANÉHO
MNOŽSTVÍ A BALENÍ

OD JEDNOHO PYTLE PO CELÝ
KAMION
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Bydlet zeleně?

Samozřejmě.

Pomůžeme vám se státní dotací 
i fi nancováním rekonstrukce vašeho domova

Dotace z programu Nová zelená úsporám využijete třeba 
na zateplení nebo fotovoltaické systémy.

   Do kanceláře ve Strakonicích a Blatné hledáme nové kolegyně či kolegy. 
Kontaktujte Marcelu Vlkovou 723 754 970.

  Zastavte se v našich kancelářích v Blatné, J. P. Koubka 81 
nebo ve Strakonicích, Bezděkovská 30 (OC Maxim).

#DotacniPoradenstvi
#RekoPujcka

NA KLÍČ

PERGOL A ZASTŘEŠENÍ
REKONSTRUKCE A OPRAVY 
STAVBY DŘEVĚNÝCH OBJEKTŮ 
PLOTŮ A AUTOMATICKÝCH VRAT 
NÁBYTKU A NÁBYTKOVÝCH DÍLCŮ
OBALŮ A DŘEVĚNÝCH VÝROBKŮ
VČELAŘSKÝCH POTŘEB

ZAKÁZKOVÁ / SÉRIOVÁ VÝROBA

www.larix-toz.cz    

RAKETOVĚ
RYCHLÝ INTERNET
A CHYTRÁ TV
PRO BLATNOU 
a okolí

Internet od 390 Kč

Instalace zdarma

6 měsíců internetu zdarma

3 měsíce Chytré TV zdarma✓

✓

✓

✓

ZÁKAZNICKÉ 
CENTRUM:
B. Němcové 

1602
Blatná

BLATNÁ

Rychlost až 1000/1000 Mb/s



39Svazek obcí Blatenska - září 2024

Novák  Radomyšl    Prodej  Kuřic   Rozvozový plán 2024 - trasa č.2
KDE

Blatná – u PENNY 08:45 Vysoká u Příbramě – u zastávky 13:30

Kadov – u OÚ 09:15 Tochovice – u restaurace 13:45

Tchořovice - u zastávky 09:30 Lazsko – u OÚ 14:00

Lnáře - u hotelu 09:45  Milín – u KD 14:15

Kasejovice - u RABBITU 10:00 Kozárovice – u restaurace 14:45

Předmíř – u prodejny 10:15 Zalužany - u prodejny 15:00

Mladý Smolivec – u aut. zastávky 10:30 Mirovice - u školy 15:15

Hvožďany – u OÚ 10:45  Rakovice – u OÚ 15:45

Bělčice - u jednoty 11:00 Čimelice – na náměstí u pomníku 16:00

Hudčice – u zastávky 11:15 Mirotice – náměstí 16:15

Bubovice - u OÚ 11:45

Březnice – u PENNY 12:00

Rožmitál pod Tř. - u obch. NORMA 12:30

Věšín – prodejny 13:00

Láz – u prodejny 13:15

KDY

V termínech 29.2 / 28.3 / 25.4 / 23.5 / 20.6 / 18.7 / 15.8 / 12.9 / 10.10 / 7.11

Nosné kuřice – červené, kropenaté, černé, bílé, modré, žíhané,vlašky
stáří 20 týdnů – 250 Kč/ks             tel: 602 115 750                  www.drubez-novak.cz
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Řešení sudoku z červencového vydání SOBáčku s pořadovým číslem 98 bylo jako vždy ve třech různých úrovních 
obtížnosti. Tajenky: UŽ VŠECHNO (lehká verze, kontrolní 1. řádek 679485132); VONÍ LÉTEM (středně těžká 
verze, kontrolní 1. řádek 163859247); RADUJME SE (těžká verze, kontrolní 1. řádek 682957314). 
Výherci: Libuše Lojíková, Radomyšl; Katka Vaňáčová, Chlum; Marcela Vacková, Radobytce. Uvedení výherci 
si mohou vyzvednout výhru (drobné ceny) v kanceláři SOB nejpozději do konce října 2024, popřípadě 
v jiný termín po telefonické dohodě na tel. č. 383 420 300 nebo 728 881 358. Všem úspěšným luštitelům 
děkujeme a výhercům gratulujeme. Po vyřešení SUDOKU z čísla 99 (tj. zářijového vydání 2024) zašlete, 

prosím, tajenku a první řádek čísel (kontrolní) z vyluštěného SUDOKU s označením obtížnosti na e-mailovou 
adresu blatensko@blatensko.eu nebo na poštovní adresu: Svazek obcí Blatenska, Na Tržišti 727, 388 01 Blatná, 

a to nejpozději do 6. 11. 2024.
Sudoku pro čtenáře SOBáčku připravila Ivana Zemánková

Miromír 
v Chorvatsku
Modré nebe plné mráčků,
z mráčků kapky padají,
jen tři mráčky poletují
jako když něco hledají.

Tři mráčky jsou blízko země,
bílými křídly mávají,
andělé jsou to, žádné mraky,
koho tu asi hledají?

Nad Chlumem anděl právě letí,
zamává křídly na pozdrav,
koho to zdraví anděl bílý,
komu chce říci: „Buď vždy 
zdráv?“

„Miromíre, volá anděl, 
přišli jsme si pro tebe,
do Chorvatska chceme letět,
pojď, vezmeme tě na nebe.“

Na zahrádce Miromír je,
andělé nad ním létají,
vtom zahlédne je naše babka
a dědu volá potají.

Jen děda vyšel, andělé slétli
až skoro dolů na zemi.
„Dědo, babi, nezlobte se,
smí Miromír za námi?“

Hůlkou děda třikrát ťuknul,
babka brýle sundala,
na Miromíra oba hledí,
však pochvala pak nastala.

„Hodný byl, ať s vámi letí,
vraťte však ho brzy k nám,
a pozor na něj dobrý dejte
ať vyhne se všem neshodám.“

Z nebe jásot tří andělů,
i Miromír se raduje,
andělé slétli, Miromíra nesou,
Chlum už kdesi v dálce je.

Přes Čechy a přes Rakousko
i přes Slovinsko letěli,
než v Chorvatsku u Vrsaru
všichni čtyři přistáli.

Krásné moře, spousta lodí,
lidiček jak naseto,

pro anděly nic nového,
Miromír však nezná to.

Brzy ráno k moři slétli,
Miromír se vykoupal,
štěstím celý unesený
kamarádům děkoval.

„Že moře je, to jsem věděl,
však že tak krásné tady je,
a nejen moře i domy, lidé,
že klid a mír tu funguje.“

Tak několik dní ve Vrsaru
spokojeně pobyli,
než se domů, zase nebem
k babce zdrávi vrátili.

Andělé se rozloučili,
Miromír jim děkoval,
na krásný výlet dolů k moři
potom dlouho vzpomínal.

A u moře viděl ptáčky čejky 
a stromy olivovníky.

Miluše Kordulová


